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معاون سیاسی استاندار کرمان:

 طرح و برنامه در کشور زیاد است اما، پیگیری ضعیف
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 نان سرمایه گذاران کرمانی در سفره سایر استان ها  

 اتصال سیلوی ۵۰ هزار تنی به خط آهن سراسری
مدیرکل غلـه و خدمـات بازرگانـی اسـتان کرمـان از اتصال 
سـیلوی ۵۰ هزار تنی سـیرجان بـه خط آهن سراسـری خبر 
داد و گفـت: ایـن سـیلو بـه دلیـل نزدیکـی بـه بنـادر جنوبی 
کشـور از نقـش مهمـی در ذخیره سـازی گنـدم برخـوردار 

اسـت.
داریـوش ماهـری ظرفیـت ذخیره سـازی گنـدم در اسـتان 
کرمان را بیـش از ۲۰۰ هزار تـن اعلام کرد و افـزود: با توجه 
به اینکه اسـتان کرمان، پهناورترین اسـتان کشور محسوب 

می شـود، بخشـی از هزینه هـای 
انتقال گنـدم به مراکز ذخیره سـازی 

با اتصال سـیلوی سـیرجان به خـط آهن سراسـری کاهش 
می یابـد.

بررسی نگاه سرمایه گذاران کرمانی به بیرون استان

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان: سال گذشته حدود ۲۰ هزار میلیارد تومان فرار سرمایه از استان داشتیم؛ کرمانی ها در داخل استان سرمایه گذاری نمی کنند
و سرمایه گذاران غیر بومی به دلیل فضای کسب و کار پشیمان می شوند

 در دیدار معاون هنری وزیر ارشاد و استاندار کرمان مطرح شد

جشنواره موسیقی نواحی تجلی همدلی 
 هنرمندان اقوام مختلف است

 دبیر شورای هماهنگی بانک های استان کرمان:

مردم استان کرمان 
۳ هزار میلیارد تومان

  معوقه بانکی دارند

کارگاه آموزشـی عوامل بروز خشـم و راهکارهای پیشـگیری و کنترل خشونت 
در نوجوانـان و جوانـان ویـژه مدیـران متوسـطه دوم و مشـاورین درجیرفـت 

برگزار شـد.

با حضور مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان

 برگزاری کارگاه آموزشی عوامل 
بروزخشم در جیرفت

معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسـلامی در دیدار با استاندار 
کرمـان بـه برگـزاری شایسـته جشـنواره و در خـور شـأن هنرمنـدان 

موسـیقی اقوام کشـور تأکید کرد و برگزاری جشـنواره موسـیقی نواحی ایـران را تجلی حضور 
و همدلـی هنرمنـدان اقـوام مختلف ایران اسـلامی دانسـت.

معـاون امـور هنـری وزیـر فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـا اسـتاندار کرمـان دربـاره ی برگـزاری 
پانزدهمیـن جشـنواره موسـیقی نواحـی دیـدار و گفت وگـو کردنـد.
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 تغییر مدیر منطقه ویژه اقتصادی بم پس از ۲۹ سال

سکان هدایت منطقه ویژه اقتصادی بم 
 در دستان شهسوارپور

سـکینه خدیشـی - مراسـم معارفـه مدیرعامـل جدیـد 
منطقـه ویـژه اقتصـادی ارگ جدیـد بـم آن هـم پـس از 

۲۹ سـال در حالـی روز سه شـنبه برگـزار شـد کـه براسـاس آمـار اعـلام شـده در آن، هـدف 
گـذاری تولیـد دسـت کم ۲۵ درصـد خـودرو کشـور از ایـن منطقـه و صـادرات بـه بازارهـای 
مجـاور در دسـتور کار قـرار دارد. بـه گـزارش کاغذوطـن، مسـعود فاضـل مدیر عامل پیشـین 
منطقـه ویـژه اقتصـادی ارگ جدیـد بـم کـه از سـال ۷۲ ایـن مسـئولیت را برعهـده داشـت 
جـای خـود را امـروز بـه هـادی شهسـوارپور فرمانـدار پیشـین ایـن شهرسـتان داد تـا وی کـه 
شـناخت کاملـی از وضعیـت ایـن منطقـه دارد تلاش هـای خـود را بـرای توسـعه بیـش از 
پیـش این نهـاد مهـم اقتصـادی در شـرق اسـتان کرمـان بـه کار گیـرد. منطقـه ویـژه اقتصادی 
ارگ جدیـد بـم نقـش مهمـی در تولیـد و پیشـرفت حـوزه خودروسـازی کشـور دارد؛ ایـن 
منطقه یـک منطقـه تخصصـی در زمینـه صنایـع خودروسـازی اسـت کـه کارخانه هـای فعال 
و پویـای زیـادی در آن مشـغول بـه فعالیـت هسـتند و عـلاوه بـر آن ظرفیـت هـای بـالای 
 منطقـه بـرای گردشـگری و نیـز اشـتغال نیـز می توانـد آینـده درخشـانی را بـرای آن رقـم بزنـد.

ادامه مطلب را در 
صفحه 8 بخوانید 

صفحه 2 را 
بخوانید

صفحه 2 را 
بخوانید
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 کرمان خانه خالی ندارد؟ کرمان خانه خالی ندارد؟
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روزنامه اقتصادی استان کرمان

تومــان  500 قیمــت  صفحــه            8            1401 مــاه   شــهریور   23 چهارشــنبه          1318 پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

یک صدم درصد از مبلغ وصولی مالیات خانه های خالی برای استان کرمان

معـاون سیاسـی، امنیتـی و اجتماعـی اسـتاندار کرمـان در جلسـه 
سـتاد سـاماندهی امـور جوانـان اسـتان کرمـان گفـت: جمهـوری 
اسـلامی از جامعه صنعتی به سـمت جامعـه اطلاعاتی سـوق یافته 

و جامعـه اطلاعاتـی اشـتغال خـود را می طلبـد. 
رحمان جلالی بر لزوم حمایت از اسـتارت آپ هـا و تولیدات دانش 

بنیـان تاکیـد کـرد و در ادامـه گفـت: بایـد ابتدا نگـرش مسـئولین را 
درسـت کنیـم و نبایـد هـر کاری را از مـردم شـروع کـرد. فـردی کـه 
هنـوز بلـد نیسـت کلیـد روشـن و خامـوش کـردن کامپیوتـر کـدام 
اسـت، چگونـه می خواهـد بـرای جامعـه اطلاعاتـی سیاسـتگذاری 

کنـد؟! 

روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی کرمان 

آگهی مناقصه عمومی  
مناقصه واگذاری امور خدمات عمومی  بیمارستان افضل الدین ابوحامد کوهبنان

شماره مناقصه: 80/18/7/1401دانشگاه علوم پزشکی کرماندستگاه مناقصه گزار

امورخدمات عمومی بیمارستان افضل الدین ابوحامد کوهبنانموضوع مناقصه

دریافت اسناد : 

الف(سامانه تدارکات الکترونیکی دولت 

www.setadiran.ir
ب( پایگاه ملی مناقصات 

    http://iets .mporg.ir  
)صرفاً جهت مشاهده(

16.463.949.720 ریالبرآورد یکساله )ریال(

823.197.486  ریالتضمین شرکت در مناقصه )ریال(

از تاریخ درج فراخوان لغایت ساعت 14:30 روز شنبه  مورخ  1401/07/02  می باشد.دریافت اسناد

آخرین مهلت بارگزاری اسناد و 
پیشنهادها در سامانه ستاد ایران

ساعت 14:30 روز   یکشنبه مورخ   1401/07/17 می باشد

ساعت   12:00   روز  دوشنبه  مورخ  1401/07/18      بازگشایی پیشنهادها

ضمناً جلسه توجیهی  در ساعت 10:00روز  دو شنبه   مورخ  1401/07/11 در محل  بیمارستان افضل الدین ابوحامد کوهبنان برگزار خواهد شد.

محل تسلیم فقط پاکت الف ) تضمین شرکت در مناقصه(: کرمان – ابتدای جاده هفت باغ علوی، معاونت غذا و دارو، اداره حراست

 )هزینه درج آگهی بر عهده برنده مناقصه می باشد.(

شناسه آگهی: 1381012

بحران کم آبی را جدی بگیریم

شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

وزارت نیـرو
شرکت مهندسی آب و فاصلاب کشور 

)مادر تخصصی(  آگهی فراخوان شناسایی سرمایه گذار 
پروژه کاهش هدررفت آب در سطح استان کرمان

شماره 196/الف/1401-6
شرکت آب و فاضلاب استان کرمان در نظر دارد به استناد بند ت تبصره 8 قانون بودجه سال 1401 و آیین نامه معاملات شرکت های آب 

و فاضلاب از طریق انتشار فراخوان و با رعایت قوانین، مقررات و آیین نامه های مربوطه نسبت به شناسایی متقاضیان ، جهت تامین منابع 
مالی و مشارکت در پروژه های کاهش هدر رفت آب محدوده مشخص شده با استفاده از ساز و کار بیع متقابل و با شرایط ذیل اقدام نماید:

شبکه  در  آب  ظاهری(  و  واقعی  رفت)  هدر  پروژه: کاهش  *موضوع 
شامل  مرتبط  های  فعالیت  طریق  از  انتقال  خطوط  و  توزیع  های 
های  شبکه  انتقال،  خطوط  بازسازی  و  اصلاح  نشت،  رفع  و  شناسایی 
توزیع و انشعابات آب و رفع انشعابات غیرمجاز مطابق اسناد در محدوده 

مشخص شده.
*سرمایه پذیر: شرکت آب و فاضلاب استان کرمان

*دوره اجرا: حداقل 12 ماه 
*دوره واگذاری فاضلاب/ پساب /آب معادل: با ارائه مدل مالی

*محدوده پروژه: شهرهای رودبار، قلعه گنج، فهرج، منوجان، ماهان، 
کهنوج ، جیرفت، شهداد، بم

*پیش بینی میزان صرفه جویی آب: 1.7 میلیون مترمکعب در سال 
*نحوه بازگشت اصل و سود سرمایه: از محل تامین منابع آبی اعم از 
آب یا پساب )با اولویت فاضلاب خام، پساب، آب آلوده و فاقد کیفیت 
آب  تا سقف حجم  و  پذیر(  سرمایه  تشخیص  با  آب شرب  یا  و  شرب 
صرفه جویی شده بواسطه کاهش هدر رفت که جهت استفاده در مصارف 

صنعتی در اختیار سرمایه گذار قرار می گیرد.

سابقه  داشتن  و  نیاز  مورد  سرمایه  تأمین  امکان  با  حقوقی  شخص 
مدیریتی، اجرایی و بهره برداری پروژه در صنعت آب و فاضلاب.

ج( سرمایه گذاران واجد شرایط می توانند از تاریخ 23/ 1401/6 تا پایان 
وقت اداری مورخ 16/ 1401/7 اظهارنامه اعلام آمادگی و امکان تامین 
برای  را  به همراه طرح فنی و مالی پیشنهادی خود  منابع مالی پروژه 

تغییرات  آخرین  آگهی  اساسنامه،  همراه  به  مدنظر  شهرهای  از  یک  هر 
شرکت و دارندگان امضای مجاز، تصویر مصدق کارت ملی و شناسنامه 
دارندگان امضای مجاز و مدارک دال بر احراز توان سرمایه گذاری را به 
دفتر قراردادهای شرکت آب و فاضلاب استان کرمان واقع در بلوار 22 

بهمن ابتداي بلوار ساوه، تحویل نمایند.

مدیریت روابط عمومی و آموزش همگانی

آب امانتی الهی برای همگان، پس با صرفه جویی در آن، امانتداری صالح باشیم
ول

ت  ا
نوب

الف( شرح مختصر پروژه

ب( شرایط متقاضیان سرمایه گذاری
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اجرای یک طرح آبیاری
تحت فشار در زرند

یک طرح آبیاری تحت فشــار با هزینه 12 میلیارد ۹50 میلیون 
ریال در ۷4 هکتار از باغ های پسته روستای خیرآباد بخش مرکزی 

شهرستان زرند افتتاح شد.
حسینی نژاد فرماندار زرند در مراســم افتتاح این طرح گفت:  با 

اجرای این طرح برای 3 نفر اشتغال زایی شد.
او افزود: کشاورزان زرندی می توانند برای اجرای طرح های نوین 
آبیاری از تســهیلات بلاعــوض در هرهکتــار300 میلیون ریال 

بهرمند شوند.
فرماندار زرنــد تصریح کرد:در حال حاضــر از 3۷ هزار هکتار باغ 
پسته حدود 5 هزار هکتار آن تحت پوشش آبیاری نوین قرار دارند.
رضا محمدی مدیر جهاد کشاورزی زرند گفت :با اجرای این طرح،  

راندمان آبیاری حدود ۷5درصد در باغ ها افزایش یافته است.
او افزایش عملکرد محصول، کاهش رشــد علف های هرز، کاهش 

نیروی انسانی را از دیگر مزایای این روش آبیاری عنوان کرد.
نماینده مردم شهرســتان های زرند و کوهبنان با اشاره به بحران 
منابع آبی در شهرســتان زرند گفت: باید برای مصرف بهینه آب 
بویژه در بخش کشاورزی به صورت جدی برنامه ریزی شود و اجرای 
طرح های آبیاری نوین گامی ارزشمند در عبور از بحران به شمار 
می رود که مشارکت بیش از پیش کشاورزان شهرستان در راستای 

تجهیز باغ ها به اجرای آبیاری تحت فشار را خواستار شد.
در این جلسه اعلام شد در ســیل اخیر ۹۶ رشته قنات بین 30 تا 
100 درصد خسارت وارد شد که 30 رشته قنات به طور 100 درصد 
تخریب شد که با تلاش های انجام شــده تاکنون 2۷ رشته قنات 

بازگشایی شده است.
فرماندار زرند با اشاره به خسارت های وارده سرمازدگی و همچنین 
سیل اخیر به بخش های مختلف شهرستان بویژه بخش کشاورزی 
خواستار تسریع در جبران خسارت وارده به کشاورزان منطقه شد.

معاون اداره کل کار استان کرمان:
6 درصد از جمعیت فعال استان کرمان 

از جستجوی شغل ناامید شده اند
طبق اعلام معاون اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی اســتان کرمان، 
براساس سرشماری ســال 13۹5، 3 میلیون و 1۶4 هزار و ۷18 نفر در 
استان کرمان زندگی می کنند که ۶0۹ هزار نفر آن در بازه سنی جوان قرار 
دارند و 40 درصد آنها به طور رسمی و غیررسمی مشغول به کار هستند و 
تعدادی از جوانان در رده سنی 15 تا 24 سال استان نه دنبال مهارت آموزی، 
نه تحصیل و نه شغل هستند لذا شش درصد از جمعیت فعال استان ناامید 
از جستجوی شغل شده اند. اسلامی در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان 
استان کرمان اداره کار را متولی پرداخت تسهیلات روستایی دانست و 
گفت: تاکنون از ۷۹3 میلیارد تومان حدود ۶30 میلیارد تومان به حدود 

۹۹25 شغل در قالب 4215 طرح پرداخت شده است.
به گفته او، 120 میلیارد تومان طرح از حوزه ورزش و جوانان در بخش 
روستایی پذیرش شده که 3۹ میلیارد تومان که زمینه اشتغال 243 نفر را 

در روستا ایجاد کرده، پرداخت شده است.
معاون اداره کل کار، تعاون و رفاه اجتماعی اســتان کرمان سقف سرانه 
تســهیلات روســتایی را 250 میلیون تومان اعلام کرد و افزود: سرانه 
پرداخت تسهیلات اشتغال در روستاها پایین است. این درحالی است 
که برخی از شغل ها مانند باشگاه اسب سواری به تسهیلاتی بیش از یک 

میلیارد تومان نیاز دارد.
طبق اعلام او، در مشاغل خانگی 102 میلیارد تومان اعتبار وجود دارد که 
بین شهرستان ها تقسیم شده و از ابتدای سال گذشته تا کنون به ۹۶۹4 
نفر در حوزه مشاغل خانگی مجوز داده شده که 554۷ نفر آنها در رده سنی 

20 تا 30 سال قرار دارند.
اسلامی بیان می کند: 500 رســته در حوزه مشاغل خانگی وجود دارد 
که سقف تسهیلات با نرخ 4 درصد به این مشاغل 200 میلیون تومان 

پرداخت می کنیم.
او عنوان کرد: در استان کرمان 2۷ مرکز کاریابی برای ثبت نام افراد جویای 
کار داریم و امسال تاکنون 1800 نفر از این حوزه مشغول به کار شده اند 
و پیش بینی می کنیم که حدود ۷000 نفر تا پایان ســال از این طریق 

مشغول به کار شوند

سیدمهدی طبیب زاده درباره مشکل تولیدکنندگان 
و بیمه در استان کرمان اظهار کرد: تامین اجتماعی 
یک معضل اساسی در سـطح کشور اسـت و به نظر 
می آیـد بـا صـدور بخشـنامه هایی فراتـر از قانـون، 
محدودیت هایی ایجـاد کرده که این مسـائل مرتب 
در شـورای گفت وگـوی دولـت و بخـش خصوصی 
اعلام شده و پیشـنهاد اصلاح بند و ماده قانونی داده 
شـده اما تامیـن اجتماعی یک سـازمان بخشـنامه 
محور اسـت و مرتـب بخشـنامه صـادر کـرده و هر 
روز یـک محدودیتـی بـرای فعـالان اقتصـادی بـه 
وجـود مـی آورد. رئیـس پارلمان بخـش خصوصی 
در اسـتان کرمان با اشـاره به بحث مالیات و افزایش 
درآمدهای مالیاتی اسـتان کرمان، عنوان کرد: الزام 
سـازمان مالیاتـی کرمـان بـه تامین سـقف تعیین 
شـده وصول مالیات کـه هر سـال درصد زیـادی به 
آن اضافـه می شـود فراتـر از توان بخـش خصوصی 
اسـت و اسـتان مجبـور اسـت وصـول کند و فشـار 
مضاعفی به واحدها می آیـد. طبیب زاده بیـان کرد: 
فعالان اقتصـادی در انتقـال ارز و فعالیت های دیگر 
مانده انـد و تامین اجتماعی و مالیات فشـار مضاعف 
به آنها وارد می کند و موجب مشـکلاتی شـده است. 
او در بخش دیگری از سـخنانش درباره راهکار اصلی 
حـل مشـکل تـورم و رکـود گفـت: کشـور در حال 
حاضـر دچـار رکـود تورمـی اسـت؛ مرتـب افزایش 
قیمت ها را داریم، رشـد اقتصـادی کم شـده و رکود 
و تـورم بحرانـی در کشـور ایجـاد کـرده و نظریـات 

متفاوتی وجـود دارد.
شاخص فلاکت در کرمان و کشور

 مطلوب نیست
رئیس اتاق بازرگانی اسـتان کرمان با اشاره به اینکه 
شـاخص فلاکت بـالا رفتـه و جمع نـرخ بیـکاری و 
تورم اسـت کـه در کرمان و کشـور مطلوب نیسـت، 
گفـت: راه هـای متفاوتـی وجـود دارد. برخـی مـی 
گویند ابتدا رکـود را تبدیل به رونق کنیم و از سـوی 
دیگر گفته می شـود اگـر از تورم غفلت کنیم فشـار 
مضاعفـی بـه مـردم می آیـد و برای اقشـار آسـیب 
پذیر ممکن اسـت قابـل تحمل نباشـد لـذا توصیه 
این اسـت ابتدا تـورم کنتـرل و بعد به سـمت رونق 
اقتصادی برویم و آن هم ممکن اسـت طولانی شود 
و فرصت ها از دسـت برود. او ادامـه داد: راه حل میانه، 
سـوق نقدینگی بـه سـمت تولید اسـت کـه جمع 
آوری نقدینگی از جامعه انجام شـود تا به تورم دامن 

نزنـد و بایـد با یک سـری مقـررات تولید تسـهیل و 
سرمایه گذار تشـویق شـود و تولید باید روان باشد تا 

سـرمایه گذار به سـمت تولیـد بیاید.
طبیـب زاده بیـان کـرد: گاهـی تصمیمـات 
غیرکارشناسـی گرفتـه می شـود، بـه عنـوان مثال 
امسـال مصوب کردند از سـپرده اشـخاص حقوقی 
در بانک هـا مالیـات گرفته شـود کـه ایـن کار باعث 
شـد منابع بانکی که پشـتوانه تامین مالـی پروژه ها 
بود، خالـی و به جامعه تزریق شـود کـه نقض غرض 
و بـه مشـکلات اضافـه می شـود. رئیـس پارلمـان 
بخـش خصوصـی در اسـتان کرمـان تصریـح کرد: 
در این شـرایط بایـد موضوعات بـا کار کارشناسـی 
عملیاتی بشـود. تصمیم کـوچ سـپرده ها از بانک ها 
ضربه بزرگـی به بانک هـا زد و ممکن اسـت این پول 
به سـمت خرید مسـکن رفتـه و به تـورم در کشـور 
دامـن بزند. ایـن فعال اقتصـادی گفـت: دولتمردان 
و تصمیم گیران در سـطح کلان کشـور با سیاسـت 
گذاری درست، تسـهیل، کاهش سـود تولید و ارائه 
سوبسـید به تولید بایـد راه را باز کنند تا بـرای مردم 
صرفه داشـته باشـد کـه بـه سـمت تولیـد بیایند؛ 
اکنـون می گوینـد تولید سـخت اسـت و به سـمت 
سـوداگری، واسـطه گـری و معاملـه می رونـد کـه 

چیـزی بـه GDP کشـور اضافـه نمی کند.
او در ادامـه اظهار کرد: وضعیت سـرمایه گـذاری در 
اسـتان کرمان در بخش هـای بزرگ معدنـی وجود 
دارد اما در بخشـی از زنجیره اسـت که ارزش افزوده 
چندانـی نـدارد؛ اگـر واحدهـای صنعتی کـه اصرار 
دارنـد بـه سـمت تولیـد شـمش فـولادی یـا کاتد 
مسـی برونـد بـه صنایـع پایین دسـتی می آمـد به 
سـرمایه گذاری اسـتان کمک می کرد.طبیـب زاده 
افزود: بـرآورد سـازمان مدیریـت و برنامه ریـزی در 
بخش هـای پائیـن دسـتی، در سـال قبـل حـدود 
20 هـزار میلیـارد تومـان فـرار سـرمایه از اسـتان 
داشتیم؛ کرمانی ها در داخل اسـتان سرمایه گذاری 
نمی کننـد و افـرادی نیـز کـه بـه هـر دلیلـی برای 
سـرمایه گـذاری از بیـرون بـه اسـتان می آینـد بـه 
دلیل فضای کسـب و کار پشـیمان می شـوند. پس 
سـرمایه گـذاری جـز در واحدهای بـزرگ صنعتی 
و شـرکت های دولتـی و نیمـه دولتـی، در بخـش 
خصوصـی خیلی محـدود اسـت و پاسـخگوی نیاز 

اسـتان نیست.
سرمایه گذاری در کرمان برای بخش 

خصوصی سخت است
او با بیـان اینکه شـرایط سـرمایه گـذاری در کرمان 

بـرای بخش خصوصی واقعی بسـیار سـخت اسـت 
و متاسـفانه بـه آن توجـه نمی شـود، تصریـح کرد: 
تلاش هـای خوبی از سـوی اسـتاندار، نماینـدگان، 
دادگسـتری و … برای بهبود فضای سرمایه گذاری 
در اسـتان انجام می شود اما نتوانسته فضای مطلوب 
و مثبـت سـرمایه گـذاری ایجـاد کننـد و سـرمایه 
گذاری به طـور عـام در صنایـع کوچک و متوسـط 
و بخش خصوصـی واقعـی خیلی مطلوب نیسـت.

رئیـس پارلمـان بخـش خصوصـی اسـتان کرمان 
در ادامه در پاسـخ بـه این سـئوال که علـت کاهش 
صادرات استان نسبت به سـال قبل چیست؟ گفت: 
در مجموع صادرات کرمان را مطلـوب نمی دانم زیرا 
تعداد کالاهای صادراتی ما محدود اسـت و کالاهای 
مهم صادراتی ما مشـتقات فولادی از سـنگ آهن تا 
شـمش، کاتد مس، پسـته و خرما است که همیشه 

همین بـوده و بازارهـای ما نیز محدود اسـت.
رئیـس اتـاق بازرگانـی اسـتان کرمـان اظهـار کرد: 
اگر قیمت هـر کیلوگـرم کالای صادراتـی و وارداتی 
مقایسه کنیم، نشـان می دهد کالاهای ما ارزشمند 
یـا بـا ارزش افـزوده نیسـت؛ گرچـه کرمـان جمـع 
صادراتش از کل گمرکات به 3 میلیارد دلار می رسد 
اما قیمـت واقعـی آب را کم کنیم چیـزی نمی ماند. 
طبیب زاده ادامه داد: مسـئله ای که در همین عرصه 
پیش آمـده مسـائل تحریمی و عـدم امـکان انتقال 
ارز اسـت و مقررات ارزی که از سـال ۹۷ وضع شـده، 
صادرکنندگان را موظف کرده ارز حاصل از صادرات 
خود را کـه با مشـکل وارد می کنند، به نـرخ نیمایی 
ارائـه کننـد؛ نـرخ نیمایـی نیـز همیشـه تفاوتـی با 
نـرخ ارز آزاد دارد و صادرکننـده بخـش کشـاورزی، 
خصوصـی و … که صـادرات انجام می دهنـد، مواد 
اولیه را بـه قیمـت آزاد خریـداری می کننـد اما چرا 
بایـد آن را به نـرخ نیمایی بدهنـد؟ این ظلم اسـت.

او بیان کرد: ارز حاصل از صادرات پتروشیمی، فولاد 
و … بـه نـرخ نیمایـی ارائه می شـود و دولـت دلش 

می خواهد بـه این قیمت بدهد. اکنون شـرکت های 
دولتی با دسـتور دولت نـرخ نیمایـی می دهند، چرا 
باید بخش خصوصـی را مجبـور کنیـم ارز را به نرخ 
نیمایـی بدهد کـه ضـرر اسـت و این مسـئله باعث 
شـده صادرکنندگان واقعی سـراغ صـادرات نیایند.

صادرکنندگان خوشنام
 دیگر کار نمی کنند

رئیس اتـاق بازرگانـی اسـتان کرمان گفـت: اکنون 
صادرکننـدگان معـروف و خوشـنام کار نمی کنند 
و افـرادی می آینـد کـه ممکـن  اسـت نگـران 
آینده هـم نباشـند و ایـن برای کشـور تعهـد ایجاد 
می کند و ایـن افراد مدتـی صـادرات می کنند و بعد 
می رونـد و صادرکننـدگان حرفـه ای از کار خارج و 
غیرحرفه ای ها وارد کار شده اند و کالا را از جای دیگر 
صـادر می کننـد. او با بیـان اینکه صـادرات اسـتان 
کرمان افُت زیادی نسـبت به سـال قبل داشته است 
افـزود: ما می گوییـم ارزی باقـی نمانده و کسـی که 
سـال ۹۷ کالا صادر کـرده، ارز را آورده و خرج کرده، 
اکنـون بایـد از کجـا ارز بیـاورد و ایـن محدودیت ها 
باعـث تعلیـق کارت هـای بازرگانـی شـده اسـت. 
طبیب زاده بـا اشـاره به اینکه مگر می شـود کسـی 
صادرات کرده و در کشـور هزینه نکرده باشـد؟ بیان 
کرد: باید تسـهیل ایجاد و کارت های بازرگانی فعال 
شـود. رئیس پارلمـان بخـش خصوصی در اسـتان 
کرمـان ادامه داد: مسـائل ناشـی از تحریم، سـختی 
برگشـت ارز، مقررات تعهدات ارزی و گرفتاری های 
سیسـتم ارزی کشـور موجب شـده صادرات استان 
کرمان کاهش یابـد و صادرکنندگان کوچک بخش 
خصوصـی ضرر کـرده انـد. ضمـن اینکه بـرای حل 
این مسـئله با روسـای قبلی و فعلی بانـک مرکزی، 
وزاری اقتصـاد، نماینـدگان و … شـاید بـه صورت 
هفتگی جلسه تشـکیل دادیم، همه می گویند حل 

می شـود اما تاکنـون اتفاقـی نیفتاده اسـت.

دبیر شــورای هماهنگی بانک های استان کرمان 
اعلام کرد: در استان کرمان نزدیک به 3 هزار و 200 
میلیارد تومان مطالبه معوقه بانکی داریم که توسط 
مردم دریافت شده است. دبیر شورای هماهنگی 
بانک های اســتان کرمان با بیان اینکه سیســتم 
بانکی و بانک ها به عنوان حافظ سپرده گذار است و 
تکالیف قانونی دارد؛ ما باید در قبال پولی که مردم 
در بانک سرمایه گذاری می کنند پاسخگو باشیم، 
گفت: در اســتان کرمان نزدیک به 3 هزار و 200 
میلیارد تومان مطالبه معوق بانکی داریم. محمدی 
با اشاره به اینکه این تسهیلات توسط مردم دریافت 
شده و متاسفانه اقســاط خود را در موعد مقرر به 
بانک پرداخت کردند، بیان کرد: بانک ها پولســاز 
نبوده و واسط بین ســپرده گذاران و دیگر مردم 
هستند و اگر وام گیرندگان اقساط خود را در موعد 
مقرر پرداخت کنند، بانک ها در پرداخت تسهیلات 
به دیگران به مشکل برخورد نمی کنند. او با بیان 
اینکه کسانی که قصد سرمایه گذاری جدید داشته 

باشند می توانند از اعتبارات بند الف تبصره 18 و 
کمک های فنی و اعتباری، استفاده کنند، گفت: 
طرح هایی که شرایط لازم را داشتند، در کارگروه 
اســتانی معرفی شــده و از طریق مدیریت های 
شهرستانی جهاد کشاورزی درخواست های آنها 
به کمیته استانی می آید. محمدی با اشاره به اینکه 
این طرح ها پس از مصوب شدن در کمیته استانی، 
نهایتاً اجرا و انجام می شــد، ادامه داد: بالغ بر هزار 
و 200 میلیارد تومان اعتبــارات بند الف تبصره 
18 بوده است. دبیر شورای هماهنگی بانک های 
اســتان کرمان در ارتباط با اقدامات انجام شــده 
از سوی بانک ها در حوزه ســرمازدگی و سیل در 
استان کرمان، افزود: در سنوات گذشته اقدامات 
خوبی انجام شد و تمام بدهی واحدهای تولیدی 
کشاورزی که خسارت دیده بودند و تا پایان 1400 
سررسید داشتند، به مدت سه سال امهال شدند 

که بی نظیر بود.
محمدی با بیان اینکه خســارت امســال سیل و 

سرمازدگی در اســتان کرمان نیز نیاز به منابع و 
مجوز انجام دارد، گفت: این خســارات در دولت 
مطرح شده و تا کنون ابلاغیه ای در جهت امهال 
مطالبات به ما داده نشده است. او با اشاره به اینکه 
ما مجری هستیم و سیستم بانکی به عنوان یکی از 
دســتگاه هایی که تامین مالی واحدها را به عهده 
دارد باید منطبق بر ضوابط اقدام کند، بیان کرد: 
تا کنون دولت هیچ مصوبــه ای را در زمینه امهال 
مطالبات کشاورزان که سررسید 1401 هستند، 
نداشته است. دبیر شــورای هماهنگی بانک های 
استان کرمان با بیان اینکه قطعاً اگر مانند سنوات 
قبل مصوبه ای به ما ابلاغ شود، ما هم اجرا می کنیم، 
گفت: هر چند خود ما تمهیداتی را برای کشاورزان 
در نظر گرفتیم و کشاورزانی که مطالبات خود را 
پرداخت کنند در کوتاه ترین زمان ممکن معادل 
80 درصد آن را مجدداً در قالب تسهیلات جدید 
به آنها پرداخت می شــود. محمدی با بیان اینکه 
تسهیلات ازدواج ســهل ترین روش در سیستم 

بانکی است که به ازای هر فقره تسهیلات در نظر 
گرفته شد اما تعداد متقاضیان این تسهیلات زیاد 
است، افزود: براســاس اعتباری که بانک مرکزی 
در سطح کشور براساس ضوابط به استان ها ابلاغ 
می کند، در ســامانه بانک مرکزی ثبت نام کرده 
و پس از پذیرش متناسب با اعتباری که به بانک 
مربوطه داده شده، تعیین شعبه می شوند. او با اشاره 
به اینکه با ارائه یک نفر ضامن اعتبار سنجی شده 
و وام به آنها تعلق می گیــرد، بیان کرد: بانک های 
استان در سال گذشته هزار و 800 میلیارد تومان 

تسهیلات ازدواج پرداخت کرده اند.
دبیر شــورای هماهنگی بانک های استان کرمان 
با اشاره جزئیات تســهیلات اعطا شده در استان 
کرمان، اظهار داشــت: تســهیلات کشاورزی در 
طول سال در سرفصل های اعتباری متنوعی برای 

کشاورزان وجود دارد که باید  دسته بندی شوند.
محمدی با اشاره به اینکه ۹0 درصد اشتغال تعهدی 
استان، توسط منابع سیستم بانکی محقق می شود، 
افزود: نیاز جامعه به منابع مالی بیشتر از تسهیلاتی 
است که بانک ها پرداخت می کنند و نظام بانکی 
قطعاً نمی تواند 100 درصد نیاز مردم را پاسخگو 

باشد و چون حجم تقاضاها بالا است.

بررسی نگاه سرمایه گذاران کرمانی به بیرون استان

نان سرمایه گذاران کرمانی در سفره سایر استان ها 
رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان: سال گذشته حدود 20 هزار میلیارد تومان فرار سرمایه از استان داشتیم؛ کرمانی ها در داخل 

استان سرمایه گذاری نمی کنند و سرمایه گذاران غیر بومی به دلیل فضای کسب و کار پشیمان می شوند

دبیر شورای هماهنگی بانک های استان کرمان:
مردم استان کرمان ۳ هزار میلیارد تومان معوقه بانکی دارند

گزارش
ایسنا

معاون سیاسی استاندار کرمان:
طرح و برنامه در کشور زیاد است 

اما، پیگیری ضعیف
 معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان در جلسه ستاد 
ساماندهی امور جوانان استان کرمان گفت: جمهوری اسلامی از جامعه 
صنعتی به سمت جامعه اطلاعاتی سوق یافته و جامعه اطلاعاتی اشتغال 

خود را می طلبد.
رحمان جلالی بر لزوم حمایت از استارت آپ ها و تولیدات دانش بنیان 
تاکید کرد و در ادامه گفت: باید ابتدا نگرش مسئولین را درست کنیم و 
نباید هر کاری را از مردم شروع کرد. فردی که هنوز بلد نیست کلید 
روشن و خاموش کردن کامپیوتر کدام است، چگونه می خواهد برای 

جامعه اطلاعاتی سیاستگذاری کند؟! 
معاون سیاســی، امنیتی و اجتماعی اســتاندار کرمان، جلسه ستاد 
ساماندهی امور جوانان را مهمتر از ستاد تامین استان دانست و بیان 
کرد: وقتی مشکل جوانان حل شود، بسیاری از معضلات اجتماع نیز حل 
خواهد شد و جلسات این ستاد باید هفتگی برگزار شود نه شش ماهی 
یکبار، مگر شوخی داریم! تنها راه نجات کشور، دادن امید است و سبک 

و سیاق این قرارگاه باید داشبورد محور باشد.
او ادامه داد: باید شغل پایدار ایجاد کرد و در این راستا نیز باید فرمانداران 
را پای کار آورد. ساختار این جلسه باید تغییر پیدا کند. بدانید اگر مشکل 

اشتغال حل شود، بسیاری از مشکلات خود به خود حل خواهد شد.
او می افزاید: قرارگاه باید میز رصد و پایش داشته باشد و آمار دقیق ارائه 

داده شود زیرا اطلاعات صحیح مبنای تصمیم گیری های موثر است.
به اعتقاد معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان، بسیاری 
از مشکلات ما فرهنگی است و دستگاه های فرهنگ ساز در این جلسه 
جایشان خالی است و اگر دعوت شده اند چرا در این جلسه حضور ندارند 
افزود: مگر این افراد مدیر این استان نیستند؟ هیچ مدیری نمی تواند 
بگوید، نمی آیم ضمن آنکه رسانه ها باید یکی از بازوهای این قرارگاه 

باشند.
معاون سیاسی، امنیتی و اجتماعی استاندار کرمان تاکید کرد: برگزاری 
جلسات فصلی برای اشتغال جوانان قابل پذیرش نیست و در این قرارگاه 
باید از موازی کاری دستگاه ها برای ایجاد اشتغال جلوگیری کرد. هر 
مبلغی که برای امنیت هزینه می شود را باید در حوزه جوانان و نشاط 

اجتماعی سرمایه گذاری کرد.
جلالی هنر و ابتکار را الزامات مثمر ثمر بودن کارها دانست و بیان کرد: 
مشکل این مملکت پیگیری است. در این برهه از برنامه زدگی خسته ایم 

زیرا طرح و برنامه در کشور زیاد است اما پیگیری ضعیف است.

معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در دیدار با استاندار 
کرمان به برگزاری شایسته جشنواره و در خور شأن هنرمندان 
موسیقی اقوام کشور تأکید کرد و برگزاری جشنواره موسیقی نواحی 
ایران را تجلی حضور و همدلی هنرمندان اقوام مختلف ایران اسلامی 
دانست. معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی با استاندار 
کرمان درباره ی برگزاری پانزدهمین جشنواره موسیقی نواحی 
دیدار و گفت وگو کردند. در این دیدار که با حضور محمود سالاری 
معاون امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، محمدمهدی 
فداکار استاندار کرمان، محمد اله یاری مدیرکل دفتر موسیقی، 
محسن روحی مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان، 
محمد علی مرآتی دبیر جشنواره و امیرعباس ستایشگر مدیرعامل 
انجمن موسیقی ایران حضور داشتند، طرفین پیرامون نحوه برگزاری 
پانزدهمین جشنواره موسیقی نواحی ایران گفت وگو و تبادل نظر 
کردند. معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به برگزاری 
شایسته جشنواره و در خور شأن هنرمندان موسیقی اقوام کشور 
تاکید کرد و برگزاری جشنواره موسیقی نواحی ایران را تجلی حضور 
و همدلی هنرمندان اقوام مختلف ایران اسلامی دانست. محمود 
سالاری با اعلام آمادگی مجموعه معاونت هنری در برگزاری این 
رویداد موسیقایی افزود: موسیقی نواحی از میراث فرهنگی ارزشمند 
کشور است که حفظ، معرفی و پاسداشت این ذخیره عظیم فرهنگی 
از اهمیت بسزایی برخوردار است. محمدمهدی فداکار استاندا ر 
کرمان با اشاره به برگزاری رویدادهای فرهنگی در استان کرمان 
و اثر فرهنگی موسیقی بر روابط فرهنگی میان ملت ها، ضمن ابراز 
خرسندی از تداوم برگزاری جشنواره موسیقی نواحی در کرمان، از 
اعلام آمادگی مدیریت استان برای برگزاری هرچه بهتر این جشنواره 
با همکاری نهادها و دستگاه های مرتبط در استان با همکاری اداره 
ارشاد کرمان خبر داد و گفت: موسیقی زبان مشترک اقوام است. 
همچنین در این دیدار محمد الهیاری مدیرکل دفتر موسیقی، 
محسن روحی مدیر کل ارشاد کرمان، محمدعلی مرآتی دبیر 
جشنواره و امیرعباس ستایشگر مدیرعامل انجمن موسیقی ایران، 
گزارشی از روند هماهنگی ستاد اجرایی در تهران و کرمان و اقدامات 
اجرایی، فراهم کردن تمهیدات زیرساختی در کرمان و فراخوان 

جشنواره توضیحاتی را ارائه دادند.

فرمانده انتظامی استان کرمان از کشف بیش از یک میلیون و 
8۹ هزار لیتر انواع سوخت قاچاق از ابتدای سال جاری تاکنون 
همراه با دستگیری ۶1۷ نفر مرتبط با قاچاق این سرمایه های 

تجدید ناپذیر خبر داد.
به گزارش روز سه شنبه ایرنا به نقل از پایگاه خبری پلیس، 
سردار عبدالرضا ناظری افزود: استان پهناور کرمان به سبب 
موقعیت جغرافیایی خود در بسیاری از جرائم از جمله قاچاق 
سوخت، حمل مواد خانمان سوز مخدر و برخی موارد دیگر 
وضعیت خاص خود را دارد که البته پلیس استان در حوزه 
مقابله با این جرائم و معضلات ناشی از آنها با تمام توان اجرای 

ماموریت می کند.
او بیان کرد: در همین زمینه با تلاش مضاعف رده های انتظامی 
سراسر استان و در پی طرح های مستمر حوزه مقابله با قاچاق 
در نقاط مختلف استان که بیشتر در شهرستان های سیرجان، 
شهربابک، انار و دیگر مناطق جنوبی و شرقی استان به اجرا در 
آمده از ابتدای سال این میزان سوخت از نوع گازوئیل، نفت 
سفید، بنزین، هیدروکربن و دیگر فرآورده های نفتی مورد 
استفاده در صنایع و معادن کشف و از انتقال غیرمجاز آنها به 

خارج از کشور جلوگیری به عمل آمد.
فرمانده انتظامی استان کرمان تصریح کرد: در این زمینه ۶1۷ 
قاچاقچی سوخت و افراد مرتبط با آنان شامل راننده، عامل 
نگهداری و دپو سوخت در باغات، منازل و انبارهای متروکه و 
نیز افراد راه پاک کن دستگیر و 845 دستگاه خودرو سبک و 
سنگین هم از عاملان خرد و کلان قاچاق سوخت توقیف شد.
سردار ناظری با تاکید بر برخورد جدی پلیس با خودروهای 
سواری و وانت حمل سوخت قاچاق و با اشاره به خطرات زیاد 
تردد این قبیل خودروها در جاده ها ادامه داد: در کنار همه 
تلاش ها و کشفیات بالای سوخت قاچاق لازم است به این 
نکته هم اشاره کنیم که اساسا توجه بیشتر به زمینه های کار 
و اشتغال بخصوص در مناطق جنوب و شرق استان می تواند 
از زمینه های وقوع بسیاری از مسائل ناهنجار بکاهد که این 
موضوع مهم را بارها در جلسات و نشست های مختلف با 

مسئولان مطرح و پیگیری کرده ایم.

گزارش/ ایرنا
باوجــود وعده مســئولان، مشــکل ســاخت مســکن 
در محله های گلدشــت و سرتک شــهر قلعه گنج بویژه 
مددجویان کمیته امداد یا بهزیستی هنوز رفع نشده است.
 بسیاری از زمین های مســکونی در محله های گلدشت و 
سرتک قلعه گنج که قرار بوده برای ساخت مسکن اقشار 
آسیب پذیر زیرپوشــش کمیته امداد یا بهزیستی واگذار 
شود جزو زمین های ملی هستند و مقرر بود که این مشکل 

حل شود اما هنوز باقی است.
علی نبیان معاون وزیر راه و شهرســازی که چندی پیش 
برای افتتاح چند طرح عمرانی به جنوب کرمان سفر کرده 
بود وعده تعیین تکلیف زمین های گلدشــت و سرتک را 
داده و گفته بود: در یک مسیر قانونی مسائل پیگیری می 
شود و همکارانم در سازمان ملی زمین و مسکن زودتر این 
دغدغه مردم قلعه گنج و جنوب کرمان را حل خواهند کرد.
این درحالی است که مسئولان محلی می گویند تاکنون 
چند جلسه با حضور مسئولان متولی برگزار شده و اهالی 
منتظر نتیجه هستند؛ پیگیری ایرنا هم نشان می دهد که 
مانعی نباید بر ســر راه وجود داشته باشــد، گویا مدیران 
شــهری هم نظر مســاعد دارند ولی ذی نفعان معتقدند 
که تاکنون مشکل حل نشده است و متولیان باید در کار 

تسریع کنند.

مشکل در حال پیگیری است
حسین محبی رییس کمیته امداد امام خمینی )ره( قلعه 
گنج گفت: مساله و مشکل زمین های مسکن مددجویان 
در محله های سرتک و گلدشت همچنان در حال پیگیری 
اســت و امیدواریم با همکاری و هماهنگی فرمانداری و 

مدیران دیگر ادارات مربوطه رفع شود.
به گفته او ۶5 نفر از مددجویان زیرپوشــش کمیته امداد 
قلعه گنج متقاضی دریافت تسهیلات مسکن مددجویی 

هستند.
او اضافه کرد: اراضی مسکونی درنظر گرفته شده برای این 
اهالی در محله های ســرتک و گلدشت شهر قلعه گنج در 
محدوده اراضی اداره راه و شهرسازی و بنیاد مسکن قرار 

دارد و نیاز به اخذ مجوز از دستگاه های مذکور است.
به گفته او صدور پروانه ســاخت رایگان برای مددجویان 
کمیته امداد نیز نیاز به موافقت شورای شهر قلعه گنج دارد.
رییس کمیته امداد قلعه گنج افزود: همچنین در جلسه ای 
با حضور اعضای شورای اسلامی مقرر شد مطابق مصوبه 
مجلس صدور پروانه ساخت برای مددجویان کمیته امداد 
به صورت کاملا رایگان از ســوی شــهرداری انجام گیرد 
که رییس و اعضا شورای اســلامی شهر قول مساعد برای 

همکاری و هماهنگی حل مشکل مددجویان دادند.
او بیان کرد: این مسئولان در روزهای آینده نظر و موافقت 

خود را در این خصوص اعلام خواهند کرد و شــهرداری 
قلعه گنج پس از مصوبه شورا ملزم به صدور پروانه ساخت 

مددجویان خواهد بود.
محبی افزود: در طرح جدید مسکن مددجویی پرداخت 
تسهیلات مســکن به مددجویان کمیته امداد قلعه گنج 
300 میلیون تومان اســت که مبلغ 200 میلیون تومان 
آن به صورت تسهیلات ارزان قیمت و زنجیره ای و 100 
میلیون تومان نیز به صورت بلاعوض از سوی کمیته امداد 

پرداخت می شود.
او بیان کرد: پیش بینی می شود مشکل مسکن 50 نفر از 
مددجویان فاقد مسکن در محدوده مذکور در سال جاری 

حل شود.

مدیرکل غلــه و خدمــات بازرگانی 
اســتان کرمان از اتصال سیلوی 50 
هــزار تنی ســیرجان بــه خط آهن 
سراســری خبــر داد و گفــت: این 
ســیلو به دلیــل نزدیکی بــه بنادر 
ز نقــش مهمی در  جنوبی کشــور ا

ذخیره سازی گندم برخوردار است.
ظرفیــت  هــری  ما یــوش  ر ا د
ذخیره سازی گندم در استان کرمان 

را بیش از 200 هزار تن اعلام کرد و افزود: با توجه به اینکه اســتان کرمان، 
پهناورترین استان کشــور محسوب می شود، بخشــی از هزینه های انتقال 
گندم به مراکز ذخیره ســازی با اتصال ســیلوی ســیرجان بــه خط آهن 

سراسری کاهش می یابد.
 ماهری با اعلام اینکه این ســیلوی 50 هزار تنی در منطقه ویژه اقتصادی 
سیرجان و در شاهراه ارتباطی 4 استان کرمان، فارس، هرمزگان و یزد قرار 
دارد، خاطرنشان کرد: انتقال گندم به سیلوی سیرجان از طریق خط آهن، 
علاوه بر کاهش هزینه های حمل ونقل، در ایمنی نقل و انتقال این محصول 

راهبردی نیز اهمیت ویژه ای دارد.
 گفتنی اســت، اســتان کرمان به عنوان وسیع ترین اســتان ایران، آغازگر 
خرید تضمینی گندم در کشور است و در سال جاری، 1۶۷ هزار تن گندم از 
گندمکاران این استان خریداری شــده است که نسبت به سال گذشته رشد 

بیش از دو برابری داشته است.

اتصال سیلوی ۵0 هزار تنیمشکل مسکن قشر آسیب پذیر قلعه گنج هنوز حل نشده است
به خط آهن سراسری

در دیدار معاون هنری وزیر ارشاد 
و استاندار کرمان مطرح شد

جشنواره موسیقی نواحی 
تجلی همدلی هنرمندان 

اقوام مختلف است

کشفیات سوخت درکرمان
 از یک میلیون لیتر گذشت

خبر

سنا
: ای

س
عک

کاغذ استان
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خبرخبر

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس 
با بیان اینکه صنعت لــوازم خانگی نیز 
مسیر خودروســازی را رفته و مردم در 
خرید این محصولات گرفتار هســتند، 
افزود: بــازار لوازم خانگی چند ســال 
پیش باثبــات بود امــا امروز بــا بازار 
بی ثبــات و قیمت هــای وحشــتناک 
روبه رو هســتیم که فردی نیز پاسخگو 

نیست.
لطــف الــه ســیاهکلی در گفت وگو با 
خبرنگار خبرگــزاری خانه ملت درباره 
گلایه های مردم در خصوص کیفیت و 
قیمت لوازم خانگــی، گفت: از آنجا که 
از صنعت خودروســازی بیش از 3 دهه 
حمایت شده و امروزه چهارچرخ هایی 
با قیمت های بــالا به مردم تحویل داده 
می شــود و حتی مســئولان این حوزه 
معتقدنــد که ایــن قیمت هــا نیز کم 
هســتند،  تولیدکنندگان لوازم خانگی 
نیز از این بی نظمی سوءاســتفاده کرده 

و قیمت ها را افزایش دادند.
نماینده مــردم قزوین، آبیــک و البرز 
در مجلس شــورای اســلامی بــا بیان 
اینکــه صنعت لوازم خانگی نیز مســیر 
خودروســازی را رفته و مردم در خرید 
این محصولات گرفتار هســتند، افزود: 
بــازار لــوازم خانگی چند ســال پیش 
باثبات بود اما امروز بــا بازار بی ثبات و 
قیمت های وحشــتناک روبه رو هستیم 
که فردی نیز پاســخگو نیســت؛ وزیر 
صمت چه می کنــد، وی دنبال رایزنی 

است یا در مجلس است یا در قم.
وی خطاب بــه وزیر صمــت، گفت: به 
کار خود بچســبید، اگر عملکرد خوبی 
داشته باشــید، شــما را نگه می دارند. 
نیازی نیســت که به در و دیــوار بزنید 
تا شــما را نگه دارند اگر عملکرد شــما 
خوب نباشــد، همــه عالــم را هم دور 

بزنید، برکنار می شوید.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم با 
بیان اینکه موضوع لــوازم خانگی بدتر 
از خودرو شده اســت، ادامه داد: وزیر 
صمت باید بــرای وضعیت بازار خودرو 
و لوازم خانگی و افزایــش تعرفه تلفن 

ثابت استیضاح شود.

افزایش 7درصدی 
عرضه گوشت قرمز 

در مردادماه
عرضه گوشــت قرمز در کشــتارگاه های 
رسمی کشور در مرداد ماه امسال به 55 
هزار و ۶00 تن رســید کــه حدود هفت 
درصد بیشــتر از ماه قبل از این بررسی 

است.
به گزارش ایسنا، بر اســاس نتایج طرح 
آمارگیری کشــتار دام کشــتارگاه های 
رسمی کشــور در ماه مرداد  سال جاری، 
گوشت گاو و گوســاله با 2۷ هزار و 2۹5 
تن، 4۹٫1 درصد از وزن کل گوشت قرمز 
عرضه شده را به خود اختصاص داده است.
وزن گوشت قرمز عرضه شده انواع دام های 
ذبح شده در کشتارگاه های رسمی کشور 
در مرداد امســال 1401 جمعاً 55 هزار 
۶05 تن گزارش شده، که سهم گوشت گاو 
و گوساله بیش از سایر انواع دام بوده است.

بر اســاس نتایج این آمارگیری، گوشت 
گاو و گوساله با 2۷ هزار 2۹5 تن، 4۹٫1 
درصد از وزن کل گوشت قرمز عرضه شده 
را به خود اختصاص داده اســت. گوشت 
گوســفند و بره با 23 هزار و ۹84 تن، بز 
و بزغاله با ســه هزار و 403 تن، و ســایر 
انواع دام بــا ۹23 تــن، به ترتیب 43٫1 
درصد، ۶٫1 درصــد و 1٫۷ درصد از وزن 
کل گوشت قرمز عرضه  شــده را به خود 

اختصاص داده اند.
مقایسه عملکرد کشــتارگاه های رسمی 
کشور در مرداد ماه امســال با ماه مشابه 
سال گذشته نشــان دهنده افزایش پنج 
درصدی مقدار عرضه گوشــت قرمز در 
کشتارگاه های رسمی کشور است. مقدار 
عرضه گوشت همین ماه نسبت به مرداد 
ماه ســال 1400 برای گوسفند و بره 1۹ 
درصــد و گاومیــش و بچه گاومیش یک 
درصد افزایــش و برای بــز و بزغاله یک 
درصد، گاو و گوساله ســه درصد و شتر 
و بچه  شتر هشــت درصد کاهش داشته 

است.
همچنیــن نتایــج حاصــل از این طرح 
آمارگیری نشان می دهد که مقدار عرضه 
گوشت قرمز در کشــتارگاه های رسمی 
کشور در پنجمین ماه سال جاری نسبت 
به ماه قبل از این بررسی )تیر ماه( حدود 

هفت درصد افزایش داشته است.

بر اساس گزارش های میدانی، پر کردن یک 
کوله پشتی حاوی حداقل چهار دفتر مشق 50 
برگ، یک دفتر نقاشی 40 برگ، دو مداد مشکی 
و قرمز، مدادرنگی 12 تایی، یک مداد نوکی، 
پاک کن، خودکار، غلط گیر و جامدادی حداقل 
20۷ هزار تومان و حداکثر حدود هشت میلیون 

تومان تمام می شود.
به گزارش ایسنا، از سال 13۹8 با شیوع ویروس 
کرونا در کشور، بازارهای مختلفی با کاهش 
تقاضا و آسیب مواجه شدند؛ از جمله می توان 
به تقاضای لوازم تحریر اشاره کرد که به دلیل 
آنلاین شدن آموزش افت چشم گیری داشت، 
تا جایی که سال گذشته اتحادیه فروشندگان 
نوشت افزار و لوازم مهندسی از رکود ۷0 تا 
80 درصدی طی سال 13۹8 تا 1400 در 
صنف نوشت افزار خبر داد. اما در سال جاری 
با بازگشایی مدارس این بازار به حالت طبیعی 
انجمن  رئیس  گفته  به  و حتی  برگشته 
تولیدکنندگان نوشت افزار برخی از واحدهای 
تولیدی دو یا سه شیفت فعالیت می کنند تا 

بتوانند بازار را تامین کنند.
در زمینه قیمت لوازم تحریر در سال جازی 
گزارش ها از اتحادیه فروشندگان و انجمن 
تولیدکنندگان این محصول حاکی از افزایش 10 
تا 30 درصدی قیمت نسبت به سال قبل است.

از  میدانی  گزارش های  میان  این  در 
بررسی  همچنین  و  خرده فروشی ها 
فروشگاه های آنلاین نشان می دهد که قیمت 
یک بسته مداد مشکی 12 تایی بسته به نوع 
و برند آن 20 تا ۷0 هزار تومان قیمت دارد. 
محدوده قیمت مداد نوکی و برای کاربردهای 

غیر تخصصی و خودکار معمولی نیز به ترتیب 
12 تا ۷00 هزار و پنج تا 140 هزار تومان تومان 

است.
همچنین قیمت هر بسته مداد رنگی 12 تایی 
حدود 22 تا 115 هزار تومان فروخته می شود. 
البته مدادرنگی های با تنوع رنگ بیشتر قیمت 
بالایی دارد، به طوری که مدادرنگی 108 رنگ از 
یک برند معروف خارجی در برخی فروشگاه های 
آنلاین حدود 1۶ میلیون تومان قیمت دارد. البته 
در این فروشگاه ها ذکر شده که تعداد محدودی 

از این نوع مدادرنگی ها در انبار موجود است.
غلط گیر هم 11 تا 45 هزار تومان قیمت دارد و 
پاک کن حدود هفت تا 20 هزار تومان فروخته 
می شود. البته پاک کن های برقی هم در بازار 

هست که تا 200 هزار تومان هم قیمت دارد.
دفتر نقاشی 40 برگ بسته به نوع و طرح آن بین 
14 تا ۷0 و دفتر مشق 50 برگ 12 تا ۹5 هزار 

تومان قیمت دارد.
قیمت جامدادی هم از حدود 15 هزار تومان 

شروع می شود و برخی از انواع لوکس آن با 
طرح های خاص تا ۶00 هزار تومان هم قیمت 

دارد.
در نهایت محصول اصلی دانش  آموزان و 
دانشجویان کیف کوله پشتی است که قیمت 
انواع ساده و معمولی آن برای سنین ابتدایی از 
۷0 هزار تومان شروع می شود و برای بزرگسالان 
بسته تا نزدیک شش میلیون تومان هم قیمت 

دارد.
بر این اساس پر کردن یک کوله پشتی با خرید 
کلاهای ارزان تر حاوی حداقل چهار دفتر مشق 
50 برگ، یک دفتر نقاشی 40 برگ، دو مداد 
مشکی و قرمز، مدادرنگی 12 تایی، یک مداد 
نوکی، پاک کن، خودکار، غلط گیر و جامدادی 
حداقل حدود 20۷ هزار تومان هزینه خواهد 

داشت.
اما حداکثر هزینه پر کردن یک کوله پشتی با 
اقلام یاد شده حدود هشت میلیون و 2۶0 هزار 

تومان است.

سخنگوی گمرک گفت : صادرات غیر نفتی 
کشور در پنج ماه نخست امسال به ۹ عضو 
سازمان همکاری اقتصادی اکو به چهار میلیارد 
و 118 میلیون دلار رسید که این میزان با رشد 
40 درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل 

همراه بوده است.
به گزارش ایسنا، سید روح اله لطیفی،   اظهار 
بط دو یا  داشت : توجه به همسایگان، روا
قتصادی و سیاسی، عضویت در  چند جانبه ا
پیمان های منطقه ای و تقویت مناسبات دو 
جانبه، از سیاست های قطعی جمهوری اسلامی 
ایران  و دولت سیزدهم است که این سیاست 
باعث شده تا در مناسبات تجاری ایران شاهد 

تغییراتی رو به رشد باشیم.
وی افزود: از ابتدای سال تا پایان مرداد، ۹ 
میلیون و 10۷ هزار و 402 تن کالا به ارزش ۶ 
میلیارد و 8۹3 میلیون و 8۶۹ هزار و 451 دلار، 
یران و ۹ کشور عضو سازمان همکاری  بین ا
اقتصادی اکو تبادل شد که این میزان نسبت 
به 5 ماه نخست سال قبل، 3۹ درصد افزایش 

داشته است.
ز این میزان کالای  سخنگوی گمرک گفت: ا
تبادل شده، ۷ میلیون و 315 هزار و ۹28 تن 
به ارزش 4 میلیارد و 118 میلیون و 241 هزار 
و 11 دلار، صادرات کالای ایرانی به کشور های 
عضو سازمان همکاری اقتصادی اکو بوده که  20 
درصد در وزن و 40 درصد در ارزش نسبت به 

دوره مشابه  افزایش داشته است.

سخنگوی گمرک در ادامه گفت : واردات از ۹ 
کشور عضو اکو از ابتدای سال تا پایان مرداد 
به یک میلیون و ۷۹1 هزار و 4۷5 تن رسید 
که با وجود کاهش دو درصدی نسبت به مدت 
مشابه از لحاظ ارزش 38 درصد با رشد همراه 

بوده است.
لطیفی در خصوص مقاصد و میزان صادرات 
کالاهای ایرانی به کشورهای عضو اکو گفت : 
ترکیه با خرید 3 میلیون و ۶82 هزار تن کالا 
به ارزش 2 میلیارد و 328 میلیون دلار و رشد 
110 درصدی، افغانستان با یک میلیون و 25۶ 
هزار تن به ارزش ۶40 میلیون و 5۷3 هزار  دلار 
و کاهش 25 درصدی و پاکستان با یک میلیون 
و ۷8 هزار تن به ارزش 4۷4 میلیون و ۷51 هزار  
دلار و رشد 13 درصدی، سه مقصد اول صادرات 
نی به اعضای سازمان همکاری  یرا کالاهای ا
اقتصادی اکو بودند و بعد از آن آذربایجان با 
2۹۶ میلیون دلار، ترکمنستان با 1۶۶ میلیون 

دلار، ازبکستان با 88 میلیون دلار، قزاقستان 
با ۶1.2 میلیون دلار، تاجیکستان با 45.۶ 
میلیون دلار و قرقیزستان با 18.4 میلیون دلار 

قرار دارند.
ز  ا واردات  خصوص  در  گمرک  سخنگوی 
کشورهای عضو اکو گفت : ترکیه با فروش  2 
میلیارد و 1۶۶ میلیون و 32۶ هزار دلار و رشد 
21 درصدی، پاکستان با  فروش 42۹ میلیون و 
33۹ هزار دلار و رشد 3۷5 درصدی و قزاقستان 
با ۷8 میلیون و 423 هزار دلار و رشد 1۷4 
درصدی، سه کشور اول طرف معامله با ایران 
قتصادی  در بین اعضای سازمان همکاری ا
اکو برلی تامین نیازهای کشورمان  بودند و 
زبکستان با 32.۶ میلیون دلار،  ز آن ا پس ا
تاجیکستان با 2۶.2 میلیون دلار، آذربایجان 
با 15.3 میلیون دلار، ترکمنستان با 14.4 
میلیون دلار، افغانستان با 10.4 میلیون دلار 

و قرقیزستان با 2.۷ میلیون دارند قرار دارند.

رشد 40 درصدی صادرات ایران
 با اعضای اکو

حداقل هزینه لوازم التحریر
مدرسه  ۲0۷ هزار تومان

دبیر انجمن واردکنندگان خودرو خاطر نشان کرد: خبرها حاکی از این 
است که خودروسازان رایزنی های اولیه برای واردات رنو از هند را آغاز 

کردند؛ به خصوص ایران خودرو که روی پلتفرم رنو کوئید کار می کند.
مهدی دادفر در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایلنا، با بیان اینکه بخش 
خصوصی با دستورالعمل واردات خودرو وزارت صمت انگیزه  ای برای 
واردات ندارد، گفت: تعیین تکلیف دقیق برای نرخ سود، نحوه فروش و ... 
در این دستورالعمل دیده نشده از این رو امکان ورود به این بازار برای وارد 

کنندگان بخش خصوصی دشوار شده است.
وی با اشاره به عدم هماهنگی شرکت های خصوصی با بندهای 
دستورالعمل واردات خودرو، تصریح کرد: به نظر می رسد دستورالعمل 
واردات خودرو به گونه ای تنظیم شده است که امکان ورود به این بازار 
فقط برای خودروسازان دولتی فراهم شده است و 2 خودروساز دولتی 

سایپا و ایران خودرو می توانند اقدام به واردات خودرو کند.
به گفته دادفر؛ خبرها حاکی از این مهم است که این خودروسازان 
رایزنی های اولیه برای واردات رنو از هند را آغاز کردند؛ به خصوص ایران 

خودرو که روی پلتفرم رنو کوئید کار می کند.
وی قیمت تمام شده خودرو وارداتی را حداقل ۶00 میلیون تومان عنوان 
کرد و افزود: واردات این خودروها نمی تواند اهداف دولت را محقق کند و 
همچنان مشکل خودرو در بازار پابرجا خواهد ماند و سریال قیمت های 

بالای خودرو در بازار داخلی با این دستورالعمل ادامه خواهد داشت.
دبیر انجمن واردکنندگان خودرو در پاسخ به این پرسش که دولت سقف 
واردات خودرو را 10 تا 20 هزار دلار تعیین کرده است آیا با این قیمت 
می توان خودروهایی را وارد کرد که استانداردهای 85 گانه سازمان ملی 
استاندارد را داشته باشند؟ گفت: خودروهایی که استانداردهای 85 گانه 
ایران را پاس می کند 10 هزار دلار نمی شود و با قطعیت می گویم که 

امکان واردات خودرو با این قیمت برای دولت وجود ندارد

گزارش
ایسنا

 آغاز رایزنی های اولیه
 برای واردات رنو از هند

حداقل قیمت رنو 600میلیون تومان

عضو کمیسیون
 صنایع و معادن مجلس:

صنعت لوازم خانگی 
مسیر خودروسازی را 

رفته است

سنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

پس از آنکه مدیرعامل شرکت ایساکو از برنامه ریزی برای راه اندازی یک 
نمایندگی مشترک ایران خودرو و سایپا بصورت آزمایشی ظرف یک ماه 
آینده خبر داد، گروه خودروسازی سایپا نیز اعلام کرده با احداث نخستین 
نمایندگی مشترک میان دو شرکت برای ارائه خدمات به خودروهای 
سواری، نیمه سنگین و سنگین، ادغام شبکه خدمات پس از فروش دو 
خودروساز بزرگ کشور کلید می خورد. به گزارش ایسنا، طبق اعلام گروه 
صنعتی سایپا، بر اساس تصمیم اتخاذ شده در نشست محمدعلی تیموری و 
مهدی خطیبی )مدیران عامل سایپا و ایران خودرو(، براساس هدف گذاری 
دو خودروساز بزرگ کشور، عملیات احداث نمایندگی مشترک خدمات 
پس از فروش در مدت یک ماه آینده آغاز خواهد شد.  این برنامه با هدف 
کاهش هزینه، ایجاد دسترسی بهتر و سریعتر برای مشتریان  و افزایش 

بهره وری ظرفیت ها و امکانات دو خودروساز دنبال خواهد شد.

شبکه خدمات پس از فروش
 سایپا و ایران خودرو ادغام می شود

یک صدم درصد از مبلغ کل مالیات خانه های خالی که در کشـور 
وصول شـده، مربوط به اسـتان کرمان بوده اسـت. طبق اطلاعات 
سـازمان امـور مالیاتی کشـور در پنـج ماهه ابتـدای سـال جاری 
حـدود 34 میلیـارد و 582 میلیارد ریـال مالیات بابـت خانه  های 
خالی وصول شـده که از این مبلغ تنها 3میلیون و 240 هزار ریال 

برای اسـتان کرمان بوده اسـت. 
به گـزارش کرمان نو به نقل از ایسـنا، بر اسـاس گـزارش دریافتی 
از سـامانه قبض بانک حدود 34 میلیارد و 582 میلیارد ریال بوده 
اسـت که حدود ۷2 درصـد این مبلغ یعنـی بیـش از 24 میلیارد 
و 825 میلیـون ریـال آن توسـط اداره کل مالیـات شـمال تهران 
گزارش شـده است. بعد از تهران بیشـترین مالیات وصول شده در 
خصوص خانه   هـای خالی مربوط به اسـتان فارس بـا یک میلیارد 
و 310 میلیـون ریـال و بعد هـم اسـتان های آذربایجان شـرقی با 
80۶میلیون ریـال، البرز بـا ۶۹1 میلیون ریال و بعـد هم اصفهان 

بـا 454 میلیون ریال مالیـات وصولی قرار داشـتند.
مبلغ وصولـی مالیات کرمـان از محـل خانه های خالـی مجموعا 
3میلیـون و 240 هـزار ریال بـوده که هم تـراز مبلـغ کهگیلویه و 

بویراحمد با مبلـغ 3 میلیـون و 105 هـزار ریال بوده اسـت. 
بررسـی مالیات های خانه های خالی از سـکنه نشـان می دهد که 
در پنج ماه نخست سـال جاری، ساکنان شـمال تهران بیشترین 
و سـاکنان کهگیلویـه و بویـر احمـد کم تریـن مالیـات خانه های 
خالـی را پرداخـت کرده انـد. بر اسـاس قانـون مالیـات خانه های 
خالـی مصـوب آذرمـاه سـال گذشـته، اگـر واحـد مسـکونی در 
شـهرهای بالای 100 هزار نفـر بیـش از 120 روز خالی از سـکنه 
باشـد،  مشـمول مالیات می شـود و به ازای هـر ماه بیـش از زمان 

مذکور، ماهانه مشـمول مالیاتی بر مبنای مالیات بـر درآمد اجاره 
به شرح ضرایب سـال اول معادل شـش برابر مالیات متعلقه، سال 
دوم معادل 12 برابر مالیات متعلقه و سال سـوم به بعد معادل 18 

برابر مالیـات متعلقه خواهد شـد.  
وظیفه شناسـایی خانه های خالی بر عهده وزارت راه و شهرسازی 
از طریق سـامانه املاک و اسـکان گذاشـته شـد و ایـن وزارتخانه 
بـا راه اندازی سـامانه امـلاک و اسـکان نسـبت به ثبـت اطلاعات 
سـکونتی افراد اقـدام کـرد و کسـانی کـه در مهلت تعیین شـده 
نتوانسـتند این اطلاعات را ثبت کنند، خانه آن ها بـه عنوان خاله 
خالی به سـازمان امـور مالیاتـی از سـوی وزارت راه و شهرسـازی 

معرفی شـد.
در نهایت سـازمان امور مالیاتی در دی ماه سـال گذشته فهرستی 
از اطلاعات خانه هـای خالی و مالیات آن ها منتشـر کـرده بود که 
براسـاس آن معادل 5۶8 هـزار خانه خالی شناسـایی و همچنین 
اعلام شـد که صاحبـان خانه هـای خالی حداکثـر تا پایـان مرداد 

ماه برای پرداخـت مالیات فرصـت دارند.
اما در نهایت بـه دلیل اعتـراض برخی مالـکان از افـرادی که عدم 
پذیرش داشـتند تقاضا شـد با ورود به سامانه سـازمان مالیاتی به 
نشـانی www.my.tax.gov.ir عدم پذیرش خـود را اعلام 
کنند تـا با هدایـت بـه سـامانه راه و شهرسـازی اطلاعات خـود را 
اصـلاح کنند. بـر ایـن اسـاس و طبـق آمـاری کـه سـازمان امور 
مالیاتی در اختیار ایسـنا قرار داده اسـت، میـزان مالیات پرداختی 
بابت واحدهای مسکونی خالی از سـکنه در پنج ماهه ابتدای سال 
جاری بر اسـاس گزارش دریافتی از سـامانه قبض بانک حدود 34 
میلیـارد و 582 میلیارد ریال بوده اسـت که حـدود ۷2 درصد این 
مبلغ توسـط یعنی بیـش از 24 میلیـارد و 825 میلیـون ریال آن 

توسـط اداره کل مالیات شـمال تهران گزارش شـده است.

کرمان خانه خالی ندارد؟
یک صدم درصد از مبلغ وصولی مالیات خانه های خالی برای استان کرمان

گزارش
 کرمان نو

معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور دام کشور از توزیع گوشت مرغ منجمد 
بدون هیچ محدودیتی در بازار خبرداد و گفت: ذخایر گوشت مرغ کشور از شرایط 

مطلوبی برخوردار است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم به نقل از پایگاه اطلاع رسانی وزارت جهاد کشاورزی، 
محمد جعفری با بیان اینکه وضعیت گوشت مرغ به نرخ مصوب رسیده است اظهار 

داشت: با توجه به افزایش قیمت گوشت مرغ در بازار، شرکت پشتیبانی امور دام از 10 شهریور ماه به منظور  تنظیم 
بازار این  محصول ورود کرده  به طوری که اکنون قیمت گوشت مرغ در بازار به قیمت مصوب نزدیک شده است.
معاون بازرگانی داخلی شرکت پشتیبانی امور دام کشور اضافه کرد: پیش از این شرکت مازاد گوشت مرغ کشور 
را برای حمایت از تولیدکنندگان داخلی خریداری کرده بود بنابراین ذخایر ما مطلوب است و هیچ کمبودی در 

این خصوص نداریم و هر زمان که بازار نیاز داشته باشد ورود می کنیم.
به گفته وی، طبق مصوبه دولت قیمت هر کیلوگرم  مرغ زنده 40  هزار تومان و مصرف کننده 5۹ هزار و 800 
تومان تعیین شده بود که اکنون نیز به طور مجدد با ورود شرکت پشتیبانی امور دام این رقم به نرخ مصوب 

نزدیک شده است.

توزیع بدون محدودیت مرغ 48 هزار تومانی در بازار

مدیر عامل شرکت ملی پخش فراورده های نفتی با تاکید بر اینکه ما هیچ 
مشــکلی بابت تامین ســوخت ترانزیت های خارجی نداریم، گفت: این 
خودروها در جایگاه هایی که کارت سوخت با نرخ دوم وجود دارد، می توانند 
سوخت گیری کنند. علی اکبر نژاد علی در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی 

ایلنا، درباره مشــکل کامیون داران و ترانزیت های خارجی برای تامین سوخت زمان تردد در ایران 
اظهار داشت: خودروهای ترانزیت خارجی زیر نظر سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای هستند، 
ابتدای ورود مشخصات شان توسط سازمان راهداری و حمل نقل جاده ای دریافت و ثبت و مسیرشان 
مشخص می شود از آن به بعد بحث تحویل ســوخت در مجاری عرضه شرکت پخش فراورده های 

نفتی انجام می شود.
وی افزود: کارت خاصی در اختیار این خودروهای ترانزیت نیست، از کارت های مجاری عرضه استفاده 
می کنند. مدیرعامل شرکت ملی پخش فراورده های نفتی با تاکید بر اینکه ما هیچ مشکلی بابت تامین 
سوخت ترانزیت های خارجی نداریم، گفت: این خودروها در جایگاه هایی که کارت سوخت با نرخ دوم 

وجود دارد، می توانند سوخت گیری کنند و هیچ مشکلی از این بابت وجود ندارد.

کامیون های خارجی برای دریافت سوخت 
در ایران مشکلی ندارند

وزیر کشور گفت: تاکنون بیش از 3 میلیون زائر از مرزهای کشور 
خارج شده اند و حدود یک میلیون و 450 هزار زائر نیز به کشور 

بازگشته اند.
احمد وحیدی  در حاشیه بازدید از مرز شلمچه اظهار کرد: هر ۶ 

مرز کشور در وضعیت بسیار خوبی قرار دارند و ترددها بسیار روان و راحت است و زائران به 
راحتی از مرزها عبور می کنند.

وزیر کشور با اشاره به زیرساخت های موجود مرزهای کشور برای تردد زائران گفت: فقط 
در خوزستان حدود یک هزار موکب برای خدمت رسانی به زائران اربعین حسینی در حال 

فعالیت هستند و فضای معنوی بسیار خوبی در مرزها حاکم است.
وحیدی عنوان کرد: مشکلی از نظر تردد زوار افغانستان برای ورود کشور عراق وجود ندارد. 
همچنین با حل شدن مشکلات، زائران کشور پاکستان نیز در حال عبور از مرز هستند و 
اگر مایل باشند می توانند تعداد بیشتری از آنها برای عبور از مرز شلمچه و ورود به کشور 

عراق اقدام کنند و آمادگی کامل در این زمینه وجود دارد.

وزیر کشور:

تاکنون 3 میلیون زائر از مرزهای کشور خارج شده اند

کربلا سوختبازار

کاغذ اقتصادی

مجموع مبالغنام اداره کل
 واریز به حساب

۸۰۶,۰۸۳,۷۴۷آذربایجان شرقی

۱۱,۴۴۸,۶۷۵آذربایجان غربی

۳۰,۱۳۷,۹۴۰اردبیل

۴۵۴,۲۱۵,۸۶۷اصفهان

۶۹۱,۵۹۳,۷۰۶البرز

۱۱,۸۱۲,۵۰۰ایلام

۲۱,۵۰۵,۴۷۳بوشهر

۳۸۷,۵۰۴,۲۷۰جنوب استان تهران

۸۶,۲۸۸,۶۲۵جنوب تهران

۱۴۷,۹۴۶,۶۳۵خراسان رضوی

۲۰,۴۶۳,۸۴۰خراسان شمالی

۲۳۷,۵۹۵,۸۳۵خوزستان

۳۱,۹۳۹,۲۷۲زنجان

۱۵۱,۶۷۲,۵۰۰شرق تهران

۴۴۵,۵۰۰,۰۰۰شمال استان تهران

۷۶,۰۶۵,۳۲۲غرب تهران

۱,۳۱۰,۸۵۴,۲۴۵فارس

۱۵,۸۷۹,۷۸۰قزوین

۱۲۶,۷۹۷,۳۵۱قم

۲۷۰,۰۰۰,۰۰۰کردستان

۳,۲۴۰,۰۰۰کرمان

۵۸,۹۸۹,۵۰۰کرمانشاه

۳,۱۰۵,۰۰۰کهکیلویه و بویراحمد

۳۰,۱۷۵,۲۰۰گلستان

۲۴۷,۱۷۶,۵۷۶گیلان

۱۲,۱۲۷,۲۱۹مازندران

۹۳,۶۶۱,۳۱۲مرکز تهران

۱۱۰,۷۸۴,۹۵۹مرکزی

۳,۷۲۶,۰۴۰,۶۸۲مودیان متوسط

۹۵,۵۵۵,۸۰۸مودیان متوسط

۲۹,۱۳۷,۳۲۰همدان

۱۳,۲۴۶,۸۷۵یزد

۳۴,۵۸۲,۹۷۹,۵۸۴جمع
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چهارشنبه 23  شهریور ماه 1401

سردترین و گرم ترین
 استان ها کدامند؟

رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا از 
بارندگی و کاهش محســوس دما در شمال کشور همچنین کاهش 
کیفیت هوا در استان های نوار غربی و برخی استان های مرکزی در پی 

ورود گرد و خاک خبر داد.
صادق ضیاییان درباره شرایط جوی کشور اظهار کرد: براساس تحلیل 
آخرین نقشه های پیش یابی هواشناسی روز گذشته در برخی نقاط 
کرمان، شرق فارس و شمال هرمزگان در ساعات بعدازظهر و اوایل شب 
رشد ابرهای همرفتی، رگبار پراکنده گاهی رعدوبرق و وزش باد شدید 

موقت پیش بینی می شود.
وی ادامه داد: از بعدازظهر چهارشنبه )23 شهریورماه( تا جمعه )25 
شهریورماه( با شمالی شدن جریانات روی سواحل دریای خزر و نفوذ 
هوای خنک به این نواحی، ابتدا در استان های اردبیل، گیلان و به تدریج 
مازندران، گلستان و خراسان شمالی بارندگی و کاهش محسوس دما 

رخ خواهد داد و دریای خزر طی این مدت مواج و متلاطم خواهد بود.
به گفته رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحران مخاطرات وضع هوا 
طی سه روز آینده شرایط برای تولید گردوخاک روی عراق و انتقال آن 
به استان های نوار غربی و برخی استان های مرکزی کشور مهیا است که 

سبب کاهش کیفیت هوا و دید افقی در این مناطق خواهد شد.
وی ادامه داد: روز شنبه )2۶ شهریورماه( در غالب مناطق کشور جوی 

پایدار پیش بینی می شود.
رئیس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت بحــران مخاطرات وضع هوا 
درباره وضعیت جوی تهران طی دو روز آینده اظهارکرد: آسمان تهران 
امروز )23 شهریور( کمی ابری و وزش باد و در بعدازظهر افزایش ابر با 
حداقل دمای 21 و حداکثر دمای 35 درجه سانتیگراد و طی  پنج شنبه 
)24 شهریور( کمی ابری و وزش باد همچنین در بعضی ساعات وزش 
باد شــدید با حداقل دمای22 و حداکثر دمای 34 درجه سانتیگراد 

پیش بینی می شود.

بیمه صنعتگران و هنرمندان 
صنایع دستی برقرار شد

سرپرســت اداره کل حمایت از تولید صنایع دســتی گفت: بیمه 
صنعتگران و هنرمندان صنایع دستی مجدداً برقرار شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی و اطلاع رسانی، محمدحسین 
عسکرپور سرپرســت اداره کل حمایت از تولید با اشاره به اهمیت 
بیمه هنرمندان صنایع دستی اظهار کرد: خوشبختانه با تلاش های 
ضرغامی وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی، مریم 
جلالی معاون صنایع دستی کشور و این اداره کل، بیمه صنعتگران 

از امروز برقرار شد.
وی افزود: از ابتدای ســال جاری به علت عدم تأمین اعتبار مورد 
نیاز بیمه صنعتگران و هنرمندان صنایع دســتی، بیمه این افراد 
قطع شــده و هنرمندان به صورت شخصی بیمه حق بیمه خود را 

پرداخت می کردند.
عسکرپور افزود: خوشــبختانه تلاش های انجام شده از سوی این 
وزارتخانه نتیجه داد و مبلغ 450 میلیــارد ریال اعتبار برای بیمه 

هنرمندان صنایع دستی و راهنمایان گردشگری تخصیص یافت.
سرپرست اداره کل حمایت از تولید صنایع دستی یادآور شد: پیرو 
پیگیری های وزیر میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در 
هیئت دولت و همکاری دســتگاه های ذی ربط جلسه ای در روز 
دوشنبه مورخ 14 شهریور با مدیرکل امور بیمه ای سازمان تأمین 
اجتماعی در خصوص تمدید بیمه صنعتگران صنایع دستی برگزار 
و مقرر شد نســبت به تمدید بیمه صنعتگران صنایع دستی از سه 
ماهه دوم سال اقدام شــود بنابراین صنعتگران برای تمدید بیمه 
تأمین اجتماعی نیازی به واریز حق بیمه آزاد در ســه ماهه دوم 
ســال را ندارند. وی ادامه داد: با تخصیص این مبلغ بیمه 2,۷24 
هنرمند صنایع دستی که از ابتدای ســال قطع شده بود، مجدداً و 

از امروز برقرار شد.
عسکرپور در پاســخ به ســوالی درباره تعیین تکلیف مبالغی که 
هنرمندان صنایع دستی از ابتدای سال برای حق بیمه خود پرداخت 
کرده اند، نیز گفت: در این باره مذاکراتی را شروع کرده ایم و امیدوار 

هستیم به نتیجه برسد.

وزیر آمـوزش و پرورش گفـت: حدود 200 مدرسـه 
تک دانش آموزی داریم و حدود 5000 مدرسـه زیر 
10 نفر داریم که نشـان می دهد ایران برای پوشـش 

تحصیلی در مناطق دور دسـت اراده جدی دارد. 
به گزارش ایسـنا، یوسـف نوری در نشست مشترک 
با  وزیـر فرهنگ سـوریه بـا بیـان اینکه امید اسـت 
زمینـه ای بـرای تعامـل موثـر هرچه بیشـتر باشـد 
و بتوانیـم بـا توجـه بـه ظرفیـت دو کشـور اقدامات 
اجرایی و راهبردی مناسـبی را جهت ارتقای سـطح 
فرهنگ و روابط جمهوری اسلامی ایران و جمهوری 
عربی سـوریه رقـم بزنیـم گفـت: آنچـه در تاریخ دو 
کشـور دیدیم ارتبـاط وثیقـی بـوده که خـودش را 
در برهه هایـی از زمـان بـه خوبی نشـان داده اسـت. 
وی افـزود: یکـی از مهمترین نقـاط اوج ایـن ارتباط 
زمـان جنگ تحمیلـی بود کـه همه کشـورها علیه 
ایران بسـیج شـدند، اما سـوریه نه تنها با آنها همراه 

نبود بلکـه حامـی و کمک کار مـا بود. 
نوری با بیان اینکه سیاسـتهای جمهوری اسـلامی 
ایـران کـه توسـط مقـام معظـم رهبـری ترسـیم 
می شـود براین قرار گرفت تـا در توطئـه ای که برای 
سـقوط سـوریه توسـط افراطی ها و دواعش صورت 
گرفته بـود، ما با تمام قوا حامی کشـور برادر سـوریه 
باشـیم گفت:  ما شـهدای بسـیاری تقدیـم کردیم 
و تعـدادی از معلمـان در جریـان مقاومـت حضـور 

داشـتند و به شـهادت رسیدند. 
81 درصـد معلمـان دارای تحصیـلات 

لیسـانس و بالاتـر هسـتند
پوشش تحصیلی واقعی 94 درصد است

وزیر آمـوزش و پـرورش بـا اشـاره بـه 15 میلیون و 
۷00 هزار دانش آموز مشـغول به تحصیـل در ایران 
گفـت: 4۹ درصـد دانـش آمـوزان دختـر هسـتند. 
یک میلیون معلـم داریم کـه 53 درصد آنهـا بانوان 
هسـتند. بیـش از 81 درصد تحصیلات لیسـانس، 
فـوق لیسـانس و دکتـرا دارنـد. پوشـش تحصیلی 
واقعی مـا در کل دوره های تحصیلـی ۹4.3 درصد و 

در دوره ابتدایـی ۹8 درصد اسـت. 
نوری افزود: حدود 200 مدرسـه تـک دانش آموزی 
داریم و حدود 5000 مدرسـه زیر 10 نفـر داریم که 
نشـان می دهد ایـران بـرای پوشـش تحصیلـی در 

مناطق دور دسـت اراده جـدی دارد. 
وی بـا اشـاره بـه اینکـه برنامه هـای مختلفـی برای 
دانـش آمـوزان در حوزه هـای مختلـف علمـی، 
فرهنگی، اقتصـادی و اجتماعـی داریم اظهـار کرد: 
دانـش آمـوزان مـا امسـال در المپیادهـای جهانی 
20 مدال طلا کسـب کردند. در حـوزه فرهنگی نیز 

ظرفیت های خوبی داریـم. 2200 کانـون فرهنگی 
تربیتـی داریـم. کانون پـرورش فکـری کـودکان و 
نوجوانـان مرکـز تربیـت هنرمنـدان در حوزه هـای 
سـینما و ادبیات است و هرسـاله با در اختیار داشتن 
351 اردوگاه تربیتـی بـرای برگـزاری اردوها برنامه 

ریـزی می کنیـم. 
وزیـر آمـوزش و پـرورش با بیـان اینکـه امسـال در 
تابسـتان بـرای معلمـان جشـنواره های فرهنگـی 
ورزشـی برگـزار کردیـم کـه  140 هـزار نفـر در آن 
شـرکت داشـتند گفت: جـزو معـدود کشـورهایی 
هسـتیم که کتابهای چاپ شـده بـرای کودکانمان 
رده بنـدی سـنی دارد کـه بـر اسـاس اسـتانداردها 

انجام شـده اسـت. 
وزیـر آمـوزش و پـرورش در ادامه بـا بیـان اینکه ما 
شـبکه آموزشـی دانش آمـوزان موسـوم به شـبکه 
ملی شـاد داریـم گفـت: ایـن شـبکه از اوایـل همه 
گیری کرونـا آغازبـه کار کـرد. یکـی از ویژگی های 
ایـن شـبکه برخـورداری از موتـور جسـت وجـوی 

اختصاصـی و فضایـی ایمن اسـت. 
نـوری افـزود: ایـن شـبکه در دوران آمـوزش 
غیرحضوری مدارس، بیـش از 11 میلیون مخاطب 
دانش آموزی داشـت. بخش هـای فرهنگی و هنری 
در این شـبکه برجسـته شـده و زمینه خوبـی برای 
تبادل و انتقـال تجربـه در جمهوری اسـلامی ایران 
اسـت و نظیر چنیـن شـبکه ای در دنیـا کـم داریم. 
وی بـا بیـان اینکـه سـندتحول بنیادیـن سـند بی 
نظیری است که کشـورهای اسـلامی می توانند آن 
را الگو قرار دهنـد و از ورود اسـناد غربـی جلوگیری 
کنند گفت: نسـحه ترجمه شـده عربی سندتحول 
بنیادیـن در اختیار شـما قـرار می گیـرد و می تواند 
مبنایی باشـد تا بـرای کشـورهای عضـو کنفرانس 
اسـلامی و آیسسـکو یک سـند واحدی بنویسـیم. 
به گزارش ایسـنا، لبانه مشـوح وزیر فرهنگ سوریه 
نیز در این نشسـت گفـت: جمهوری اسـلامی ایران 
در جنـگ بـا افراطیـون بـه کمک مـا شـتافت، که 
البتـه مقابلـه بـا مسـتبدان در تمـام جهان بـود. ما 
آخرین افراد آنها را هم از میان برخواهیم داشـت و از 
حمایت ایران تشـکر کرده و آن را تکیه گاه خودمان 

می دانیـم. 
وی خطاب بـه وزیـر آمـوزش و پرورش کشـورمان 
گفت: شـما از حمایـت سـوریه از ایـران در روزهای 
سـخت صحبـت کردیـد، مـا هـم حمایـت دولت، 
رهبری، نیروهـای نظامی و ملـت ایـران از خودمان 
را در سـخت ترین شـرایط فراموش نخواهیـم کرد. 
وزیـر فرهنـگ سـوریه افـزود: شـما در جنـگ بـا 
افراطیون بـه کمک ما شـتافتید، که البتـه مقابله با 
مسـتبدان در تمام جهان بود. مـا آخرین افـراد آنها 
را هـم از میـان برخواهیم داشـت و از حمایـت ایران 

تشـکر کـرده و آن را تکیـه گاه خودمـان می دانیم. 
مشـوح از وزیر و معاونـان ایـن وزارتخانه بـرای ارائه 
یـک چشـم انـداز گسـترده از فعالیت هـای حـوزه 
آمـوزش و پرورش در این دیدار تشـکر کـرد و گفت: 
من وزیر آموزش و پرورش نیسـتم و خوشـحالم که 
این مسـئولیت سـنگین را ندارم و البته نمی توانم از 
سـوی همکارم، وزیر آمـوزش سـوریه صحبت کنم 
امـا اگـر بخواهم خلاصـه بگویـم، تلاش هـای مهم 
شـما را در خدمت به نسـل های آتی که در راسـتای 
خدمت بـه انسـانیت انجـام می دهید، می سـتایم. 
وزیـر فرهنـگ سـوریه بـا اشـاره بـه اینکـه وزارت 
آمـوزش سـوریه حمایت همـه جانبـه ای از سـوی 
دولت دارد گفـت: وزارت آموزش سـوریه یک وزارت 
حاکمیتـی و از مهمتریـن وزارتخانـه هـا به شـمار 
می رود و بیشـترین بودجـه را بعـد از وزارت دفاع به 
خـودش اختصـاص می دهـد. آمـوزش در سـوریه 
رایگان اسـت و آموزشـگاه های خصوصی بـرای آنها 
که تمایل داشـته باشـند هم وجـود دارد. آموزش تا 

پایـان کلاس نهـم الزامی اسـت. 
مشوح افزود: متاسفانه فشـارهای روی دوش وزارت 
آمـوزش در خلال سـالهای جنگ تا کنـون افزایش 
یافته اسـت. از مهمترین چالشـهایی که این وزارت 
دارد خـارج شـدن بخش هـای وسـیعی از کشـور از 
سیطره دولت است. کسـانی بر این بخش ها  استیلا 
یافته انـد کـه تروریسـت هایی بـدون اخلاق انـد، از 
هیچ شـریعتی پیروی نمی کنند و هیچ ملی گرایی 

ندارند کـه راه آنها را مسـتقیم کند. 
وی ادامـه داد: متاسـفانه آنهـا تمـام رویکردهـای 
آموزشی دولت سـوریه را از بین بردند و رویکردهای 
آموزشی را در این مناطق سـاخته و پرداخته کردند 
کـه متناسـب بـا افـکار تنـگ نظرانـه و افراطـی 
خودشـان اسـت و به شـیوه ای آموزش می دهند که 

مـورد قبـول ما نیسـت. 
وزیـر فرهنـگ سـوریه ادامـه داد: تـلاش کردیـم 
صدایمان را به گوش یونسـکو برسـانیم که مدارکی 
که ایـن مـدارس در ایـن مناطـق می دهنـد از نظر 
دولت سـوریه غیرقابـل قبول اسـت. چالـش دیگر، 
کوچ داده شـدگان اجباری از مناطق تحت سـیطره 
آنها بـود که ملـزم بودیـم ایـن دانـش آمـوزان را در 
سیستم آموزشـی خودمان در مناطق امن بپذیریم. 
همین جاسـت کـه وزارت فرهنـگ ایفـای نقـش 

می کنـد و بـه یـاری وزارت آمـوزش می شـتابد. 
مشـوح با بیان اینکـه اداره کل آموزش بزرگسـالان 
در وزارت فرهنـگ داریـم و ایـن اداره کل عـلاوه بـر 
آمـوزش بزرگسـالان، مشـغول بررسـی و کمک به 
نونهالان و خردسـالان هـم شـد و دوره های خاصی 
برایشـان ترتیب داد تـا آنهـا را مهیای بازگشـتن به 
سیسـتم آموزشـی کنـد اظهـار کـرد: مـا در وزارت 
فرهنـگ سـوریه، اداره کل فرهنگ کـودکان داریم 
که نشـان دهنـده اهتمـام ما بـه پـرورش فرهنگی 

کودکان اسـت. 
وی افـزود: اداره کل فرهنـگ کـودکان، تمـام 
فعالیت هـای فرهنگـی کـودکان را تـا 1۷ سـالگی 
تحت پوشـش قرار می دهـد. طی سـال های جنگ 
200 مرکـز فرهنگـی نابود و با خاک یکسـان شـد، 
اما مانـع کار ما نشـد و از اماکـن دیگری بـرای ادامه 

فعالیت هایمـان اسـتفاده کردیـم. 
وزیـر فرهنـگ سـوریه در ادامـه بـه مطبوعـات و 
منشـورهای مرتبط با کودکان اشـاره کـرد و گفت: 
سـازمانی در زمینه چـاپ کتـب کـودکان داریم. ما 
به تمامـی کتابخانه های مـدارس به شـکل رایگان، 
کتـاب اهـداء می کنیم. همچنیـن مسـابقاتی برای 
نویسـندگان کـودک برگـزار می کنیـم و بـه دنبال 

تحـول در شـیوه های نویسـندگی آنها هسـتیم.

داروی سماگلوتید خطر دیابت را تا ۶1 درصد در افراد 
مبتلا به پیش دیابت یا سطح قند خون طبیعی کاهش 
می دهد و به  تازگی در ایالات متحده به  عنوان درمانی 
برای چاقی تایید شده است. همچنین این دارو به  طور 
موقت برای درمان چاقی در انگلستان مجوز دریافت 
کرده است. به نقل از مدیکال دیالوگز طبق یک تحقیق 
جدید تزریق هفتگی سماگلوتید ممکن است خطر 
ابتلا به دیابت را در افراد مبتلا به پیش دیابت یا سطح 

قند خون طبیعی تا بیش از نصف کاهش دهد.
دکتر دبلیو تیموتی گاروی از دپارتمان علوم تغذیه 
دانشــگاه آلاباما بیرمنگام ایالات  متحده آمریکا و 
سرپرست این تحقیق در این باره می گوید: به  نظر 
می رسد ســماگلوتید موثرترین دارو برای درمان 
چاقی تا امروز باشد و تفاوت میزان کاهش وزن پس از 

جراحی چاقی را به  حداقل می رساند.
تایید این دارو بر اساس نتایج کارآزمایی بالینی است 
که نشان می دهد وقتی این دارو همراه با یک برنامه 

سبک زندگی سالم استفاده می شود، به  طور متوسط 
بیش از 15 درصد وزن را کاهش می دهد. این میزان 
کاهش وزن برای درمان یا پیشگیری از دامنه وسیعی 
از عوارض چاقی که سلامت و کیفیت زندگی را مختل 
می کند، کافی و در پزشکی چاقی تحول آفرین است. 
اینکه چاقی خطر ابتلا به دیابت نوع 2 را حداقل ۶ برابر 
افزایش می دهد، شناخته شده است. دکتر گاروی 
و همکارانش علاقه مند بودند بدانند آیا سماگلوتید 
می تواند این خطر را کاهش دهد یا خیر. آنان برای 
کسب اطلاعات بیشتر تجزیه و تحلیل جدیدی از 

داده های 2 آزمایش سماگلوتید انجام دادند.
در مرحله اول 1۹۶1 شرکت کننده دارای اضافه وزن 
یا چاقی تزریق 2.4 میلیگرم سماگلوتید یا دارونما را 

در هفته به  مدت ۶8 هفته دریافت کردند.
در مرحلــه بعد ایــن بررســی که شــامل 803 
شــرکت کننده با اضافــه وزن یا چاقی بــود، همه 
شرکت کنندگان به صورت هفتگی 2.4 میلیگرم 

سماگلوتید به  مدت 20 هفته مصرف کردند سپس 
این افراد یــا به همین روش مصرف ســماگلوتید 
را ادامه دادنــد و یا به مدت 48 هفتــه بعد دارونما 
دریافت کردند. شرکت کنندگان در هر 2 کارآزمایی 
توصیه هایی در مورد رژیم غذایی و ورزش دریافت 
کردند. محققان از مرحله بندی بیماری متابولیک 
قلبی)CMDS( برای پیش بینــی خطر ابتلای 
شــرکت کنندگان به دیابــت نوع 2 در 10 ســال 
آینده اســتفاده کردند. پیش از این روشن شده که 
مرحله بندی بیماری متابولیــک قلبی یک روش 
اندازه گیری بســیار دقیق برای خطر دیابت نوع 2 
است و با اســتفاده از فرمولی محاسبه می شود که 
عوامل جنسیت، سن، نژاد، شاخص توده بدنی و فشار 
خون بیمار و همچنین سطح گلوکز خون، کلسترول 
HDL و تری گلیسیرید را محاســبه می کند. در 
شرکت کنندگان مرحله اول که سماگلوتید دریافت 
کردند، احتمال خطر 10 ساله برای ابتلا به دیابت 

نوع 2، ۶1 درصد کاهش یافت و این میزان با کاهش 
13 درصدی احتمال خطر برای کسانی که دارونما 
دریافت کردند، مقایســه شد. احتمال خطر میزان 
کاهش وزن را منعکس می کند که با سماگلوتید به  
طور متوسط 1۷ درصد و با دارونما سه درصد است. در 
شروع کارآزمایی احتمال خطر در شرکت کنندگان 
مبتلا به پیش دیابت بیشتر از افراد دارای سطح قند 
خون طبیعی بود. با این حال سماگلوتید میزان خطر 

را به میزان مشابهی در هر 2 گروه کاهش داد.
در شرکت کنندگان مرحله نهایی بیشترین کاهش 
در نمرات خطر در 20 هفته اول مشــاهده شد. در 
کســانی که به دریافت ســماگلوتید ادامه دادند، 
امتیاز خطر بیشــتر به ۷.۷ درصد کاهش یافت اما 
در کسانی که دارونما دریافت کردند، این میزان به 
15.4 درصد افزایش یافت. این نتایج نشان می دهد 
برای حفظ کاهش خطر دیابت نوع 2 به درمان مداوم 
با سماگلوتید نیاز است. دکتر گاروی بیان می کند: 
سماگلوتید خطر ابتلا به دیابت در آینده را تا بیش از 
۶0 درصد در بیماران مبتلا به چاقی کاهش می دهد. 
این رقم در مورد بیماران پیش دیابت یا افراد دارای 

سطوح قند خون طبیعی مشابه است.
قرار است نتایج این تحقیق در نشست سالانه انجمن 
اروپایی برای مطالعه دیابت)EASD( در استکهلم 

سوئد ارائه شود.

پوشش تحصیلی واقعی 94 درصد است

داروی دیابتی که روند افزایش 
وزن را کاهش می دهد

گزارش
ایرنا

چرا کلاغ ها به انسان 
حمله می کنند؟

یک کارشناس ارشد تنوع زیستی ضمن اشاره به اینکه حمله کلاغ ها 
به انسان به علت دفاع از همنوع شان است و از گذشته نیز این موضوع 
مورد توجه بوده است، گفت: دانش زیست محیطی مردم را باید افزایش 
دهیم چون اگر علت رفتار حیوانات را بدانیم در امان هستیم و آسیب 

جدی به ما نمی رسد.
کلاغ پرنده ای اســت که در همه جا می توان پیدا شود، با زندگی در 
محیط شهری سازگاری پیدا کرده و ما نیز به دیدن آنها عادت کرده 
ایم، اما در سال های اخیر گزارشات و ویدئوهایی از حمله این پرندگان 
به انسان و مخصوصا کودکان، نگرانی هایی از افزایش شمار کلاغ ها 

افزایش داده است.
علیرضا هاشمی - پرنده شناس و مدیر گروه انجمن پرنده شناسی 
طرلان- با اشاره به ویژگی کلاغ ها اظهار کرد: پرندگان به ویژه کلاغ ها 
موجودات وحشی و حمله کننده نســبت به انسان نیستند حتی از 
انسان ها فرار هم می کنند و ترجیح می دهند در حریم امن خود باشند. 
کلاغ ها یک حباب امنیتی برای خود دارند که با نزدیک شدن انسان 

به آن حباب فرار می کنند.
وی با بیان اینکه پرندگان به ویژه کلاغ ها موجوداتی با زندگی اجتماعی 
هستند، گفت: وقتی جوجه کلاغی از درخت به پایین می افتد، کلاغ ها 
به علت اجتماعی بودن با قارقار و سر و صدا همدیگر را مطلع می کنند 
تا با کمک هم مشکل را حل کنند بنابراین نباید به آن محل نزدیک 

شویم.
به گفته این کارشناس پرندگان، علت اصلی حمله کلاغ به انسان از بین 
رفتن زیستگاه هایشان و دفاع از همنوع خود است. به عنوان نمونه اگر 
انسان ها، کلاغ مریض یا زخمی را در دست بگیرند، لاشه  کلاغی در 
مسیر حرکتی آن ها باشد یا جوجه کلاغی فاقد توان پرواز در اطراف 
آن ها باشد، خوی وحشی گری پیدا می کنند و با حمله به انسان و نوک 
زدن به سرش باعث آسیب به او می شوند. درغیر اینصورت سابقه حمله 
کلاغ به انسان را نداریم. این موضوع از دیرباز امری طبیعی بوده است 

و روستاییان نیز به چنین رفتاری آشنایی دارند.
مدیر گروه انجمن پرنده شناسی طرلان درباره علت حضور کلاغ ها 
در اماکن عمومی و حمله به انسان توضیح داد: زیستگاه های طبیعی 
کلاغ ها در شهرها یعنی باغ ها، خانه های ویلایی و پارک های قدیمی 
و بزرگ کــه دارای درختان بلنــد و کهن بوده اند یــا از بین رفته یا 
درختان شان را قطع کرده اند. به همین دلیل کلاغ ها در مناطق عمومی 

شهر لانه سازی می کنند که جای مناسبی برای آن ها نیست.

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور گفت: 
سنددار شدن اراضی کشاورزی امسال هدف گذاری 
شده است و تکمیل طرح حدنگاری را در برنامه داریم.

به گزارش خبرنگار ایرنا "حسن  بابایی" روز سه شنبه در دیدار با 
حجت الاسلام و المسلمین سید "علیرضا عبادی" نماینده ولی 
فقیه در خراسان جنوبی و امام جمعه بیرجند افزود: از مساحت 1۶4 
میلیون هکتار کل کشور، 13۷ میلیون هکتار را عرصه های منابع 
طبیعی تشکیل می دهد که تاکنون برای 132 میلیون هکتار معادل 

۹۷ درصد اراضی سند صادر شده است.
وی گفت: در دیدار امسال مسئولان قوه قضاییه با مقام معظم رهبری 
هشت راهبرد کلان برای قوه تعیین شد که اجرای حدنگار اراضی به 
عنوان راهبرد پنجم مورد تاکید قرار گرفت با این نگاه که متر به متر 

اراضی باید قانون اعمال شود.
معاون رئیس قوه قضاییه یادآور شد: خیلی از پرونده هایی که در 
دادگستری تشکیل شده و پرونده های کیفری، فروش مال غیر و 
تصرف به قولنامه ها و اراضی فاقد سند برمی گردد که اگر حدنگاری 

به سرانجام خوبی برسد خیلی از دعاوی و مشکلات رفع می شود.
وی با اشاره به ابلاغ سیاست های کلی برنامه پنج ساله هفتم توسط 
مقام معظم رهبری افزود: در فراز 2۶ بند سوم سیاست ها اعلام شده 
حدنگاری اراضی 100 درصد است یعنی تمامی اراضی و املاک 

باید سنددار شود.
بابایی عنوان کرد: از 14 میلیون و 500 هزار هکتار مساحت خراسان 
جنوبی 14 میلیون و 200 هزار هکتار یعنی ۹8 درصد اراضی سنددار 
شده و خراسان  جنوبی دارای رتبه سوم کشور در اجرای قانون 

حدنگار )کاداستر( است.
وی گفت: اگر مجموعه قضایی استان از اداره ثبت اسناد و املاک 
حمایت کند، پیش بینی شده به عنوان اولین استان کشور، به فرمان 

رهبری لبیک گفته و تمامی اراضی زراعی را سنددار کنیم.
رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک با بیان اینکه 1.5 درصد اراضی ملی 
این استان سنددار نشده است افزود: امیدواریم با قولی که برای تامین 
اعتبار داده شده است بتوانیم پایان سال جشن پایان سنددار کردن 

اراضی ملی و کشاورزی را در استان خراسان جنوبی برگزار کنیم.

یک روانشناس با بیان اینکه برخی زوجین از 
طریق "غر زدن" سعی در به کرسی نشاندن حرف 
خود در زندگی مشترک دارند، گفت: راه به کرسی 
نشاندن حرف خود در زندگی مشترک "غر زدن" نیست، بلکه 
زوجین باید از طریق مهارت گفتگو نیازها، خواسته ها و اهداف 

خود در زندگی مشترک را به همسر نزدیک کنند.
شبنم طلوعی در گفت وگو با ایسنا، با تاکید بر اهمیت احترام 
و اعتماد به همسر، حمایت از او و گوش  کردن به حرف هایش 
به جای غر زدن و به اصطلاح "ناله کردن" در زندگی مشترک، 
اظهار کرد: به جای آنکه زوجین دائما و به هنگام بروز اختلاف 
در زندگی مشترک به همسر خود غر زده و درباره مسائل پیش 
آمده ناله کنند، در ابتدا باید به صحبت های همسر خود گوش 
کنند چراکه در بسیاری از مواقع نداشتن مهارت کافی برای یک 
گفتگوی دو طرفه منجر به ایجاد اختلافات در زندگی زناشویی 
می شود. بنابراین قبل از پیش داوری، انتقاد و غر زدن به همسر 

باید به صحبت های او گوش دهیم.
این روانشناس با بیان اینکه کمتر دیده شده است زوجین با غر 
زدن بتوانند به خواسته های خود برسند، تصریح کرد: حامی 
همسر باشید و به جای سرزنش کردن او را تشویق کنید. به 
تصمیمات طرف مقابل حتی اگر بر خلاف میلتان باشد احترام 

بگذارید.
به گفته وی، اینکه هر مساله ای در زمان رخداد خود در زندگی 
مشترک حل شود بسیار حائز اهمیت است و زوجین نباید به 
راحتی از کنار مسائل و اختلافات ایجاد شده عبور کنند چراکه 
به تعویق انداختن حل مسائل باعث ایجاد کدورت و غر زدن در 

موقعیت های مختلف می شود.
طلوعی معتقد است که جملاتی نظیر اینکه "مثل همیشه فلان 
کار را کردی"، "چون فلان کار را انجام دادی نتیجه فلان شد" و 
"باز  هم که فلان کار را تکرار کردی"  زوجین را از هم دور کرده و 

تنها لجبازی طرف مقابل را تحریک می کند.
این روانشناس با بیان اینکه زوجین نباید زندگی را با غر زدن و 
نالیدن به کام خود و اطرافیان تلخ کنند، این را هم گفت که هم 
زنان و هم مردان از غر زدن همسر بی زارند و می توان گفت غر 

زدن آفت خطرناک زندگی مشترک است.

رییس مرکز ســلامت محیط و کار وزارت 
بهداشــت، درمــان و آموزش پزشــکی از 
تصویب آیین نامه بهداشت کشاورزی توسط 
وزیر بهداشــت و ابلاغ آن به دانشــگاه ها و 

دانشکده های علوم پزشکی کشور خبر داد.
به گزارش روز سه شــنبه ایرنا از وبدا، جعفر 
جندقی افزود: به موجــب قانون اصلاح بند 
)1( ماده )2( قانون تشکیلات و وظایف وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و حکم 

مقرر در ماده 14۷ قانون کار، نظارت بهداشتی بر سموم و مواد شیمیایی و تامین و حفظ سلامت 
کشاورزان که در محیط کار خود با طیف وسیعی از آلاینده ها، از جمله سموم، آفت کش ها، 
عوامل زیان آور شیمیایی، بیولوژیکی، مکانیکی و فیزیکی مواجهه دارند، بر عهده دولت و وزارت 
بهداشت است. وی اظهار داشت: سازمان جهانی بهداشت نیز به منظور اجتناب از بروز یک 
فاجعه سلامت همگانی، مدیریت آفت کش های بسیار خطرناک را که مصرف کنندگان عمده 
آن در کشور کشاورزان هستند، به عنوان یکی از محورهای کلیدی نقشه راه سایکم برای افزایش 
مداخله بخش سلامت در رویکرد استراتژیک به مدیریت بین المللی مواد شیمیایی در راستای 
اهداف 2020 و فراتر از آن تصویب کرد. جندقی ادامه داد: بر همین اساس آیین نامه بهداشت 
کشاورزی با توجه به اهمیت نقش بهداشت در این رویکرد استراتژیک و به منظور صیانت از 
کشاورزان و بهره برداران که جمعیتی بیش از پنج میلیون نفر مشتمل بر زنان، کودکان و مردان 
را در کشور تشکیل می دهند، در راستای تکالیف قانونی محوله بر وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشکی، تصویب و با نامه شــماره 101/1۶42/د تاریخ 1401/0۶/1۹، به روسا و 

سرپرستان دانشگاه ها و دانشکده های علوم پزشکی کشور ابلاغ شده است.

مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران گفت: 
هیچ کمبودی در زمینه ذخایر خونی در کشور 
نیست و این سازمان در تامین ذخایر خونی در 

بهترین حالت در طول تاریخ خود قرار دارد.
به گزارش ایرنا، مصطفی جمالی روز سه شنبه 
در حاشیه بازدید از پایگاه انتقال خون مهاباد 
در گفت وگو با خبرنــگاران اظهار کرد: هم 
اکنون 100 درصد نیاز کشور به ذخایر خونی 
بویژه نیازهای بیمارستانی بطور کامل تامین 

است و این امر را سازمان انتقال خون مدیون مردم مسوولیت پذیر و اهداکنندگان متعهد و 
کارکنان کوشای سازمان انتقال خون می داند.

وی با اشاره به فروکش کردن کرونا و افزایش حضور اهداکنندگان خون در پایگاه ها در کشور 
نیز افزود: از زمان کاهش شیوع کرونا در یکسال اخیر میزان اهدای خون در کشور به میزان 20 
تا 30 درصد افزایش یافته که این میزان کاملا منطبق بر نیازهای بیمارستان ها به خون است.

مدیرعامل سازمان انتقال خون ایران از اهداکنندگان به عنوان سرداران و از کارکنان سازمان 
انتقال خون به عنوان سربازان گمنام سلامت یاد کرد و گفت: با تلاش و فداکاری این عزیزان 
در ایام کرونا در حالی که بطور میانگین در جهان میزان اهدای خون 30 درصد کاهش یافته 

بود ولی این میزان در کشور ما تنها هشت درصد کاهش یافت.
جمالی با دعوت از مردم برای حضور در پایگاه های انتقال خون یادآور شــد: بررسی های 
پژوهشی که در مراکز انتقال خون انجام شده است نشان می دهد که هیچگونه موردی از 
انتقال بیماری در این مراکز در کشور مشاهده نشده است و مردم با خیال آسوده می توانند 

برای اهدای خون مراجعه کنند.

مدیرکل دفتر مشارکت مردمی و مسئولیت 
اجتماعی سازمان حفاظت محیط  زیست 
گفت: در دولت سیزدهم بستر اجتماعی موثر 
برای حفاظت از محیط زیست در کشور در 

حال فراهم و آماده شدن است.
سید ابوالقاسم موسوی روز سه شنبه در مراسم 
افتتاح دوره ملی تهیه محتوای آموزشــی و 
اطلاع رسانی محیط زیست و نشست مدیران 
آموزش و مشارکت مردمی استانهای سازمان 

حفاظت محیط زیست در مشهد گفت: ایجاد خانه محیط زیست با همین هدف در دست 
پیگیری است و  این واحدها را خود سازمان مدیریت خواهد کرد.

وی تاکید کرد: توجه دولت به حوزه محیط زیست و حفاظت از آن بسیار پررنگ می باشد چرا 
که حفظ محیط زیست در حقیقت در راستای حفظ نظام است بنابراین باید برای آن کوشید.

مدیرکل دفتر مشارکت مردمی و مسئولیت اجتماعی سازمان حفاظت محیط  زیست با بیان 
این که برخی گروه ها در این زمینه همراه نیستند ادامه داد: به عنوان مثال چرا نباید گروههای 
جهادی را بر سر کار بیاوریم در حالی که حفاظت از محیط زیست با کار جهادی میسر است 

بنابراین باید افراد انقلابی وارد عرصه شوند.
موسوی با بیان این که برخی طرحها و ایده ها در حوزه حفاظت محیط زیست مطلوب است اما 
بد اجرا می شود افزود: به عنوان مثال در زمینه مدرسه طبیعت اگرچه ایده خوبی بود اما بد عمل 
شد.  مدیر کل دفتر اقتصاد و فناوری سازمان حفاظت محیط زیست هم در این مراسم گفت: 
اعتبارات حوزه پژوهش در سالها و استانهای مختلف متوازن نبوده است در حالی که باید برای 

هدفمند شدن پژوهشها و اعتبارات توجه کرد.

ابلاغ آیین نامه بهداشت کشاورزی
 با تصویب وزیر بهداشت

مدیرعامل انتقال خون ایران:
 کمبود ذخایر خونی در کشور وجود ندارد

بستر اجتماعی برای حفاظت 
از محیط زیست در حال فراهم شدن است

رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک:
سنددار شدن اراضی کشاورزی 

امسال هدف گذاری شده است

به »کرسی« نشاندن حرفمان 
در زندگی مشترک با »غر« زدن 

و »ناله« کردن؟

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ جامعه



1 0 0 0 3 4 3 2 1 1 7 8 3 4   
پیامک شــما را درباره ایــن صفحه می خوانیم

 سال پنجم | شماره پیاپی 1318
5چهارشنبه 23  شهریور ماه 1401 کاغذ فرهنگ و هنر

خبرخبر

120 پزشــک ایرانی با حضــور افتخاری در 
بیمارستان صحرایی، به زائران ایرانی و دیگر 
کشورهای شرکت کننده در آیین پیاده روی و 

زیارت اربعین خدمات پزشکی ارائه کرده اند.
به گزارش خبرنگار اعزامی ایسنا به عراق، رییس 
کمیته فرهنگی ستاد اربعین و هیئت همراه 
با حضور در بیمارســتان صحرایی ابومهدی 
المهندس در مســیر نجف به کربلا با تقدیم 
هدایایی از کادر درمان این بیمارستان تجلیل 

کرد.
حجت الاسلام حمید احمدی در این  دیدار 
با اشــاره به اهمیت ارائه خدمات درمانی در 
این پیاده روی باشکوه از زحمات کادر درمان 
تشکر و قدردانی کرد. هدایایی از طرف مردم 
ایران به رییس این بیمارســتان اعطا شد و 
رئیس کمیته فرهنگی ستاد اربعین، پرچم 
مزین به شعار اربعین امسال را به رییس این 
بیمارســتان تقدیم کرد.  رییس بیمارستان 
ابومهدی المهندس نیز که یک پزشک جوان 
عراقی بود، از حضور مسئولان ایرانی در این 
مرکز درمانی تشکر کرد و افزود: ایرانی ها در ایام 
اربعین، در این بیمارستان کمک بسیار زیادی 
به ما کرده اند و از هفته گذشته 120 پزشک 
ایرانی در کنار ما حضور دارند تا به زوار و بیماران 
خدمات درمانی بدهند.  حضــور در موکب 
عراقی »اللواء السادس کتائب جند الامام« در 
مسیر حله به کربلا و تقدیر و تقدیم هدایایی از 
سوی جمهوری اسلامی ایران، بخش دیگری از 
برنامه های شب گذشته کمیته فرهنگی ستاد 
اربعین بود. رییس کمیته فرهنگی ستاد اربعین 
در این مراسم ضمن ابلاغ سلام مقام  معظم 
رهبری، از زحمات موکب داران عراقی قدردانی 
کرد و گفت: عراقی ها همیشه به مهمان نوازی 
شهره بوده اند و این خصوصیت در ایام اربعین 
حســینی به اوج خود می رسد. مسئول این 
موکب عراقی هم حضور زوار ایرانی را در عراق 
حضور در کشور خودشان دانست و با اشاره به 
کمک ایرانی ها در شکست و نابودی داعش در 
عراق گفت: خون ایرانی ها و عراقی ها، نه از زمان 
شهادت سردار سلیمانی و ابومهدی المهندس، 
بلکه از خیلی وقت قبل تر و در جریان مقابله با 

داعش در هم آمیخته است.

هیات امنای نهاد 
کتابخانه ها در جریان 

ماجرای واگذاری 
کتابخانه های 

"کانون" نیست
محسن پرویز با اظهار بی اطلاعی از درخواست 
وزارت ارشــاد درباره واگذاری کتابخانه های 
کانون پرورش فکری می گوید: جدا شــدن 
صرف کتابخانه های کانون و پیوســتن آن به 
نهاد کتاب خانه های عمومی کار کارشناسی ای 

نیست.
محســن پرویز )نویســنده و عضــو هیئت 
مدیره نهاد کتاب  کتابخانه های عمومی( در 
گفت وگویی با ایســنا درباره خبر درخواست 
وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برای واگذاری 
کتابخانه های کانون پــرورش فکری به نهاد 
کتابخانه هــای عمومی، اظهار کــرد: کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان پیش از 
انقلاب و در ســال 1344 تأسیس شده است 
که بیشتر یک حرکت نمادین محسوب می شد 
تا این که بخواهد حرکــت تاثیرگذار عادلانه 
در سطح کل کشور باشــد؛ میزان گسترش 
کتابخانه های کانون و اقداماتی که انجام می شد 
بیشــتر در نواحی برخوردار کشور متمرکز 
بود و کتاب خانه ها و مراکــز فرهنگی کانون 
به گســتردگی امروز نبود. البته ممکن است 
برخی به حرکت های نمادین دیگری که در 
آن زمان انجام می شد مانند تبدیل 10 اتوبوس 
به کتابخانه سیار و اختصاص جیپ های ارتشی 
برای بردن کتاب به کتابخانه های روســتایی 
اشاره کنند و بگویند که این حرکت گسترده 
بوده است اما این اقدامات بیشتر به عنوان تبلیغ 
نهاد بوده و به معنای گســتردگی فعالیت ها 
نیست بلکه از جنس حرکت های نمادینی است 
که انجام می شد و البته برای ایران پهناور، 10 تا 
اتوبوس نمی تواند یک کار گسترده عادلانه و در 

سطح کشور باشد.
او افزود: بعد از انقــلاب کانون پرورش فکری 
کودکان و نوجوانان با رأی شــورای انقلاب به 
عنوان یک شرکت دولتی به "وزارت آموزش 
عالی" داده شــده و بعد با یــک فاصله زمانی 
کوتاه، این نهاد از "وزارت آموزش عالی" جدا 
و به عنوان شــرکت دولتی که البته استقلال 
مالــی دارد، بــه آموزش و پــرورش ملحق 
شد. در ســال های دهه ۶0، زمانی که آقای 
چینی فروشان مدیرعامل کانون بود، کانون 
گسترش زیادی پیدا کرد، فعالیت های زیادی 
در عرصه تولید کتاب و جلسات و کلاس های 
آموزشی و... داشت. در این زمان کانون به یک 
حرکت فرهنگی گسترده تبدیل شد و تعداد 
مراکز کانون گسترش پیدا کرد و در دوره های 

بعد نیز شاهد گسترش فعالیت ها بودیم.

معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی و استاندار کرمان پیرامون 
برگزاری پانزدهمین جشنواره موسیقی نواحی دیدار و گفت و گو کردند و در 
این نشست بر برگزاری شایسته جشنواره موسیقی نواحی ایران و در خور 
شأن هنرمندان موسیقی اقوام تاکید شد. به گزارش ایرنا از روابط عمومی 
معاونت امور هنری وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی، در این دیدار که با 
حضور محمود سالاری معاون امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی، 
محمد مهدی فداکار استاندار کرمان، محمد اله یاری مدیرکل دفتر موسیقی، 
محسن روحی مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان کرمان، محمد علی 
مرآتی دبیر جشنواره و امیرعباس ستایشگر مدیرعامل انجمن موسیقی 
ایران نیز حضور داشتند، طرفین پیرامون نحوه برگزاری پانزدهمین 
جشنواره موسیقی نواحی ایران گفت و گو و تبادل نظر کردند. معاون 
امور هنری وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی به برگزاری شایسته جشنواره و 
در خور شأن هنرمندان موسیقی اقوام کشور تأکید کرد و برگزاری جشنواره 
موسیقی نواحی ایران را تجلی حضور و همدلی هنرمندان اقوام مختلف 
ایران اسلامی دانست. سالاری با اعلام آمادگی مجموعه معاونت هنری در 
برگزاری این رویداد موسیقایی افزود: موسیقی نواحی از میراث فرهنگی 
ارزشمند کشور است که حفظ، معرفی و پاسداشت این ذخیره عظیم 
فرهنگی از اهمیت به سزایی برخوردار است. محمدمهدی فداکار استاندار 
کرمان نیز در این نشست با اشاره به برگزاری رویدادهای فرهنگی در استان 
کرمان و اثر فرهنگی موسیقی بر روابط فرهنگی میان ملت ها، ضمن ابراز 
خرسندی از تداوم برگزاری جشنواره موسیقی نواحی در کرمان، از اعلام 
آمادگی مدیریت استان برای برگزاری هرچه بهتر این جشنواره با همکاری 
نهادها و دستگاه های مرتبط در استان با همکاری اداره ارشاد کرمان خبر داد 
و گفت: موسیقی زبان مشترک اقوام است.  همچنین در این دیدار مدیرکل 
دفتر موسیقی، مدیر کل ارشاد کرمان، دبیر جشنواره و مدیرعامل انجمن 
موسیقی ایران، گزارشی از روند هماهنگی ستاد اجرایی در تهران و کرمان 
و اقدامات اجرایی، فراهم کردن تمهیدات زیرساختی در کرمان و فراخوان 

جشنواره توضیحاتی را ارائه دادند.

جشنواره موسیقی نواحی ایران
در شأن هنرمندان موسیقی 

اقوام باشد

حضور افتخاری
 120 پزشک ایرانی 

در اربعین عراق

اصغر یوسفی نژاد نویسنده، کارگردان و منتقد سینما صبح دیروز 
22 شهریور ماه بر اثر سکته مغزی درگذشت.

به گزارش خبرنگار سینمایی ایرنا، اصغر یوسفی نژاد که بر اثر 
سکته مغزی در کما و در بیمارستان بستری بود، درگذشت.

این هنرمند در کارنامه خود سال ها نقد و تحلیل سینما در مجله 
فیلم را داشت و سپس وارد فیلمنامه نویسی و کارگردانی شد که 

حاصل آن ساخت فیلم های ائو و عروسک بود.
اولین فیلم یوسفی نژاد در حضور های جشنواره ای و اکران تحسین 
منتقدان را برانگیخت اما فیلم عروسک نتوانست مجوز حضور در 

چهلمین جشنواره فیلم فجر را دریافت کند.

اصغر یوسفی نژاد نویسنده و 
کارگردان سینما درگذشت

کارگـردان فیلـم کوتـاه »بـاغ وحـش« بـا اشـاره بـه 
ویژگی هـای روایـت ایـن اثـر، تأکیـد کـرد نـام ایـن 
فیلـم درباره خـوی حیوان ها نیسـت و اشـاره به خوی 

وحشـی برخـی انسـان ها دارد.
خبرگزاری مهـر -گروه هنـر- زهرا منصوری: درسـت 
در همیـن سـال هایی که سـینمای ایـران به واسـطه 
قهر مخاطبان سـایه سـنگین رکود حاکم بر گیشه ها 
را تجربـه می کند و فرآیند عرضه محصولات نمایشـی 
در آسـتانه ورود به دورانی تازه به واسـطه فراگیر شدن 
بسـترهای عرضه جدید در فضـای مجازی قـرار دارد، 
»سـینمای کوتـاه ایـران« انگیـزه بالایی بـرای یافتن 

مخاطبانی تـازه برای خـود دارد.
»فیلـم کوتـاه« یکـی از محصـولات بصـری مهـم و 
جریان سـاز در دنیـای جدید محسـوب می شـود و به 
همین دلیـل دیگر به سـختی می تـوان تولیـدات این 
حوزه را نادیـده گرفت. به همین منظور سـرویس هنر 
خبرگزاری مهر قصد دارد با سـرفصل ثابت »هر هفته 
یک فیلم کوتاه در مهر« به معرفی بخشـی از تولیدات 
»سـینمای کوتـاه ایـران« در قالـب گفتگـو بـا عوامل 
ایـن آثـار بپـردازد. در هفتمیـن نوبـت از این سلسـله 
نشسـت ها میزبـان کارگـردان و بازیگـر نقـش اصلی 

فیلـم کوتـاه »باغ وحـش« بودیم.
 فیلمـی کـه روایتـی متفـاوت از رابطـه یـک مـادر با 
دخترش دارد. نفیسه زارع فیلم نامه نویس و کارگردان 
»باغ وحش« است و سونیا سـنجری ایفای نقش مادر 

را در ایـن فیلم کوتاه برعهده داشـته اسـت.
 آنچـه در ادامـه می خوانیـد مشـروح گفتگـوی 
خبرگـزاری مهر بـا عوامـل فیلـم کوتـاه »باغ وحش« 

اسـت.
 یکـی از ویژگی هـای »بـاغ وحـش« روایت 
موقعیـت اصلـی آن از نـگاه یـک کـودک 
اسـت و مـادری که گویـی نمی توانـد درباره 
تصمیمـی کـه گرفته اند بـا او صحبـت کند. 
چقـدر این قسـم جدایی هـا بـرای فرزندان 
تبعـات دارد و چقـدر در روایـت فیلـم این 

تبعـات را مدنظر داشـتید؟
نفیسـه زارع: آنچـه در روایـت فیلـم مد نظـرم بـود 
پرداختن به خانـواده ای بود که تصمیم بـه فرزندآوری 
می گیرند اما پـدر خانواده بـدون آنکـه توضیحی لازم 
بدانـد، خانـه را تـرک کـرده و رفتـه اسـت. مـن از این 
زاویـه قصـه ام را تعریـف کـرده ام و تأکیـد می کنم که 
نظر کارشناسـی داشـتن در این مقوله در تخصص من 
نیسـت. نهایتـاً می توانم نظر خـودم را در ایـن موضوع 

مطرح کنـم. آنچـه در فیلـم می خواسـتم دربـاره اش 
صحبت کنم این بـود که بالاخـره جدایـی و طلاق در 
هر خانواده ای ممکن اسـت اتفـاق بیفتد اما بعـد از آن 
اگر پدری نباشـد که درباره تصمیمش پاسخگو باشد، 
باید مـادری باشـد کـه هـم فقـدان آن مـرد را جبران 
کند، هم اوضاع خانـه را روبـه راه کند و هم دربـاره این 
موضـوع با دختـری کـه خیلی هم وابسـته بـه پدرش 
بـوده اسـت، وارد گفتگو شـود. همـه این هـا تبدیل به 
یک بار سـنگین بـرای این زن می شـود. او مسـئولیت 
خیلی از مسـائل را برعهـده می گیرد که یکـی از آن ها 
مسـئولیت دختـری اسـت کـه روزی می توانـد مثـل 
خود او، مادر فرزند دیگری شـود و بایـد او را با کمترین 
آسـیب روحی از این موقعیت آگاه کند. لزوماً هم دلیل 
ندارد کـه در این کار موفق شـود چرا کـه در موقعیتی 
قرار دارد که معلوم نیسـت بهترین تصمیـم را بگیرد و 

بهترین رفتار را داشـته باشـد.
 اتفاقـاً نکته مهم دربـاره رفتار ایـن مادر این 
اسـت که از پـدری که نیسـت، چهـره بدی 
برای کـودک نمی سـازد و صرفـاً می خواهد 
بـه او تفهیـم کند کـه این شـکل تـازه ای از 
زندگـی کردن اسـت کـه قـرار اسـت کنار 

یکدیگر تجربـه کنیم.
زارع: ایـن درسـت اسـت که مـادر چهـره بـدی از پدر 
نمی سـازد، امـا اگر فـرض کنیـم کل فیلـم خاطره ای 
اسـت که رعنا دارد به یاد مـی آورد، حتمـاً آن لحظه را 
زمانی با خـود مرور می کند کـه وقتی به پـدرش زنگ 
زده، او تلفن را قطع کرده و صدای بوق اشـغال شـنیده 
اسـت. فکـر می کنـم به هـر حـال ایـن بخـش ماجرا 
هم مهـم اسـت و آنقدر هـم تصویر مثبتـی از پـدر در 
روایت وجود ندارد. سـونیا سـنجری: دربـاره اینکه در 
چنیـن موقعیت هایی، این بچه ها هسـتند که آسـیب 
می بیننـد، بحثی نیسـت. بچه ها بـه تعبیـری دائم در 
حال آسـیب دیدن از ناحیه پدر و مادرشـان هسـتند. 
خودمـان هـم وقتـی بخشـی از خاطراتمـان را مـرور 
می کنیـم، متوجـه می شـویم بخشـی از آسـیب ها را 
در خانـه تجربه کردیـم. این بخـش مهمـی از زندگی 
اسـت و اساسـاً قرار بوده اسـت همـه ما ایـن تجربه ها 
را داشـته باشـیم تا بـه آدم هایی کـه هسـتیم، تبدیل 
شـویم. دربـاره مـادر ایـن قصـه هـم، این درسـت که 
سـعی نمی کنـد تصویر بـدی از پـدر بسـازد امـا از آن 
طـرف تصویـر خوبـی هـم ارائـه نمی دهـد. در واقـع 
او سـعی می کنـد بـه مسـئله ای کـه بیـن خـودش و 
فرزندش اسـت، بپـردازد. پدر به عنوان کسـی که خانه 

را ترک کـرده، گویی موجودی اسـت که خـارج از این 
رابطـه دو طرفه ایسـتاده اسـت و به همین دلیـل مادر 
هم به او ورود نمی کند و سـعی می کنـد او را کنار بزند 
تا به مسـئله میـان خـودش و دختـرش بپـردازد. این 
هوشـمندی نفیسـه زارع به عنـوان فیلمنامه نویـس و 
کارگـردان اسـت کـه سـراغ انسـانی ترین بخـش این 
ماجرا رفته اسـت. ما هـم می توانیـم سـاعت ها درباره 
این موقعیت صحبت کنیم چرا که موقعیت مشـترک 
همه مان اسـت. اما اگـر بخواهیم درباره شـخص غایب 
صحبت کنیـم، ناگزیر بایـد قضاوتی ناعادلانه داشـته 
باشـیم، چراکه ما حتـی نمی دانیم، پدر چـرا این خانه 

را تـرک کرده اسـت.
 اتفاقاً نکتـه کلیدی فیلم همین اسـت که به 
مسـئله میان مادر ورود نمی کنـد و کاراکتر 
مادر نه فقـط دربـاره پـدر، که حتـی گویی 
دربـاره خـودش هـم گرفتـار هیـچ عذاب 
وجدانی نیسـت و حتی شـاید در جاهایی به 
خودش بابـت این جدایـی حق می دهـد. او 
سـعی نمی کند در ارتباط بـا دخترش چیزی 
را »توجیه« کنـد بلکه همه چیـز را در همان 

مرحله »توضیـح« مدیریـت می کند.
سـنجری: من هم بـا این نکتـه موافقم و فکـر می کنم 
آنچه باعث می شـود شـاهد یـک رابطه عمیق مـادر و 
دختـری در فیلم باشـیم، همین مسـئله اسـت. آن ها 
مدام دارند درباره خودشـان و موقعیتی کـه در آن قرار 
گرفته انـد، صحبـت می کننـد. درباره هیچ مسـئله ای 
خارج از رابطه دو نفره شـان صحبـت نمی کنند و حتی 
اگر سـوالی هم مطرح می شـود، به گونـه ای که خیلی 

اغراق شـده هم نباشـد، از آن عبـور می کنند.
 فیلم »بـاغ وحـش« هـم از منظر اسـمی که 
برای آن انتخـاب شـده و هم از منظـر برخی 
نشـانه هایی که در آن گنجانده شـده اسـت، 
در کنار روایت ریالی کـه دارد، جنبه نمادینی 
هـم می تواند پیـدا کند. مـرز میـان قصه ای 
که قصـد داشـتید به صـورت کاملاً رئـال آن 
را روایـت کنیـد، بـا ایـن نشـانه گذاری های 
نمادین را چگونـه در مرحله نگارش فیلمنامه 
و کارگردانی، مدیریـت کردید؟ به خصوص که 
از منظـری و در بخش هایـی که دختـر بچه با 
تلفـن همراهش صحبـت می کنـد، می توان 
این تعبیر را داشـت کـه کل ماجـرا در خیال 

او می گـذرد.
زارع: ایـن جنـس خیـال بچه هـا و صحبـت بـا تلفـن 
همـراه را خیلـی از مـا به صـورت روزمـره از بچه هـای 
اطراف مـان دیده ایـم. خیلـی وقت هـا شـاهدیم کـه 
بچه هـا در دنیای خودشـان شـروع به مکالمـه خیالی 

بـا تلفن هـای اسـباب بازی خـود می کننـد.
 امـا اینجـا ایـن موقعیت بـه یـک موقعیت 

واقعـی گـره می خـورد.
زارع: بله این اسـت، به خصـوص که مادر هـم از طریق 
همین تلفن شـروع به صحبـت می کند. آنچـه درباره 
وجـه نمادین داسـتان بـرای مـن اهمیت داشـت این 
بـود که بـا توجـه بـه علایقـم بـه داسـتان های کارور، 

همان گونـه عمـل کنم.

سوژه »تجاوز« چگونه در سینما داغ شد؟
هر

  م
س:

عک

کارگردانـان مسـتند »مورفیـن« تاکیـد 
دارنـد که بـا سـاخت چنین مسـتندی به 
دنبـال ایجـاد مـوج مطالبه گـری در میان 
معلمان نسـبت به اجرای قانـون مدیریت 

خدمـات کشـوری بوده انـد.
به گزارش خبرنگار مهر، نشسـت رونمایی 
و بررسـی فیلـم مسـتند »مورفیـن« بـه 
کارگردانی امیر کمالی الموتی و محمدرضا 
افتخـاری، از تولیدات حوزه هنـری قزوین 
در  معلمـان  رتبه بنـدی  موضـوع  بـا 

خبرگـزاری مهـر برگزار شـد.
محمدرضـا افتخـاری یکـی از کارگردانان 
این مسـتند درباره چگونگی انتخاب سوژه 
این مسـتند گفـت: هـر دوی مـا فرهنگی 
هسـتیم که البته این دوز فرهنگـی در من 
کمی بیشـتر اسـت، چـرا کـه پـدر و مادر 
من هـر دو معلـم بودنـد و به همیـن دلیل 
از نزدیـک با جریـان رتبه بنـدی معلم ها از 
سـال 13۹0 آشـنا بـودم. به همیـن دلیل 
تصمیـم گرفتیـم چنیـن پـروژه ای را بـه 
عنـوان مسـتند کار کنیـم. البتـه مهـدی 
مرادی طراح مسـتند که او نیز معلم است، 
اوایل بهمن ماه سـال پیش به حوزه هنری 
آمد و طی گفتگویـی که با هم داشـتیم به 
ایـن نتیجـه رسـیدیم کـه در حـوزه رتبه 
بندی معلم هـا هنوز کاری صـورت نگرفته 
و بهتر اسـت کـه مـا بتوانیم مسـتندی در 
ایـن بـاره جلـوی دوربیـن ببریـم کـه هم 
جنبه اطلاع رسـانی داشـته باشـد چرا که 
بسیاری از معلمان حتی نمی دانند جریان 
رتبه بندی معلمان چیسـت؟ همچنین به 
دنبـال یـک راهـکار و درمانـی بودیـم که 
مسـئولان مـا در این حـوزه مدت ها اسـت 
بـه آن فکـر نمی کننـد و تنهـا بـا تزریـق 
مسکن اسـت که هر سـال شـرایط را بدتر 

می کننـد.
امیـر کمالـی نیـز در پاسـخ بـه اینکـه در 
»مورفیـن« بـه دو موضـوع کـه هرکـدام 
می توانـد تبدیـل بـه سـوژه ای جداگانـه 
شود، اشـاره شده و چرا سـعی نشده تا تنها 
روی یکی از سـوژه ها تمرکز کنند، توضیح 
داد: همـه آثـاری کـه سـاخته می شـود 
و از جملـه »مورفیـن« می توانـد نـکات 
منفی و ایرادات بسـیاری داشـته باشـد که 
این مسـاله می تواند بسـیار طبیعی باشد، 
البته که این مسـتند اولین پروژه ما شـمار 
می رود. اینکه دو موضوع جداگانه به شـمار 
می رود را چنـدان نمی پذیرم چـرا که رتبه 
بنـدی معلم هـا را می تـوان ذیـل قانـون 

مدیریـت خدمـات تعریـف کنیم. مسـاله 
دیگـر ایـن اسـت کـه فوق العاده هایـی که 
به سـازمان مختلـف داده می شـود، تحت 
عناوین مختلف به افراد پرداخت می شـود 
اما معلمان چنین فوق العاده هایـی ندارند. 
در واقـع می تـوان گفـت رتبه بنـدی بـه 
نوعـی بـرای معلمـان فوق العاده به شـمار 
می رود. بـه همین دلیـل نمی توانـم قبول 
کنـم کـه ایـن دو موضـوع نسـبت بـه هم 
بی ربـط هسـتند. وی ادامـه داد: در قانون 
مدیریت خدمات کـه ۶0 درصـد از حقوق 
بگیران از آن باقـی مانده و تنهـا 40 درصد 
خـارج شـده اند و ایـن ۶0 درصـد هـم 
معلمان هسـتند، اگـر معلمـان ندانند که 
از چـه طریـق حقـوق دریافـت می کنند و 
اینکه نهادهـا و سـازمان های دیگـر از این 
پروسـه پرداخـت حقوق خـارج شـده اند، 
رونـد رتبه بنـدی را هـم نمی تواننـد درک 
کننـد. مسـاله این اسـت که اگر شـناخت 
دقیقـی بـر قانـون مدیریـت خدمـات 
نداشـته باشـیم نمی توانیـم مصداقـی 
برخـورد کنیـم. البتـه بـاز هـم موافقم که 
هـر کـدام از ایـن موضوع هـا می توانسـت 
بـه صـورت جداگانه بررسـی شـود امـا ما 
در این مسـتند به قانـون مدیریت خدمات 
نگاهی آموزشی داشـتیم. کمالی در جواب 
ایـن سـوال کـه چـرا بـرای مسـتندی که 
موضـوع آن موضـوع روز جامعـه بـوده و 

می تـوان بـه راحتی روایـت شـهودی را در 
مسـتند وارد کرد، از آرشیوهای تلویزیونی 
و تکـراری اسـتفاده کرده انـد، بیـان کـرد: 
»مورفین« یک مسـتند نریشـن آرشیوی 
و توصیفـی بـا چنـد مصاحبـه اسـت و 
طبیعتـاً درصـد آرشـیو در آن زیاد اسـت، 
مثـلًا وقتـی مسـتند »خون ریـزی« یـا 
»مـک دونالـد« را نـگاه می کنیـد نبایـد 
انتظـار داشـته باشـید کـه از صحنه هـای 
آرشـیوی اسـتفاده نکنند، انگار دارید حلوا 
درسـت می کنیـد و بگوینـد چرا تـوی آن 
آرد ریختید. ذات مسـتند آرشیو نریشین، 
این اسـت که از آرشـیو اسـتفاده کنند. اما 
درباره اسـتفاده از آرشـیوهای تلویزیونی و 
استفاده کمتر از آرشـیوهای شهودی باید 
بگویم کـه رتبه بنـدی موضوعی اسـت که 
بین سیاسـتمداران، قانـون و تبصـره قرار 
دارد، یعنـی ما مادرکشـی نمی سـازیم که 
برویم از محیط زیسـت فیلمبرداری کنیم.

افتخـاری در توضیـح ایـن مسـئله کـه بـا 
توجه به به روز بـودن روایت می توانسـتند 
حتـی بـا یـک گوشـی موبایـل در کنـار 
معلمان معترض قرار گرفته و از اعتراضات 
معلمـان روایـت خـود را داشـت باشـند، 
گفـت: واقعیـت ایـن اسـت کـه مـا بایـد 
سیاسـتمداران را یـا از طریـق تلویزیـون 
ببینیـم و یـا آنهـا را دعـوت بـه مصاحبـه 

کنیـم

»صمت« عنوان یکی از تازه ترین آلبوم های 
منتشرشده در بازار موسیقی است که طی روزهای 
اخیر با هنرمندی علیرضا عقیقی پیش روی 

مخاطبان قرار گرفته است.
به گزارش خبرنگار مهر، آلبوم »صَمت« به 
آهنگسازی و هنرمندی علیرضا عقیقی طی 
روزهای اخیر در ژانر موسیقی ایرانی در دسترس 

علاقه مندان قرار گرفت.
علیرضا عقیقی آهنگساز و نوازنده تار و عود، 
مصباح قمصری میکس و مستر و طراحی سازهای 
کوبه ای، اشکان مرادی نوازنده کمانچه از جمله 
هنرمندانی هستند که در این آلبوم علیرضا 

حقیقی را همراهی می کنند.
»زمزمه«، »راز«، »احتضار«، »تپش کور«، »ساز 
و نوا«، »همنوایی«، »پرده دیگر«، »طرب انگیز« 
قطعاتی هستند که در این آلبوم موسیقی گنجانده 

شده اند.
علیرضا عقیقی از جمله هنرمندان فعال موسیقی 
ایرانی است که سال 13۹2 نوازنده برتر ششمین 

جشنواره موسیقی جوان شد.

همکاری و اجرای کنسرت های متعدد با گروه قدح 
به خوانندگی علیرضا افتخاری در تهران، همکاری 
به عنوان نوازنده تار با گروه همنوازان حصار در 
کنسرت های »مهمانی کوچک«، »آنگاه نگاه 
گاه«، کنسرت آنلاین بی تابی ها به سرپرستی علی 
قمصری، آهنگسازی و انتشار قطعه های »خوابی 
در هیاهو«، »امواج بی امان«، »غروب دلتنگی«، 

»عشق بی پایان«، »رویا« »زبان اشک«، »دشت 
خواب« و همچنین آهنگسازی و انتشار چندین 
قطعه برای ارکستر سازهای ایرانی و ارکستر زهی 
و نوازندگی در آلبوم های مختلف محلی و سنتی 
از جمله »در وادی عشق« به خوانندگی سالار 
عقیلی از جمله فعالیت های این هنرمند در عرصه 

موسیقی محسوب می شوند.

مطالبات معلمان چگونه آلبوم »صمت« منتشر شد
به »مورفین« رسید؟

گزارش
مهر

رنا
: ای

س
عک

سنا
: ای

س
عک

»رویـای سـهراب« آخرین تلاش سـینمای ایـران در گونـه بیوگرافي 
اسـت که کمتر از 20 روز بـه روی پرده بود و نتوانسـت بیشـتر از 55 
میلیـون تومـان بفروشـد، ایـن رونـد می توانـد سـوال برانگیـز باشـد 

که چـرا فیلم هـای بیوگرافـی در سـینمای ایـران مخاطـب ندارند.
فـی یـا  ا ، سـینمای بیوگر نـا یر یی ا ر سـینما رش خبرنـگا بـه گـزا
ز مهیج تریـن و پرمخاطب تریـن گونه هـای  مـه، یکـی ا زندگی نا

سـر جهـان اسـت. یی در سرا سـینما
 گونه ای کـه نه تنهـا در اکران مردمـی مورد اسـتقبال قـرار می گیرد، 
بلکـه در جشـنواره های سـینمایی بین المللـی نیـز مـورد توجـه قرار 
گرفتـه و افتخارآفرینی هـای بسـیاری را رقـم می زنـد. آخریـن نمونه 
ایـن افتخارآفرینی ها، بـه فیلم تـار در جشـنواره ونیـز برمی گردد که 
عـلاوه بـر اسـتقبال بسـیار خـوب منتقـدان از ایـن فیلم، موفق شـد 

جایـزه بهتریـن بازیگر نقـش اول زن را از آن خـود کند.
کیـت بلانشـت در حالـی موفـق بـه دریافـت جایـزه ونیـز شـد کـه 
در نقـش نخسـتین رهبـر ارکسـتر زن تاریـخ آلمـان ظاهـر شـد و 
تحسـین های بسـیاری را متوجـه بـازی خـود کـرد. هم چنان کـه 
فیلـم بلونـد کـه گوشـه ای از زندگی مرلیـن مونرو را شـامل می شـد، 

در همیـن جشـنواره ونیـز، بـا اقبـال خوبـی روبـرو شـد.
سـینمای بیوگرافـی در ایـران، علیرغـم تولیـدات پراکنـده ای کـه 

در طـول یـک دهـه بـه خـود می بینـد، گونـه 
چنـدان محبـوب مخاطبـان نیسـت.

 اگرچـه برخـی از ایـن فیلم هـا نظیـر موقعیـت 
مـا  جـه می شـوند، ا سـتقبال موا مهـدی، بـا ا

عمـوم آثـار از این دسـت، چندان با فـروش خوبـی بدرقه نمی شـوند. 
نمونـه اخیـر ایـن قبیـل آثـار، فیلـم رویـای سـهراب اسـت کـه بـه 
بخش هایـی از زندگـی سـهراب سـپهری می پـردازد کـه علیرغم یک 
اکـران ضعیـف و برخـورداری از سـالن هایی انـدک، توانسـت کمتـر 
از 20 روز بـر روی پـرده طاقـت بیـاورد تـا درنهایت بـا گیشـه کمتر 
از 55 میلیونـی، یـک شکسـت محـض را در اکـران سـالیانه کشـور 

تجربـه کنـد.
قطعـا سـهراب سـپهری، از آن میـزان ظرفیتـی برخـوردار اسـت که 
هـم، تعـداد سـالن بسـیاری بـه فیلـم زندگینامـه او اختصـاص دهند 
و هم، میـزان فـروش آن اثـر از ایـن ارقـام فراتر رود امـا چـه اتفاقی 
بـرای فیلم هایـی از ایـن دسـت رخ می دهـد کـه موجب پدیـد آمدن 

ایـن اکران هـای ضعیـف می شـود؟
یـن زمینـه می تـوان بـه آن اشـاره  له ای کـه در ا مهم تریـن مسـا
مـه،  دا نـان و تهیه کننـدگان و در ا یـن اسـت کـه کارگردا کـرد ا

ا جـدی نمی گیرنـد. یـن گونـه ر ن ا پخش کننـدگان، چنـدا

چرا فیلم های بیوگرافی در سینمای ایران مخاطب ندارند؟

خبر
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پیشکســوت کشــتی ایران با بیــان اینکه 
کادر فنــی محمد بنــا باید تقویت شــود، 
گفت: اصــلا موافــق کنار گذاشــتن او از 

سرمربیگری تیم ملی نیستم.
به گــزارش کاغذ وطــن به نقل از ایســنا 
علیرضا لرســتانی دربــاره نمایش ضعیف 
و دور از انتظــار فرنگــی کاران ایــران در 
رقابت های قهرمانی جهان و از دست رفتن 
ســکوی تیمی این مســابقات، اظهار کرد: 
فاکتورها و عوامل مختلفی در کســب این 

نتایج دخیل بودند.
 ابتدا اینکه فکر می کنم سرمربی تیم ملی 
خسته شده بود. او ســال گذشته هم گفت 
نمی خواهم ادامه بدهم اما به هر شــکل به 

کار ادامه داد. 
باید قبول کنیم که بنا ۶4 یا ۶5 ســال سن 
دارد و هر کســی هم جای او باشد خسته 
می شود. او با وجود خانواده و فرزند، حضور 
دائم در اردوها برایش ســخت است و باید 
برود تا روحیه اش عوض شــود. بنا 2 یا 3 
سال است که در اردوهای تیم ملی حضور 
دارد و بــا توجه بــه بحث کرونــا دائما در 
فضای قرنطینه بوده اســت که واقعا خسته 

کننده است.
پیشکســوت کشــتی ایــران افــزود: باید 
تحلیل کنیــم ببینیم آیا بچه ها دچار بیش 
تمرینی بودند یا کم تمرین داشته اند چرا 
که بدن ها اصلا شــادابی و طراوت لازم را 

نداشت. 
مبحث دیگر این است که آیا بچه ها اعتماد 
به نفس لازم را داشــتند و اصــلا به لحاظ 
روحی و روانی آماده حضور در این رویداد 
بودند یا خیر. وقتی روسیه و بلاروس غایب 
این مســابقات بودند، احســاس می کنم 
بچه های مــا اعتماد به نفــس کاذب پیدا 
کرده بودنــد و فکر می کردند چون ســال 
گذشته در حضور روس ها 4 طلای جهان 
گرفته اند امســال همه طلاهــا را درو می 

. کنند
وی افــزود: یکی دیگــر از عوامــل مهم و 
تعیین کننده میزان خواب کشــتی گیران 
اســت که باید بررسی شــود. زمان ما هم 
همینطــور بــود و معمولا کشــتی گیران 
ســاعت 2 یا 3 شــب می خوابند. همه این 
عوامل باید ریشــه یابی شود تا برای آینده 

از آن ها استفاده کنیم.
 ما اگر بخواهیم کسب این نتیجه را با سال 
2018 که اشکانی سرمربی بود و فقط یک 
برنز گرفتیم مقایســه کنیم، نتیجه خوبی 

گرفته ایم امــا اگر بخواهیم بــا نتایج بنا و 
مدال های سال پیش مقایســه کنیم قطعا 

نتیجه خیلی بدی گرفته ایم.
لرســتانی درباره مشــکلات فنــی و بدنی 
کشتی گیران ایران در این رقابت ها، گفت: 
کشــتی گیران ما معمولا کوته بین هستند 
و بیشتر حواسشان به این موضوع است که 
فن نخورند. وقتی کشــتی گیــر دنبال فن 
نخوردن باشد دنبال فن زدن هم نمی رود. 
البته یکی از عوامــل موفقیت مباحث فنی 
است، آمادگی جســمانی، تغذیه و قدرت 
بدنــی و روانی نیز نقــش تعیین کننده ای 

دارند. 
وی با تاکید بر اینکه بــه لحاظ فنی چیزی 
از کشتی گیران ایران در مسابقات جهانی 
ندیدم، خاطرنشــان کرد: اینکــه برادران 
گرایی به عنوان 2 کشتی گیر فنی ما چنین 
نتیجه ای می گیرند باید بررســی شــود. 
محمدرضا گرایی مقابل کشــتی گیر صرب 
از ابتدای مبارزه عجله داشت تا کار حریف 
را زود تمــام کند و 8 بر صفر برنده شــود. 
مگر می شــود در فینال جهانــی با چنین 
رویکردی مبارزه کرد؟ از سوی دیگر صرب 
ها خیلی خوب و دقیق گرایی را آنالیز کرده 
بودند و نگذاشــتند او در فنون کمرگیری 

و کنده فرنگی که تبحر دارد موفق باشد.
دارنــده مدال هــای طلای آســیا و نایب 
قهرمان پیشین بازی های آسیایی، افزود: 
گرایی 4 بر صفر از حریف خود پیش بود و 
فقط کافی بود که در 3 دقیقه دوم کشــتی 

را مدیریت کند. 

وقتی 4 بر صفــر جلویی و طــلای جهان 
در دستت است خب کشــتی را اداره کن، 
چه نیــازی به ریســک فن زدن و کســب 
امتیاز بیشــتر داری؟ مربیــان کوچ چطور 
از او نخواستند کشــتی را ببندد و 3 دقیقه 
مبارزه را اداره کند تا پیروز شــود. شــما 
اســتراتژی میرزازاده مقابــل حریف گرج 
که کوه عضله بود را دیدیــد. وقتی فهمید 
زورش نمی رســد کاری کــرد اخطار کم 
کاری اول را بگیــرد و ســپس اخطار کم 
کاری دوم را حریفــش گرفــت و با همین 
یک بر یــک میرزازاده پیروز شــد، آنوقت 
گرایی کشــتی 4 بر صفر بــرده را به آب و 
آتش می زند تا بیشــتر امتیــاز بگیرد و در 
نهایت طلای جهان را از دســت می دهد. 
کشــتی گیر صرب کشــتی گیری نبود که 
پوئن بگیرد اما خود گرایــی کارهایی کرد 

که به او امتیاز داد.
لرستانی درباره باخت ساروی به الکسانیان 
پا به سن گذاشــته، گفت: کشتی ورزشی 
اســت که تا 40 ســالگی هم می توان در 
میادین کشــتی گرفت. کما اینکه کشــتی 
گیر رومانــی در 40 ســالگی در المپیک 
ســئول طلای المپیک گرفت یا یوردانوف 
و کشــتی گیران آمریکایی هم تا ســنین 
بالا کشــتی گرفتند. به نظر من الکسانیان 
خوب آنالیز نشــده بود. وقتی یک کشــتی 
گیر قبلا به حریف خود باخته اســت پس 
امــکان باخت مجدد وجــود دارد و باید به 
دقت آنالیز شود. الکســانیان خیلی راحت 
و با برنامه ساروی را شکســت داد و اگر تا 

یک ساعت دیگر هم کشــتی ادامه داشت 
ساروی نمی توانست از الکســانیان امتیاز 

بگیرد.
 ســرمربی ســابق تیم ملی، با بیان اینکه 
هنوز در کشــتی و ورزش ایران کار زیادی 
داریم، تصریــح کرد: کشــتی و ورزش ما 
برنامه ریزی خاصی ندارد و به همین دلیل 
نیز همیشه حرکت سینوســی داشته ایم، 
یک ســال خیلی خوب و سال بعد خیلی بد 
نتیجــه گرفته ایم. هر رییس فدراســیونی 
که می آیــد از آبدارچی تــا نایب رییس را 
تغییر می دهد، این به معنای اینســت که 
ما سیستماتیک کار نمی کنیم و آن چیزی 
را که خودمان می خواهیم اجرا می کنیم.

لرستانی در پایان درباره برخی صحبت ها 
در فضای مجازی مبنی بر لزوم اســتعفای 
محمد بنا، گفت: اصلا موافق اســتعفای بنا 
نیســتم. چه کســی به غیر از او داریم که 
بتواند با این بچه ها کار کند؟ ما اصلا مربی 
ســاخته ایم که بتواند تیم بزرگســالان را 
اداره کند؟ قبول دارم بنا سنش بالا رفته و 
نیاز به استراحت دارد اما اصلا موافق کنار 
گذاشتن او نیستم. ما مربی نساخته ایم که 
اگر بنا رفت خیالمان راحت باشد تا تیم را 
به او بســپاریم. من موافق این هســتم که 
کادر او تقویت شود. کشــتی گیر نباید به 
کوچ خود بگوید که چلنــج کن بلکه مربی 
باید انقدر حواســش جمع باشد تا در موقع 
لزوم خیلی سریع چلنج کند تا حق کشتی 
گیرش را بگیرد. متاســفانه مربیان ما مثل 

تماشاگران محو مسابقات شده بودند.

به لحاظ فنی چیزی از فرنگی کاران ندیدم

عطایی جسارت شنیدنموافق کنار گذاشتن بنا نیستم
 انتقادات سازنده را دارد

کارشناس والیبال ایران گفت: یکی از اتفاقات خوبی که در جلسه 
هیئت رئیسه رخ داد پیشنهاد عطایی مبنی بر تشکیل کمیته فنی 
بود. او ثابت کرد انتقادپذیر است و جسارت شنیدن انتقادات را دارد.

مصطفی کارخانه در خصوص جلســه هیئت رئیســه فدراسیون 
والیبال که اظهار داشت: در این جلسه، گزارش عملکرد تیم های 
ملی والیبال در همه رده های سنی ارائه شد. بهروز عطایی که هم 
که در این جلسه حضور داشت در خصوص عملکرد تیم ملی والیبال 
در این یکسالی که وی سرمربیگری آن را بر عهده داشت صحبت 
کرد و اعضای هیئت رئیسه از وضعیت تیم ملی آگاهی پیدا کردند.

وی افزود: یکی از اتفاقات خوبی که در جلسه هیئت رئیسه رخ داد 
پیشنهاد عطایی بود. او با این پیشنهاد ثابت کرد انتقادپذیر است و 
جسارت شنیدن انتقادات را دارد. عطایی پیشنهاد داد جلسه  کمیته 
فنی با حضور اهالی فن و کارشناسان برگزار شود تا هر کسی انتقاد 

سازنده ای برای پیشرفت تیم ملی والیبال دارد ارائه کند.
کارشناس والیبال ایران با اشاره به اینکه تیم ملی والیبال در لیگ 
ملت ها نتیجه عالی کســب کرد، گفت: فرامــوش نکنیم در لیگ 
ملت ها بدون حضور نســل طلایی شــرکت کردیم. در مسابقات 
جهانی هم مرحله گروهی اهمیت زیادی داشت که خوشبختانه 
صعود کردیم؛ اما در مرحله یک هشتم نهایی بدشانس بودیم و با 
تیم بزرگی روبرو شدیم. برزیل تیم بسیار قدرتمندی است که سوم 

مسابقات جهانی شد.
سرمربی اسبق تیم ملی والیبال تصریح کرد: قطعا آینده تیم ملی 
والیبال با عطایی درخشان است. هر مربی ایرانی دیگر هم هدایت 
تیم ملی را بر عهده داشت من حمایت می کردم. البته تیم ملی نقاط 
ضعفی هم دارد که باید آنها را مورد بررسی قرار داد و قطعا عطایی به 

این نقاط ضعف اشراف دارد.
کارخانه در خصــوص اینکه برخی تلاش می کننــد پای مربیان 
خارجی را یکبار دیگر به  تیم ملی باز کنند، گفت: فدراسیون والیبال 
حمایت خود را از عطایی اعلام کرد. اگر برخی دنبال مربی خارجی 
هستند شاید منفعتی در این خصوص دارند. باید شرایطی فراهم 
کنیم تا کادرفنی تیم ملی با دلگرمی بیشتر به کارش بپردازد. قبلا 
هم با مربیان خارجی و نسل پیشــین تیم ملی نتایج بهتر از الان 

کسب نکرده بودیم.
وی در پایان خاطرنشان کرد: در مســابقات قهرمانی جهان فشار 
مسابقات خیلی بود. پیشنهادی که می توانم در خصوص تیم ملی 
بدهم تقویت کادر فنی این تیم است. باید نفراتی در کنار عطایی 
قرار بگیرند که به ســرمربی تیم ملی کمک کننــد. ضمن اینکه 
از لحاظ روحی مقابل برزیل به مشــکل خوردیم و باور نداشتیم 

می توانیم برزیل را شکست دهیم.

تیم ملی فوتسال ایران توانست با پیروزی 3 بر 
یک برابر ویتنام به نیمه نهایی تورنمنت تایلند 

صعود کند.
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ایسنا، تیم ملی فوتسال ایران 
در دومین دیدار خود در مرحله گروهی تورنمنت دوســتانه 
تایلند به مصــاف ویتنام رفت و با نتیجه 3 بــر یک برابر این 
تیم به پیروزی رســید تا به عنوان صدرنشین راهی مرحله 

نیمه نهایی شود.
تیم ملی ایران در نیمه نخســت توسط علیرضا جوان به گل 
رسید تا این نیمه را با نتیجه یک بر صفر به رختکن رود. در 
نیمه دوم، تیم ملی ایران روی یک اشتباه فردی توسط فت 
انگوین دروازه اش باز شــد تا کار به تساوی کشیده شود. در 
ادامه مهدی کریمی و علیرضا جوان توانستند گل های بعدی 
تیم ملی را به ثمر برساند تا شاگردان شمسایی برابر حریف 

آسیایی خود نیز پیروز باشند.

دبیر انجمن پیشکسوتان دوومیدانی دخالت 
وزیر ورزش در تغییر دبیر فدراسیون دوومیدانی 
را رد کــرد و گفت: آقای وزیر بــه دوومیدانی 
اشراف دارد و عرق دارد اما در رابطه با تغییرات نظر و اسمی 

نمی دهد.
به گزارش ایسنا، علی رضایی که در پست دبیری فدراسیون 
دوومیدانی فعالیت می کرد،  به تازگی به کار خود پایان داده 
اســت و دیگر با فدراســیون همکاری ندارد. تیمور غیاثی، 
مشاور عالی فدراسیون دوومیدانی تغییر دبیر دوومیدانی را با 
خواسته حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان و هاشم صیامی 
رئیس این فدراسیون دانســت، اما دبیر انجمن پیشکسوتان 
دوومیدانی کشور معتقد اســت وزیر دخالتی در این ماجرا 

نداشته است.  
حســین غلامی در گفت وگو به ایســنا با بیان اینکه یکی از 
سیاســت های اصلی آقای ســجادی این اســت که در امور 
فدراسیون ها دخالت نکند، ادامه داد: فدراسیون مجمع دارد و 
مجمع تصمیم می گیرد دبیر و نایب رئیس چه کسانی باشند. 
فکر کنم منظور آقای غیاثی این بوده که آقای سجادی به دلیل 
اشراف بر این رشته نسبت به تغییرات نظر مثبتی دارد اما در 
مورد شخص خاصی هیچ نظر و پیشنهادی نمی دهد و در این 

مورد فدراسیون و مجمع تصمیم می گیرند.
او در ادامه افزود: آقای وزیر به دوومیدانی اشراف و عرق دارد 
اما در رابطه با تغییرات نظر و اســمی نمی دهد. البته ممکن 
است برای بهتر شدن دوومیدانی از وزیر راهکار و پیشنهادی 

بخواهند اما دخالتی ندارد.

پیروزی شاگردان شمسایی برابر 
ویتنام و صعود به نیمه نهایی 

تورنمنت تایلند

حال دو و میدانی خوب نیست
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هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
 - رکن  پایه،   - هندی  نیلوفر   -  ۱ 
توقف   - تازی  عزیز  عرب،  مادر 
بازگشت    - ماکزیمم۲  کوتاه، مخفف 
 - سنتی۳  غذایی   - ته  بی  گام   -
ویلیام  از  اثری   - برزن  و  محله 
گلدینگ - تخم مرغ فرنگی، گندم۴ 
كشاورزی،  وسیله   - وارونه  شی   -
یكی  درویدن،  ابزار  كن،  درو  گندم 
الفت،   - ها  عامل  سیستم  انواع  از 
زن۵  دایره   - عادت  گرفتن،  انس 

خوب   - الوند  سیروس  از  فیلمی   -
خوش، گلابی ، میل سرمه۶ - نشانه 
تکرار حرف دوازدهم - شهری در   -
جنگ  آخرین  محل  همدان،  استان 
صنعت  شگرد،   - ایرانیان۷  و  اعراب 
دریایی۸  نیروی  اجناس - سرباز   -
فوتبال -  دفاع  قزوین -  توابع  از   -
و  آب  مخلوط  طبیعت،  زیبایی  مظهر 
اندک۹  باران   - ورزشی  زدنی  خاک، 
- كاشف واحد مول - عنوان جانوران 
طرز   - عوام۱۰  گویش  در  پستاندار 
پس   - ذهنی  ارزیابی  شیوه  دیدن، 

غذا، بعد از غذا تناول می كنند - صد 
متر مربع، واحد سطح، پسوند فاعلی, 
 - ترسناك  هولناك،   - اگر۱۱  مخفف 
خراب   - رویی  دو   - ومساوی  برابر 
صدر  جنگ  یكتا،  یگانه،   - كردن۱۲ 
جک  آثار  از   - تجربه   بی   - اسلام 
نامی   - وهنگام  وقت   - لندن۱۳ 
مالک   - خانگی۱۴  بانک   - دخترانه 
روسری   - خوشی  طریق،  جاده،   -
- اسم مصدر از تنیدن۱۵ - شهرها - 
امر از زدودن - دلبر و محبوب  - ماه 

گذشته روز  سرد، 

عمودی
نهان  تمام،  نا  نهان   - بازیگر  نام   -  ۱
نکوهش۲   - تمام  نا  نهان  تمام،  نا 
تازی  خر   - آزمندی   - وارونه  دف   -
تمجید  کردن،  تحسین  ستودن،   -
باركش، كابوی خوش  - شتر  کردن۳ 
آب  جمع،  ضمیر  تو،  و  من   - شانس 
ملل  سازمان  به  وابسته  نهاد   - تازی 
نامدار  و  اسبق  بازیکنان  از   - متحد۴ 
نشین،  بالا  عضو   - مونیخ  بایرن  تیم 
وبندری  شهر  اکراین،  بندر   - راز۵ 
اگر،  مخفف   - اكراین  جمهوری  در 
سخن  بسیار   - کچل  جرب،  بیماری 
حوض   پایین   - چین۶  سخن  چین، 
یک  عددی  کن،  خراب  کار  عدد   -
از  که  گیاهی   - خیطی  عدد  رقمی، 
 - کنند  می  درست  کائوچو  آن  شیره 
فارسی - بی  الفبای  از  ضربه سر۷ - 
حرکت۸ - صدای درد، کلام درد - راه 
غربی،  مدل   - کوتاه  طریق  میانبر، 
الگوی اروپایی۹ - خراسان قدیم - راه 

ای  حشره  سمی،  عنکبوت   - فاضلاب 
با زهر خطرناك۱۰ - ماترك، از متوفی 
به جا می ماند - خودم، ضمیر وزنی، 
۱۱ - جریمه  سه کیلو - مقدمه کتاب 
کردن، مال کسی را بزور ضبط کردن - 

عرصه، گستردنی - كجاست؟۱۲ - آغاز 
و اول  - نوای موسیقی  - دندان دور 
برای  صفتی  ناپایدار،  دندان  ریختنی، 
دهان سخن چین۱۳ - نقشه انگلیسی 
آمریکایی  مخترع   - دوره  مکسر   -

درهم  ریسمان  گلوله   -  ۱۴ تراکتور 
 - ساسانی  پسرانوشیروان   - پیچیده 
عزا   - نیست۱۵  برنده  سریع،  متضاد 
به  خاكستری،  رنگ   - نیکی  ضد   -

چیز  - خاكستر  رنگ 
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فرآیند ارائه لایحه 
برنامه هفتم به 

مجلس بعد از ابلاغ 
سیاست های کلی

احسان ارکانی عضو کمیســیون برنامه و 
بودجه مجلس شــورای اســلامی به ارائه 
توضیحاتی درباره فرآیند ارائه لایحه برنامه 
توسعه هفتم به مجلس شــورای اسلامی 
پرداخت و گفت که اگر دولت لایحه برنامه 
هفتم را قبل از آذرماه به مجلس ارائه نکند 
عملا بررسی این لایحه به سال آینده موکول 
می شود. احسان ارکانی در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به ابلاغ سیاســت های کلی برنامه 
هفتم توسعه اظهار کرد: موعد قانونی ارائه 
لایحه برنامه هفتم توسعه به مجلس شورای 
اسلامی ســال گذشته تمام شــده است و 
امسال قانون برنامه ششم تمدید شد. وی 
ادامه داد: روز گذشــته مقام معظم رهبری 
سیاست های کلی برنامه هفتم را ابلاغ کرد 
با توجه به ابلاغ سیاست های کلی سازمان 
برنامه و بودجه مکلف است در کوتاه ترین 
زمان ممکن و براساس سیاست های کلی 
لایحه برنامــه هفتم را بــه مجلس جهت 
بررسی تقدیم کند. بعد از ارائه لایحه برنامه 
کمیســیون تلفیق برنامه هفتم توسعه در 
مجلس شورای اســلامی تشکیل می شود 
و ســپس گزارش آن به صحن علنی برای 
بررســی و تصویب ارائه می شود. این عضو 
کمیســیون برنامه و بودجه ادامه داد: اگر 
دولت روند ارائــه لایحه برنامــه را هرچه 
سریع تر انجام دهد، می تواند قبل از موعد 
قانونی بودجه سال 1402 برنامه هفتم را به 
مجلس تقدیم کند. اگر قبل از آذرماه برنامه 
هفتم به مجلس ارائه نشود عملا بررسی این 

لایحه به سال آینده موکول می شود.
ارکانی درباره لایحه برنامه هفتم توســعه 
اظهار کرد: برنامه هفتم یکســری اســناد 
پشتیبان و احکام دائمی دارد که در سازمان 
برنامه موجود است اما هر برنامه توسعه ای 
روند حرکتی در حوزه های مختلف اقتصادی 
– فرهنگی و آموزشــی را در پنج ســاله 
مشخص می کند. برآوردها و آمارها براساس 
وضعیت موجود و پیش بینی برای پنج سال 
آینده صورت می گیرد و سپس لایحه طبق 
سیاست های کلی ابلاغی رهبری به وضعیت 
موجود تدوین می شود. وی در پایان گفت: 
از طرف دیگر تاکید مقام معظم رهبری بر 
مساله محور بودن برنامه است بدان معنا که 
اهداف به صورت کمی قابل اندازه گیری و 
سنجش باشد لذا باید سازمان برنامه مسائل 

مهم کشور را استخراج کند.

علیرضا عباسی نماینده مجلس شورای اسلامی: بنگاه های معاملات 
املاک براساس قیمت اجاره ای که تعیین می شود، کمیسیونی دریافت 
می کنند که برخی معتقدند چون رابطه ای مستقیم بین کمیسیون 
بنگاه های املاک و قیمت اجاره وجود دارد، این موضوع باعث می شود 
قیمت اجاره مسکن به صورت صعودی افزایش یابد؛ اینجا باید 
کارشناسی انجام شود که دستمزد بنگاه های معاملات املاک چگونه 

تعیین شود.
عباسی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به گلایه های مقام معظم رهبری در 
دیدار با اعضای هیئت دولت درباره وضعیت مسکن و افزایش سرسام آور 
قیمت و اجاره بها اظهار کرد: با توجه به رشد جمعیت در کشور، سالانه به 

حدود یک میلیون مسکن نیاز داریم.
وی گفت: متاسفانه در دولت قبل کوتاهی هایی در حوزه مسکن صورت 
گرفت و به جای سالانه یک میلیون واحد مسکونی حدود 200 هزار 
واحد ساخته شد به گونه ای که پس از پایان عمر 8 ساله دولت تعداد 

واحدهای مسکونی ساخته شده حتی به 2 میلیون واحد هم نرسید.
این نماینده مجلس افزود: نیاز و تقاضای بسیار و عرضه پایین منجر به 
این شد که هم قیمت خرید مسکن بالا برود و هم اجاره بهای مسکن 

افزایش یابد.
عباسی اظهار کرد: در مجلس قانونی با عنوان »جهش تولید مسکن 
دولت« تصویب کرده ایم و دولت را به ساخت 4 میلیون مسکن در 
4 سال ملزم کرده ایم؛ این دولت نیز در راستای اجرای قانون مجلس 
اقداماتی در زمینه تامین زمین و تملک زمین کارهایی انجام داده است 
و امیدواریم که بتوانند در ساخت این تعداد واحد مسکونی نیز اقدامات 

لازم را انجام دهد.
وی با بیان اینکه »اگر به سمت ساخت این تعداد مسکن حرکت نکنیم، 
مطمئنم از وضعیتی که در آن قرار داریم نیز اوضاع بدتر خواهد شد«، 
عنوان کرد: در مجلس طرح دیگری را مبنی بر نظارت و ساماندهی اجاره 
مسکن مطرح کرده ایم که اگر در این  زمینه کار کارشناسی و اجرایی 

خوبی انجام شود، می تواند به وضعیت اجاره مسکن کمک کند.

عباسی: باید درباره دستمزد 
بنگاه های معاملات املاک اقدام 

کارشناسی انجام شود

اسماعیل حسین زهی عضو کمیسیون عمران مجلس شورای 
اسلامی گفت: افزایش بازه زمانی پیش فروش بلیط قطار و هواپیما 
کمک می کند تا انگیزه در گردشگران داخلی و خارجی برای سفر 
افزایش یافته و امکان برنامه ریزی مناسب برای مسافران مهیا گردد.
حسین زهی: تمام کشورهایی که در حوزه گردشگری عملکرد 
موفقیت آمیزی دارند و پیشران هستند در وهله اول به ناوگان حمل 
و نقل به ویژه هواپیما و قطار توجه کرده اند. در این کشورها مردم 
و توریست ها این امکان را دارند برای سفر در بازه زمانی یک سال 

آینده برنامه ریزی کنند.

حسین زهی: بلیط قطار و هواپیما باید
 در بازه زمانی بلندتری عرضه شود

نشسـت خبری سـخنگوی قوه قضائیـه با خبرنـگاران 
رسـانه های داخلی برگزار شـد که در آن بـه موضوعات 
گوناگونی از قبیل آخرین وضعیت پرونـده اکبر طبری، 
مالکیت جزایر سـه گانه، پرونده مهدی تاج و... پرداخته 
شد.مسـعود ستایشـی در نشسـت خبـری خـود بـا 
خبرنـگاران ضمن تسـلیت ایـام اربعین حسـینی )ع( 
گفـت: از میزبانـی و مهمان نـوازی بـرادران و خواهـران 
عراقی در مسـیر راهپیمایی اربعیـن و همچنین تأمین 
امنیت مسـیر تشـکر می کنیم. همچنین از مسـئولان 
اجرایـی و قضائی بـرای رفـع موانع زوار حسـینی تقاضا 
داریم تا با تدابیر لازم در پایانه های مرزی مسـتقر شوند 
تا مشـکلات مربوط بـه حوزه قضائـی را رفع کننـد. وی 
در ادامه به انتشـار گزارش گزارشـگر ویژه سـازمان ملل 
اشـاره کرد و گفت: کاری که در راسـتای تحریـم وزیر و 
وزارت اطلاعات صورت گرفت، انتشـار گزارشـی در این 
خصوص بود. ایـران همواره یکـی از قربانیان تـرور بوده 
اسـت و به عنوان مثال می تـوان به حمـلات گوناگون از 
جمله حملات سـایبری به نهادهای مختلف اشاره کرد. 
سـخنگوی قوه قضائیه ادامـه داد: در رابطـه با موضوعی 
کـه در حـوزه آلبانـی صـورت گرفتـه اعـلام می کنیم 
کـه روش آمریکایی هـا کلاً همین بوده اسـت و دسـت 

آمریکایی هـا خیلی وقت اسـت که رو شـده اسـت.
ستایشـی در خصوص تحریم های اخیر گفت: این اقدام 
تنفس مصنوعی آمریکا به گروه های تروریسـتی است. 
توقع داریم که دستگاه های سیاسی با تمهیدات قانونی 
و تدابیر مناسـب و بین المللی و قاطع در برابر این نکات، 

بایستند و برخورد کنند.
اسناد مالکیت جزایر سه گانه

 به نام جمهوری اسلامی صادر شده است
وی در پاسـخ بـه سـوالی در خصـوص حـق حاکمیـت 
جمهـوری اسـلامی بـر جزایـر سـه گانه کـه اخیـراً 
تحرکاتـی در این زمینـه رخ دادهاسـت، آیـا در رابطه با 
حق حاکمیت اقدامی انجام شده اسـت، گفت: اقدامات 
مؤثر و قاطعی که سـازمان ثبت اسـناد در جهت تثبیت 
مالکیت رسـمی جزایر صورت داده اسـت و در راسـتای 
صیانت از منابع ملی، اسناد مالکیت جزیره تنب بزرگ، 
تنبکوچک و ابو موسـی به نام جمهوری اسـلامی صادر 
شـده اسـت. سـخنگوی قوه قضائیه افزود: این مالکیت 
بر اسـاس مقـررات داخلی هم تثبیت شـده اسـت. حد 
نـگاری جزایر بـا همکاری دسـتگاه های مسـئول و ذی 

مدخل از وظایف دستگاه قضائی اسـت. از تمام تلاش ها 
و اهتمـام ویژه سـازمان ثبت اسـناد تشـکر می کنم.

ستایشـی در پاسـخ بـه سـوالی در خصـوص دسـتور 
رئیس قوه قضائیـه به دادسـتانی کل کشـور در رابطه با 
احصای حقـوق عامه گفت: حقـوق عامه بـرای ما واجد 
ویژگی هـای خاصـی اسـت. بـرای شناسـایی مصادیق 
حقوق عامـه، اقدامات خوبی انجام شـده اسـت. معاون 
حقـوق عامه بـا مراکز پژوهشـی خـاص و با اسـتفاده از 
ظرفیت دسـتگاه هایی از جملـه محیط زیسـت و غیره 

مبادرت بـه بررسـی مصادیق حقـوق عامـه کردند.
وی از اختصـاص 5 کارگروه به احصـاء اولویت های عامه 
خبـر داد و گفت: ایـن کارگروه هـا به مباحثـی از جمله 
خانواده، هـوای پاک، منابـع طبیعی و غیـره اختصاص 

یافته اسـت.
پس از بررسی پرونده »تاج«

، اظهارنظر می کنیم
ستایشـی در پاسـخ به سـوالی مبنی بر اینکـه انتصاب 
تاج به ریاست فدراسـیون فوتبال حواشـی را به واسطه 
برخـی پرونده هـا داشـت، ایـن فـرد اعـلام کـرده کـه 
اتهامات وی نباید در دستگاه قضائی رسیدگی می شده، 
ایـن فـرد چطـور تأییـد صلاحیـت شـده و آیـا اتهامی 
متوجه او هسـت؟، گفـت: در رابطـه با ایـن حـوزه، اولاً 
حساسـیت نسـبت بـه ایـن موضـوع و در ایـن مقطـع 
زمانـی روشـن اسـت . در راسـتای هـر انتخـاب درون 
سـازمانی مثل فدراسیون و غیره، اسـتعلامات بر اساس 
مقررات موضوعه از سـوی مرجـع برگـزاری انتخابات و 
ناظر صـورت می گیـرد. یک اسـتعلامی در ایـن زمینه 
صورت گرفته و پاسـخ لازم هـم به فدراسـیون مربوطه 
داده شـده اسـت و فدراسـیون بررسـی و اعلام نظر کرد 
و جمع بندی بر این شـد کـه فـرد مدنظـر در انتخابات 
شـرکت کند. نسـبت بـه نتیجـه نفیـا و اثباتا سـخنی 
نداریم. اجـازه بدهیـد پرونده ها را بررسـی و بعـد اعلام 
کنیـم. وی افـزود: در مرحلـه دادسـرا چـون تحقیقات 

محرمانـه اسـت بـه آن نپردازیم بهتر اسـت.
شناسایی افرادی در خصوص ترور 

شهید صیاد خدایی
مسعود ستایشی در خصوص آخرین وضعیت رسیدگی 
بـه پرونده تـرور شـهید صیـاد خدایـی و اینکه آیـا فرد 
جدیـدی در ایـن رابطه شناسـایی شـده اسـت؟ گفت: 
یاد این شـهید عزیز را در ایـام اربعین گرامـی می داریم 

و امیدواریم بـا اهتمامی که سـربازان گمنام امـام زمان 
)عج( و تلاشـی که واحـد قضائـی دارند، عناصـر اصلی 
دستگیر شوند. سخنگوی قوه قضائیه افزود: تحقیقاتی 
مقدماتـی در این پرونـده انجام شـده و اتفاقاً تحقیقاتی 
بسیاری قوی هم صورت گرفته اسـت. وی با بیان اینکه 
این ترورهـا غالباً شـبکه ای هسـتند، گفـت: بر همین 
اسـاس نیـاز بـه بررسـی های مجدانـه وجـود دارد و به 
محض وصول نتایج، اعلام خواهد شـد. ستایشـی ادامه 
داد: چند نفـر در ارتباط بـا این موضوع شناسـایی و قرار 
قانونی هم صـادر شـده اسـت. وی در رابطه بـا اقدامات 
انجـام شـده جهـت آزادی حاجـی ایرانی در عربسـتان 
گفت: بـرادر عزیزمـان آقای خلیـل دردمند در مراسـم 
حج امسال از ناحیه مأموران امنیتی عربستان بازداشت 
می شـود و متأسـفانه ایـن بازداشـت علی رغـم اینکه از 
طریـق مسـئولان عالـی سیاسـی و قضائی بـه مبادی 
ذی ربط اعلام شده، منتهی به نتیجه نشـده است و این 
تلاش هـا ادامه دارد و خواسـته شـده نسـبت به تعیین 
تکلیف اعاده این فـرد بیگناه اقدام عاجـل صورت گیرد. 
اقدامات کنسـولی برای ایـن شـهروند در حال پیگیری 
اسـت.وی در خصوص رفع قید محرمانگی از این پرونده 

گفت: ایـن پرونده واجـد طبقه بندی اسـت.
*فروش 1062 خودروی خارجی؛ به زودی 

ستایشـی در رابطه بـا انبارهـای اموال تملیکـی گفت: 
آسـیب شناسـایی هایی در این رابطه انجام شـده است. 
همچنین ایجـاد همگرایـی گفتمانی بین دسـتگاهی 
در قـوه قضائیـه و دولـت انجام شـده اسـت. برخـورد با 
تخلفـات از سـوی هر یـک از قاصرین نسـبت بـه وضع 
موجود صورت گرفته اسـت. وی افزود: به زودی فرآیند 
فروش 10۶2 دسـتگاه خودروی خارجی آغاز می شود. 

در نظـر داریـم این کار بـا جدیت انجام شـود.
آخرین وضعیت دادگاه اکبر طبری

سـخنگوی دسـتگاه قضا در خصـوص آخرین وضعیت 
برگـزاری دادگاه اکبـر طبری گفـت: پرونده فـرد مورد 
نظـر بـا پذیـرش اعـاده دادرسـی در شـعبه 15 دادگاه 
کیفری یک مطـرح اسـت و مقید وقـت نظـارت به 18 
مهرمـاه اسـت. متهمیـن دیگـری هم هسـتند کـه دو 
نفر در رابطـه با واخواهـی  پرونـده ۷ نفر هـم در مرحله 
رسـیدگی اسـت. پرونده دوم هم 2۶ مهر ماه رسیدگی 

می شـود.
بررسی پرونده 60 جلدی کروز در دادگاه ویژه

وی در خصـوص آخریـن وضعیـت پرونده کـروز گفت: 
در شـعبه 4 دادگاه ویـژه جرایم اقتصادی بـا ۶0 جلد در 
حال رسـیدگی اسـت. 8 جلسـه با قرائت کیفرخواست 
متهـم ردیـف اول تشـکیل شـده و 2 جلسـه هـم دفاع 
کرده اسـت. اتهام 18 نفر دیگر در حال رسـیدگی است. 
بـه زودی ادامـه رسـیدگی ها انجـام خواهـد شـد. امید 
داریم تا نیمـه اول آبان ایـن پرونده رسـیدگی و تعیین 

تکلیف شـود.
سـخنگوی قوه قضائیـه در خصـوص پرداخـت جبران 
خسـارت بازداشـت های اشـتباهی گفت: فرایند احراز 
تقصیـر بـرای قضـات در دادگاه عالـی انتظامـی قضات 
اسـت و پرونده هایی نیز تاکنون تشـکیل شـده اسـت.

تکذیب تخلفات بستگان یکی از وزرا
ستایشـی در رابطه با ارجـاع گزارش تخلفات بسـتگان 
یکی از وزرا از سـوی یـک نماینده گفت: وزیـر اطلاعات 
این موضـوع را تکذیب کرد و چنین گزارشـی هم به قوه 
قضائیه ارسال نشـده است. سخنگوی دسـتگاه قضا در 
رابطه با پیگیری هـای قضائـی پرونده فوت یـک بانوی 
مریوانـی گفت: فـردی به اسـم هوران قـادری اقـدام به 
گروگانگیری کرده و قصد تعرض به این خانم را داشـته 
اسـت. این زن از طبقـه دوم سـاختمان بـه پایین پرت 
می شـود و موجبـات انتقـال این فـرد را به بیمارسـتان 
سـنندج فراهم می کننـد امـا در نهایت به دلیل شـدت 
جراحات فوت می کند. مأمـوران انتظامی با نظر قضائی 
بـه منزلی کـه فـرد گروگانگیـر در آن مخفی شـده بود 

می روند و گروگانگیر را دسـتگیر می کننـد و وی اکنون 
در زنـدان به سـر می برد.

رشوه گیرنده منصوب به وزیر در زندان است
سـخنگوی قوه قضائیـه در پاسـخ بـه سـوالی مبنی بر 
اینکـه یکـی از منصوبیـن وزرا در یـک وزارتخانه هـا به 
اتهـام دریافـت رشـوه بازداشـت شـده اسـت؟ گفـت: 
حسـب گزارشـات، بـرای این فـرد بـه اتهـام ارتشـا به 
همراه فـرد دیگری قـرار بازداشـت موقت صادر شـده و 
فعلاً در زندان به سـر می بـرد. وی ادامـه داد: این پرونده 
در حال تکمیل تحقیقات اسـت و فـرد پرداخت کننده 
رشـوه نیز اکنون در بازداشـت موقت به سـر می برد. وی 
در خصوص جزئیات گزارشـگر ویژه سازمان ملل گفت: 
این گـزارش بـر وجـود ادلـه محکـم از واضعـان اعمال 
تحریم کنندگان حاکی اسـت. مسـائل حقوق بشری را 
به نمایندگی از آن کودکی که مبتلا به بیماری سـخت 
اسـت اما به دارو دسترسـی نـدارد می گویـم. وی افزود: 
بیماران صعب العلاج به شـدت دچار مشـکل هستند و 
این در حالی اسـت که واضعـان تحریـم در مجامع بین 
المللـی می گوینـد علیـه مـردم ایـن کار را نمی کنیم. 
امید اسـت روزی این افـراد بتوانند پاسـخ خانواده هایی 
که عزیزشـان را به دلیـل بیماری و نبـود دارو از دسـت 
دادند بدهند. خـود بنده هم یکی از همین افراد هسـتم 
چرا که عزیـز خود را از دسـت دادم. ستایشـی افـزود: از 
رسـانه ها می خواهـم گـزارش خانم دوهـان را بـه دقت 

بررسـی و واررسـی کنند.

از آخرین وضعیت »اکبر طبری«
 تا پرونده 60 جلدی کروز و اتهامات »تاج«

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۱۹۷ -۱۴۰۱/۲/۲۲ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم نخواه پیکر فرزند علی  بشماره 
شناسنامه ۷۹۰ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه زمین مشتمل بر خانه به مساحت ۴۲۶ متر 
مربع پلاک - فرعی از ۵۰ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۵۰ - اصلی قطعه یک  واقع در 

عنبر آباد مختارآباد بلوار باهنر بخش ۴۵ کرمان خریداری از مالک رسمی آقای موسی سنجری محرز 
گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 

انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .  

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/08
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/23

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

برابر راي شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۱۲۰۰۱۴۸۲ هيات دوم موضوع قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان 
تصرفات مالكانه بلا معارض متقاضي خانم بتول غياثي حافظي فرزند حسين به شماره شناسنامه 
۱۵ صادره از سیرجان در يك قطعه باغ به مساحت ۸۲۳۵ مترمربع پلاك ۳۹۸۸ اصلي واقع در کمال 
آباد بخش ۳۷ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي حسن غیاثی محرز گردیده است.لذا به منظور 
اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور 

سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23 
محمد آرمان پور -  رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371236

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه قانون تعيين تكليف 
وضعيت ثبتي و اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي

قانون تعيين تكليف  برابر راي شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۱۲۰۰۱۰۶۳ هيات دوم موضوع 
وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر در واحد ثبتي حوزه 
ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي آقاي ميثم شمسي گوشكي فرزند علي 
به شماره شناسنامه ۱۲۸ صادره از خبر در يك باب خانه به مساحت ۲۲۸/۹۶ مترمربع پلاك ۶۲۹ 
اصلي واقع در آباده بخش ۳۶ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي زین العابدین شیخ الذکریا محرز 
گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي 

كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار 
اولين آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف مدت يك 
ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي تقديم نمايند.بديهي است در صورت 

انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371239

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  
و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۹۵۱ -۱۴۰۱/۰۴/۲۱ هیات 
رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  اول 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  عنبرآباد  ثبت ملک شهر  ثبتی حوزه  واحد  در  مستقر 
خانم  معصومه احمد یوسفی سرحدی فرزند مراد  بشماره شناسنامه ۰ صادره از جیرفت 
در ششدانگ یک باب خانه  به مساحت ۲۰۷ مترمربع پلاک - فرعی از۴۹ - اصلی مفروز 

و مجزی شده از پلاک ۴۹ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد محمدآباد بی بی شهری  
است. گردیده  محرز  امیری  فرخنده  خانم  رسمی   مالک  از  خریداری  ۴۵ کرمان   بخش 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که 
اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
تقدیم  به مراجع قضایی  را  اعتراض،دادخواست خود  تاریخ تسلیم  از  ظرف مدت یک ماه 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد .  
مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/23
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/07/06

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۱۳۱۱ -۱۴۰۱/۰۶/۱۶ هیات اول موضوع 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود دانشی فرزند حاجی  
بشماره شناسنامه ۳۹۱ صادره از عنبرآباد جبالبارز در ششدانگ زمین مزروعی مشتمل بر نخیلات و 
موتور پمپ به مساحت ۳۳۵۱۲/۶۵ مترمربع پلاک - فرعی از۳۲ - اصلی مفروز و مجزی شده از 

پلاک ۹ فرعی از ۳۲ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد اراضی احمدآباد طیاری  خریداری از مالک 
رسمی  آقای محسن طیاری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 
۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و 
پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد . 

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/23
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/07/06

آگهي موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئين نامه 
قانون تعيين تكليف وضعيت ثبتي و اراضي و 

ساختمانهاي فاقد سند رسمي
برابر راي شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۱۲۰۰۰۸۳۶ هيات دوم موضوع قانون 
تعيين تكليف وضعيت ثبتي اراضي و ساختمانهاي فاقد سند رسمي مستقر 
در واحد ثبتي حوزه ثبت ملك سيرجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضي 
آقاي صادق خضري پور فرزند نعمت اله به شماره شناسنامه ۱۲۰۴۳ صادره از 
سيرجان در يك باب خانه به مساحت ۲۵۹/۶۷ مترمربع پلاك ۹۶ اصلي واقع 
در بلوار شیخ فضل الله نوری بخش ۳۶ کرمان خريداري از مالك رسمي آقاي 
احمد صالحی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 

به فاصله ۱۵ روز آگهي مي شود در صورتي كه اشخاص نسبت به صدور سند 
مالكيت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاريخ انتشار اولين آگهي 
به مدت دو ماه اعتراض خود را به اين اداره تسليم و پس از اخذ رسيد، ظرف 
مدت يك ماه از تاريخ تسليم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضايي 
تقديم نمايند.بديهي است در صورت انقضاي مدت مذكور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالكيت صادر خواهد شد.

تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/6/08
تاريخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/23
محمد آرمان پور-رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: 1371300

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت  ملک شهر عنبرآباد

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
رای شماره  برابر  رسمی  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۲۰۶ -۱۴۰۱/۲/۲۰ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم جمیله عادلی فرد فرزند احمد بشماره 
شناسنامه ۴۰۸ صادره از جیرفت در ششدانگ یک باب خانه به مساحت ۲۴۰ متر مربع 
پلاک - فرعی از۴۵ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۴۵ - اصلی قطعه یک  
واقع در عنبرآباد شهرک خداآفرین بخش ۴۵ کرمان خریداری از مالک رسمی خانم 
پروین السادات موسوی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .

  مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/09
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/23

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین 
رای شماره  برابر  رسمی  فاقد سند  و ساختمانهای  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۱۲۷۱ -۱۴۰۱/۰۶/۱۲ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر 
عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جواد ایزدی فرزند عباس  به شماره 
شناسنامه ۳۳۲ صادره از جیرفت در ششدانگ یک قطعه زمین جهت الحاق با پلاک ۱۱ 
فرعی از ۶۸۱ اصلی  به مساحت ۹۸۰۰ متر مربع پلاک - فرعی از ۶۸۱ - اصلی مفروز و 
مجزی شده از پلاک ۱۱ فرعی از ۶۸۱ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد روستای تل 
شیراز بخش ۴۵ کرمان  خریداری از مالک رسمی  )خود متقاضی( محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/23
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/07/06

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی  و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۸۹ -۱۴۰۱/۰۲/۲۷ هیات اول 
موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود ناصری فرزند 
محمد  بشماره شناسنامه ۴۳۳ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه باغ وزمین به مساحت 
۳۷۰۰۹ مترمربع پلاک - فرعی از ۵۹ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک ۵۹ - اصلی قطعه 
یک بخش ۴۵ کرمان واقع در عنبرآباد روستای دهنو الله وردی خان  خریداری از مالک رسمی  
آقای محمود ناصری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ 
روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم 
و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد .  

مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/23– تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/07/06

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت  ملک رودبارجنوب

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده  ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای  شماره ۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۷۹۰۰۰۰۵۱ - 
۱۴۰۱/۰۲/۱۹ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات مالکانه بلامعارض 
متقاضی آقای سهراب سعیدی تم میری فرزند چراغ بشماره شناسنامه  ۶۶۴۵ صادره از کهنوج 
در یک باب خانه  به مساحت ۲۹۳ متر مربع پلاک ۱۶۷۱ فرعی از۱۸۸ - اصلی مفروز و مجزی 
شده از پلاک ۱۸۸ اصلی قطعه سه واقع در رودبار جنوب –بلوار شهید پیکان کوچه اندیشه ۵ 
بخش ۴۶ کرمان خریداری از مالک رسمی خانم بیگ مرادی ورثه مرحوم عبدالمهدی مهیمی  
محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله  ۱۵ روز آگهی می شود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند 
از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند 

مالکیت صادر خواهد شد ./م الف:۱۳۷

  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/09 
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/06/23

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

تعیین  قانون  نامه  آئین   ۱۳ ماده  و  قانون   ۳ ماده  موضوع  آگهی 
شماره  رای  برابر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی   و  ثبتی  وضعیت  تکلیف 
۱۴۰۱۶۰۳۱۹۰۹۱۰۰۰۳۸۷ -۱۴۰۱/۰۲/۲۷ هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای محمود ناصری فرزند محمد  
بشماره شناسنامه ۴۳۳ صادره از عنبرآباد در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۴۲۵۰۷ مترمربع پلاک - فرعی از ۵۹ - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 
۵۹ - اصلی قطعه یک  واقع در عنبرآباد دهنو الله وردی خان  خریداری از مالک رسمی  
آقای محمود ناصری محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر 

خواهد شد . 

 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک 
 تاریخ انتشار نوبت اول:1401/06/23
 تاریخ انتشار نوبت دوم :1401/07/06

متن آگهی
جلسه  العاده  فوق  وقت  در   ۱۴۰۱/۰۶/۲۱ تاریخ  .به  تعالی  بسمه 
کهنوج/قديم  شهرستان  دادگستري  مدني  احكام  اجراي  شعبه 
متصدي امضاء کننده ذیل تشکیل است. پرونده کلاسه فوق تحت 
نظر قرار دارد.  نظر به اینکه اجرای احکام مدنی دادگستری کهنوج در نظر دارد 
در پروندهای کلاسه ۰/۰۰۰۰۳۸۷/۰۰۰۰۴۰۸/۰۰۰۰۳۸۸/۰۰۰۰۳۸۶/۰۰۰۰۳۷۴/۰۱۰۰۰۷۶
۰۰۰۳۸۲ فيما بين محكوم لها: مسلم عقیلی فرزند حسین، محمد هفت ریگی 
فرزند مراد ، محمد وزیری فرزند غلامرضا ، ایوب وزیری فرزند محمد ، کاظم 
رسالتی فرزند موسی ، افلاطون صالحی فرزند رضا ، طيبه اكبرزاده فرزند اکبر و 
محكوم عليه شركت ظهرود سازه کرمان با مدیرعاملی آقای حسین علی اکبری 
فرزند محمد قصد مزایده یک دستگاه بیل مکانیکی سنو پارس مدل ۱۳۹۰ رنگ 
زرد به شماره موتور Ifw۰۷۰۵۳w که در پارکینگ آزادگان به ارزش ۶/۸۰۰/۰۰۰/۰۰۰ 
میلیارد ریال مربوط به محكوم عليه را دارد لذا از کلیه کسانی که تمایل به شرکت 
در مزایده فوق را دارند دعوت بعمل می آید در روز سه شنبه مورخه ۱۴۰۱/۰۷/۱۹ 
ساعت ۱۰/۳۰ در این اجرای احکام حاضر شوند ضمنا برنده مزایده کسی خواهد 
بود که بالاترین پیشنهاد و ده درصد قیمت پایه را نقدا به صندوق دادگاه تودیع 
نماید ضمنا" کسانی که تمایل به شرکت در مزایده را دارند می توانند تا یک هفته 

قبل از مزایده با هماهنگی اجرای احکام از دستگاه مورد نظر بازدید بعمل آورند

رئیس اجرای احکام مدنی دادگستری کهنوج –سهراب سالاری



خبر

خبر

 رئیس اداره پارک ملی خبر شهرستان بافت از تعمیر و بازسازی 
یکی از مهمترین تلمبه بادی های  تأمین کننده آب حیات وحش 

در حساس ترین قسمت منطقه خبر داد.
نه حفاظت محیط  مور رسا بط عمومی و ا ا و ره ر دا رش ا به گزا
زیست استان کرمان، علیرضا تاج پور رئیس اداره پارک ملی خبر 
گفت: ماموران یگان حفاظت پارک ملی، یکی از مهمترین تلمبه 

بادی های پارک ملی را تعمیر و راه اندازی کردند.
و افزود: با توجه به بروز خشکسالی و کاهش منابع آب سطحی  ا
ز تلمبه  ر تعمیر، بازسازی و رفع نواقص یکی ا و زیرزمینی، کا
بادی  های تامین کننده آب حیات وحش در حساس ترین قسمت 

پارک ملی خبر انجام شد.

دادستان شهرستان ریگان از رهایی یکی از کسبه این شهرستان پس 
از چهار ماه از دست گروگانگیران خبر داد.

سیدروح الله میر تاج الدینی افزود: یکی از کسبه شهرستان ریگان به نام 
جواد ایرانمنش حدود چهار ماه پیش در این شهرستان ربوده شد که 

امروز پس از آزادی به آغوش گرم خانواده خود بازگشت.
و تصریح کرد: فرد گروگان با هدایت دادستانی شهرستان و تلاش  ا
ران و پرسنل نیروی  مستمر و شبانه روزی جان برکفان سپاه پاسدا
انتظامی با همکاری سران طوایف از چنگ گروگان گیران رهایی یافت.
دادستان شهرستان ریگان تاکید کرد: برخورد قاطع و عبرت آموز 
با عوامل این اقدام و جنایت در دستور کار جدی دادسرا و نهادهای 

انتظامی و اطلاعاتی است.

سرپرست مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان بردسیر گفت: کشت 
ذرت علوفه ای در اراضی شهرستان بردسیر هرساله از اواخر اردیبهشت 
تا اواخر خرداد ماه پس ازبرداشت غلات آغاز و برداشت آن از اواسط 

شهریور تا اواخر مهرماه انجام می شود.
حیدرآبادی اظهار داشت: در حال حاضر برداشت از سطح 2800 هکتار 

از مزارع  شهرستان بردسیر آغاز شده است.
او خاطرنشان کرد: میانگین عملکرد ذرت علوفه ای 40 تن در هر هکتار 
می باشد  که بیشترین سطح زیر کشت به رقم ۷04 اختصاص یافته 

وسایر ارقام چون ۷03 ، ۶50 ، ۶۷8 و ... در رتبه بعد قراردارند
حیدرآبادی تصریح کرد:همچنین تعداد 8دستگاه چاپر چهار ردیفه 
خود کششی و 2۹دستگاه چاپر دو ردیفه کششی در امر برداشت دراین 

شهرستان فعالیت دارند.

 تعمیر و بازسازی حساس ترین تلمبه بادی  تامین کننده
آب حیات وحش پارک ملی خبر استان کرمان

 برداشت ذرت علوفه ای از سطح ۲800 هکتاررهایی شهروند ریگانی از چنگال گروگان گیران
مزارع شهرستان بردسیر

مدیرکل سازمان فنی و حرفه ای استان کرمان، رشد اقتصاد پایدار در کشور 
و در استان کرمان را در گرو توسعه فرهنگ مهارت آموزی دانست و گفت: 
صنایع و اصناف مختلف درخواست نیرو مهارتی از این سازمان می کنند اما 
ما نمی توانیم پاسخگوی آنها باشیم و استان نیاز مبرم به این نوع نیروها دارد.

محمدرضا جهانگیری در جلسه ستاد ساماندهی امور جوانان استان کرمان با 
مقایسه روند ثبت نام جوانان در کنکور در رشته های مختلف گفت: در کنکور 
امسال حدود ۶۷0 هزار نفر در گروه علوم تجربی و حدود 150 هزار نفر در 
رشته علوم ریاضی و 180 هزار نفر در گروه فرهنگ و اقتصاد ثبت نام کردند.

او ادامه می دهد: امسال ۶۷0 هزار نفر در گروه علوم تجربی برای 15 تا 20 
هزار صندلی با یکدیگر رقابت کردند که در واقع این مهمترین چالش بحث 

امروز جوانان است.
به گفته او، کارگاه های مراکز آموزش فنی و حرفه ای استان به سختی 15 
داوطلب جذب می کنند و این نشان دهنده پایین بودن فرهنگ مهارتی در 

استان است.
جهانگیری با تاکید برآنکه مسابقه ملی مهارت برای الگوسازی نسل جوان 
برگزار می شود، تصریح کرد: 23 مهر مسابقات جهانی مهارت برگزار می 
شود و نمایندگانی از کرمان نیز در این مسابقات شرکت می کنند و مدال 

آوران مسابقات جهانی مهارت می توانند الگوی برتری برای جوانان باشند.
او با انتقاد از موازی کاری دستگاه های مختلف در زمینه حرفه آموزی عنوان 
کرد: از درخواست برگزاری دوره های مهارت آموزی توسط دستگاه های 

اجرایی استقبال می کنیم.
به اعتقاد مدیرکل سازمان فنی و حرفه ای استان کرمان، با توجه به بازار کار 
خوب ICT اما سرمایه گذاری در رشته های ICT در استان کرمان بسیار 

پایین است و رشته های جدید در این شاخه ارائه داده اند

فرمانده انتظامی رفسنجان گفت: سارقان و عاملان خرید 4 میلیارد ریال 
طلای سرقتی در رفسنجان دستگیر شدند.

 سرهنگ نجفی گفت:سارقان 4 میلیارد ریال طلا از منزل یک شهروند به 
همراه عاملان خرید طلا های مسروقه در شهرستان رفسنجان دستگیر 

شدند.
او افزود: در پی وقوع یک فقره سرقت طلا و اشیای قیمتی از یک منزل در 
یکی از بخش های شهرستان رفسنجان، ماموران پاسگاه اسماعیل آباد بخش 
نوق با بررسی صحنه سرقت و انجام اقدامات اطلاعاتی بعدی به دست داشتن 

یک آقا و خانم در این سرقت ها پی بردند.
فرمانده انتظامی رفسنجان بیان کرد: در ادامه ماموران پس از اطمینان از 
موضوع،این دو نفر که زن و شوهر بودند را هنگام تردد در سطح شهر دستگیر 
کردند که این متهمان در مواجهه با مدارک و شواهد موجود به سرقت 
طلاجات و اشیای قیمتی از منزل مورد نظر و همچنین فروش آن ها به 

افرادی با هویت مشخص اعتراف کردند.
او با اشاره به دستگیری 2 متهم به سبب خرید طلاجات سرقتی  افزود: 
از مخفیگاه آنان یک جفت گوشواره، سینه بند و دستبند طلا به همراه 2 
عدد جام و تعدادی مجسمه نقره ای و برخی اقلام دیگر مجموعا به ارزش 4 

میلیارد و 500 میلیون ریال کشف شد.
او بیان داشت: این متهمان سابقه دار با تشکیل پرونده، تحویل مراجع 

قضائی شدند.

مدیرکل سازمان فنی و حرفه ای استان کرمان عنوان کرد:
رشد اقتصاد پایدار در گرو توسعه فرهنگ مهارت آموزی

سارقان طلا در رفسنجان، دستگیر شدند

خبر

د  رشا م مسلمی مهنی مدیر کل فرهنگ و ا بهرا
اسلامی جنوب کرمان، در حاشیه برگزاری کارگاه 
آموزشی عوامل بروز خشم گفت: دولت سیزدهم 
هداف مردمی بودن تلاش  ستای تحقق ا ا در ر
کرده عدالت فرهنگی را اولویت برنامه های خود 

قرار دهد.
قدامات مهمی  ز ا و اظهارداشت: همچنین یکی ا ا
جتماعی  بله با آسیب های ا نجام شده مقا که ا
فزایی آموزش و  می باشد که با هم گرایی و هم ا
پرورش و وزارت ارشاد و سایر نهاد های فرهنگی 

این مهم در حال انجام است.
ن کرد: 2۶ موسسه فرهنگی  مسلمی مهنی عنوا
رد  4میلیا لغ بر  عتباری با نی با ا و هنری و قرآ
تومان در جنوب کرمان جهت کاهش آسیب های 
ئه شده در حال فعالیت می  را اجتماعی با طرح ا

باشند.
و بیان کرد: موسسه قرآن و عترت عرشیان در  ا
دند که تاکنون نیز  ئه دا ا ر زمینه خشونت طرح ا
برنامه های بسیار خوبی در این زمینه انجام شده 

و جای تقدیر و تشکر دارد.
ن  ا ور ن، مشا نمندسازی مدیرا ا مسلمی مهنی تو
ز برنامه های وزارت  و مدیران پرورشی را یکی ا
ورین در  ن و مشا نست و گفت: مدیرا د دا رشا ا
رس  جتماعی در مدا جهت کاهش آسیب های ا
نقش بسیار پر رنگی دارند که می طلبد این قشر با 

برگزاری دوره های آموزشی توانمند شوند.

ینکه توسعه یادگیری در آموزش و  و با بیان ا ا
پرورش است، افزود: در این راستا تلاش خواهیم 
کرد برنامه های فرهنگی و هنری را بیش از گذشته 

در مدارس تقویت کنیم.
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان 
نی موفق می  ینکه در حوزه فرهنگ زما با بیان ا
شویم که با تمامی نهادها تعامل و همگرایی داشته 
باشیم، افزود: اگر تاکنون در حوزه فرهنگی موفق 
نبوده ایم به این دلیل است که در حوزه فرهنگ و 

هنر تعامل و همگرایی نداشتیم.

سید حسین طیبی مدیر موسسه قرآن و عترت 
عرشیان نیز گفت: ما باید دنبال ساختار ها باشیم 
نه دنبال مسکن ها یا تسکین دهنده های موقت 
چرا که ساختار درست نیاز به مسکن موقت ندارد.

او با بیان اینکه موسسه عرشیان در حوزه خشونت 
فعالیت های گسترده ای تاکنون انجام داده است، 
افزود: کارگاه های آموزشی در جیرفت و عنبرآباد 
نمند منطقه ای و کشوری در  با حضور اساتید توا
حوزه خشونت برگزار شده که همچنان نیز ادامه 

خواهند داشت.

با حضور مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی جنوب کرمان 
کارگاه آموزشی عوامل بروز خشم و راهکارهای پیشگیری و کنترل خشونت 

در نوجوانان و جوانان ویژه مدیران متوسطه دوم و مشاورین درجیرفت برگزار شد

نمایشگاه گردشگری کرمان فرصتی 
برای ارتباط با بازار گردشگری 

بین المللی است
استان  صنایع دستی  و  گردشگری  میراث فرهنگی،  مدیرکل 
کشور  بزرگ  مسافرتی  آژانس های  حضور  به  اشاره  با  کرمان 
در پنجمین نمایشگاه سراسری گردشگری این استان گفت: 
»برگزاری نمایشگاه گردشگری کرمان فرصتی برای ارتباط با بازار 

گردشگری بین المللی خواهد بود.«
گردشگری  سراسری  نمایشگاه  پنجمین  به  فعالی  فریدون 
استان کرمان از تاریخ 5 تا 10آبانماه 1401 در محل دائمی 
نمایشگاه های بین المللی جنوب شرق کرمان اشاره و اظهار کرد: 
»این نمایشگاه در حوزه بازاریابی و جذب گردشگر نقش مؤثری 

خواهد داشت.«
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان 
افزود: »با توجه به اینکه صنایع دستي نقش موثری در مبادلات 
فرهنگي، صادرات کالا، اشتغال زایی، جذب توریسم و همچنین 
بالا بردن سطح تولید ملی دارد بنابراین برای هم افزایی و ارتباط 
بیشتر بین دو حوزه صنایع دستی و گردشگری، این دو نمایشگاه 

به صورت همزمان و هماهنگ برگزار می شود.«
او ادامه داد: »این نمایشگاه فرصتی برای فعالان و سرمایه گذاران 
و  ملی  توان  و  بازاریابی  تجربه  از  تا  است  گردشگری  حوزه 
بین المللی این حوزه استفاده کنند و از سویی دیگر هنرمندان 
صنایع دستی نیز از این فرصت برای معرفی توانمندی ها، تولیدات 

و ارتباط با بازار و سلیقه مخاطب بهره مند خواهند شد.«
فعالی با بیان اینکه معرفی ظرفیت های گردشگری استان کرمان 
و دیگر استان های کشور در سالنی به مساحت هزار متر مربع 
انجام می گیرد بیان کرد: »در تلاشیم در این نمایشگاه جاذبه ها 
و زیرساخت های گردشگری این استان را در قالب نقشه، برشور، 
برخی  همکاری  با  که  متنوع  و  جدید  کلیپ های  و  سی دی 
دستگاه های مرتبط با صنعت گردشگری تهیه شده است را در 

اختیار بازدیدکنندگان و علاقمندان قرار دهیم.«
او خاطرنشان کرد: »برای هرچه با شکوه تر برپاشدن پنجمین 
نمایشگاه سراسری گردشگری استان کرمان از سرمایه گذاران 
حوزه گردشگری این استان برای حضور در این نمایشگاه دعوت 

به عمل می آید.«

تغییر مدیر منطقه ویژه اقتصادی بم پس از 29 سال
سکان هدایت منطقه ویژه اقتصادی بم در دستان شهسوارپور

سکینه خدیشی - مراسم معارفه مدیرعامل جدید منطقه ویژه 
اقتصادی ارگ جدید بــم آن هم پس از 2۹ ســال در حالی روز 
سه شنبه برگزار شد که براساس آمار اعلام شــده در آن، هدف 
گذاری تولید دســت کم 25 درصد خودرو کشور از این منطقه و 

صادرات به بازارهای مجاور در دستور کار قرار دارد.
به گزارش کاغذوطن، مســعود فاضل مدیر عامل پیشین منطقه 
ویژه اقتصادی ارگ جدید بم که از ســال ۷2 این مســئولیت را 
برعهده داشت جای خود را امروز به هادی شهسوارپور فرماندار 
پیشین این شهرستان داد تا وی که شناخت کاملی از وضعیت این 
منطقه دارد تلاش های خود را برای توسعه بیش از پیش این نهاد 

مهم اقتصادی در شرق استان کرمان به کار گیرد.
منطقه ویژه اقتصــادی ارگ جدید بم نقش مهمــی در تولید و 
پیشرفت حوزه خودروسازی کشور دارد؛ این منطقه یک منطقه 
تخصصی در زمینه صنایع خودروســازی است که کارخانه های 
فعال و پویای زیادی در آن مشغول به فعالیت هستند و علاوه بر 
آن ظرفیت های بالای منطقه برای گردشگری و نیز اشتغال نیز 

می تواند آینده درخشانی را برای آن رقم بزند.
خودرو کاملا بومی تا 140۵

از جمله سخنرانان این مراســم مدیرعامل صنایع خودروسازی 
کرمان بود که با تشریح برنامه های این گروه گفت: در حال ساخت 
قطعات خودرو، طراحی و بومی کردن خودرو هستیم و تا پایان 
سال 1405 خودرو کاملا بومی با سطح ساخت داخل بالای 85 

درصد در حوزه کرمان خودرو تولید خواهیم کرد.
محمدرضا شه بخش افزود: افق آینده منطقه ویژه اقتصادی ارگ 
جدید بم تا ســال 2025 تولید 350 هزار خودرو است تا بتوانیم 

حداقل 25 درصد خودرو کشور را در این منطقه تولید کنیم.
او بیان کرد:دولت به هیچ عنوان سرمایه گذاری مستقیم در این 
منطقه اقتصادی انجام نــداده و بزرگ ترین کاری که انجام داده 

پشتیبانی از فعالان اقتصادی بوده است.
مدیرعامل صنایع خودروســازی کرمان با اشــاره به حمایت و 
پشــتیبانی های دولت از فعالان اقتصادی ادامه داد: به پشتوانه 
حمایت دولت، حجم سرمایه گذاری که در منطقه ایجاد شده در 
مقایسه با سرمایه گذاری های سنگینی که دولت در پروژه های 

دولتی انجام داده رقم بسیار بالایی است.
توسعه و پیشرفت در صنعت زمان بر است

 شه بخش تاکیدکرد:روند توســعه صنعت زمان بر است و طرح 
بعدی ما صادرات و عرضه حداقل 15 درصد تولیدات این منطقه 

به بازارهای همجوار است.
مدیرعامل صنایع خودروسازی کرمان خاطرنشان کرد: گام سوم 
ما رسیدن به تولید ســالانه 500 هزار خودرو است که این امر به 

معنای ایجاد حداقل 50 هزار اشتغال خواهد بود.
به گفته او با تولید سالانه 500 هزار خودرو درآمد ناخالص منطقه 
با فرض ثبات در قیمت ها افزون بر 250 هزار میلیارد تومان خواهد 
بود که اگر یک درصد آن هم داخل منطقه سرریز شود افق خوب 
و مناســبی برای فعالیت و زندگی در منطقه ویژه اقتصادی ارگ 

جدید خواهد بود.
اگر به دنبال تفرقه باشیم فرصت ها

 را از دست می دهیم 
مدیرعامل صنایع خودروســازی کرمان در ادامه اظهارداشــت: 
در مرحله حساســی قرار داریم و اگر همگــی کمک کنیم افق 

روشنی برای بم خواهیم داشت اما اگر به دنبال تفرقه و ایرادهای 
غیرمعقول از همدیگر باشیم فرصت ها را از دست خواهیم داد.

شه بخش با اشاره به اینکه امسال در این منطقه یکصد هزار خودرو 
تولید خواهد شد افزود:یکی از شاخصه های فعالیت های اقتصادی 
درآمد ناخالص آنهاست؛ در ارگ جدید اگر در سال جاری یکصد 
هزار خودرو تولید کنیم درآمد ناخالص منطقه بیش از 50 هزار 

میلیارد تومان خواهد بود.
او با تشــریح تفاوت ها از نظر درآمد ناخالص در توسعه صنعتی 
با ســایر بخش ها توضیح داد: مجموعه اقتصادی ارگ جدید در 
شــرایط معمول بیش از 50 هزار میلیارد تومان درآمد ناخالصی 
خواهد داشــت در صورتی کــه نتیجه فعالیت بســیار طولانی 
کشــاورزی بم با برداشــت حتی 200 هزار تنُ خرمــا در چهار 
شهرستان شرقی درآمد ناخالصی به میزان 10 هزار میلیارد تومان 
دارد. شه بخش گفت: در زمینه اشتغال نیز در کشاورزی با قدمت 
۷0 سال حدود 30 هزار نفر اشتغالزایی وجود دارد اما در صنعت با 
افق آینده منطقه 35 هزار نفر اشتغالزایی مستقیم خواهد داشت.

مدیرعامل صنایع خودروسازی کرمان اضافه کرد: یکی از راه های 
توسعه اقتصادی بسیاری از نقاط، توسعه فعالیت های صنعتی است 
زیرا اگر صنعت توسعه یابد با فاصله کوتاهی بیشترین اشتغال را در 

منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید خواهد داشت.
او افزود: منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید الگوی نوینی است که 

می تواند به دیگر مناطق نیز ارایه شود.
حمایت دولت بسیاری از مشکلات سرمایه گذاران 

را حل خواهد کرد
شهسوارپور مدیرعامل جدید منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم 

نیز در ادامه گفت: دولت اگر تنها نقش حمایتی برای سرمایه گذار و 
بخش خصوصی داشته باشد بسیاری از مشکلات حل خواهد شد.

به گفته او در صورت حمایت از سرمایه گذار کار تولیدی صورت 
می گیرد و در نهایت خروجی کار، تولید ثروت و اشتغال خواهد 
بود. شهسوارپور افزود: یکی از سیاست های دولت تسهیل گری 
است تا سرمایه گذار بتواند در این مسیر به درستی حرکت کند و 

به جایگاه خودش برسد.
او اظهارداشــت: گاهی اوقات در کشــور ما این اتفاق به درستی 

صورت نمی گیرد و راه هموار نمی شود.
مدیرعامل جدید منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم بیان کرد: 
یکی از اهداف و سیاست های ما حل مشکلات منطقه اقتصادی و 

شهرک ارگ جدید برای افراد ساکن در این منطقه است.
شهسوارپور اضافه کرد:امکانات و زیرساخت های لازم برای ورود 
سرمایه گذار بومی و غیربومی وجود دارد زیرا مشکلاتی که شاید 
ســرمایه گذار در بیرون از این منطقه با آن مواجه شود، در این 

منطقه وجود ندارد.
پیگیری الحاق 2 هزار هکتار

 زمین به منطقه اقتصادی
او همچنین در ادامه از پیگیری برای الحاق 2 هزار هکتار زمین به 
منطقه ویژه اقتصادی ارگ جدید بم خبر داد و افزود: این الحاق 
مصوبه هیات دولت را دارد که پیگیری   های لازم را انجام خواهیم 
داد.   مدیرعامل منطقــه ویژه اقتصــادی ارگ جدید بم گفت: 
در آینده شاهد توسعه منطقه شرق اســتان کرمان با مرکزیت 
شهرستان بم خواهیم بود تا دیگر نیازی به نگاه شهرستان های 

دیگر نداشته باشیم.
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